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Torek: Tednikov kopalni dan
Današnji kupon za 50 % popusta lahko uveljavite v Termalnem 

Kupon ne velja med zimskimi, prvomajskimi, krompirjevimi in 

-50 %
na odraslo ali otroško 

celodnevno vstopnico
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V središču
Podravje �

Trolovim težavam 
z iskanjem lokacije 
za koncert ni videti 
konca

� Stran 7
Kronika
Leskovec � »Skraj-
šali dolžino pločnika 
in postavili dva koša 
– to je reševanje?!«

� Stran 12
Podravje
Ptuj � OO RK s šol-
skimi potrebščinami 
oskrbela okrog 400 
otrok

� Stran 4
Kmetijstvo
Podravje � Po 
slovensko trmasto 
vztraja le še 13 
avtohtonih pasem 
domačih živali

� Stran 9

SPORED

Intervju
z igralcem Danom Stevensom iz Legije

Murat Ünalmiş
Veliko tveganje zvezdnika turške serije Vedno tvoja
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Vid Valič
Rad jaha

valove
Od 2. 8.

do 8. 8.
2019

TV-spored

Foto: Črtomir Goznik

Slovenija, Podravje � Predlagano fi nanciranje občin razburilo Združenje občin Slovenije

Majhnim občinam še manj, velikim več
 »Po novi formuli izračuna primerne porabe bodo 'profi tirale' izključno mestne občine, že tako razvitejše in bogatejše. 
Tako bodo razlike samo še večje,« je prepričan Franc Pukšič, član predsedstva ZOS. V Spodnjem Podravju bi bila po tem 
izračunu velika večina občin na slabšem, kot je (že) sedaj. Več na strani 3.

Aktualno
Ptuj � 30 let za 
obvoznico – učinkovitost 
brez primere

� Stran 2

Ormoško �
Občine za skupne 
zavode letos odštele 
1,13 milijona evrov

� Strani 6 in 7

Ob sklenitvi naročniškega razmerja boste lahko vse poletne sobote 
brezplačno uživali na morju!
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Več v notranjosti časopisa.

AKCIJA ZA NOVE NAROČNIKE 
ŠTAJERSKEGA TEDNIKA! Simonov zaliv

Ptujska tržnica �

Še en časovni 
zamik in še ena 
podražitev

� Stran 2
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Prebivalcem ob Ormoški cesti, 
najbolj obremenjeni vpadnici v 
mesto, je lani dokončno prekipe-
lo. Skupaj s krajani okoliških kra-
jev so se povezali v civilno inicia-
tivo. Ta je v rednih stikih z vsemi 
deležniki, ki bodočo obvoznico 
mimo Ptuja umeščajo v prostor. 
A do nove ceste bo še dolga pot. 
V civilni iniciativi so prepričani, da 
veliko, veliko predolga. Menijo, da 
so postopki prepočasni in da ni za-
konodaja tista, ki bi jih upočasnje-
vala. To so jasno navedli v dopisu, 
ki so ga nedavno naslovili na mini-
strstvi za okolje in infrastrukturo. 
Do aprila prihodnje leto naj bi dr-
žava pripravila nabor možnih vari-
ant ceste, do konca leta 2020 pa 
bi izdelali študijo variant. Ta bi šla 
v javno razgrnitev sredi leta 2021 
in konec istega leta v potrditev. 
Sledili bi postopki za pridobitev 

gradbenega dovoljenja in izbiro iz-
vajalca del. Samo papirologija bo 
vzela nadaljnjih nekaj let. „Primer 
za to, da so lahko postopki hitrej-
ši, je Magna,“ poudarjajo v civilni 
iniciativi. Prizadevajo si tudi za 
proaktivno obveščanje javnosti. 
Zato bi se želeli udeleževati vseh 
sestankov, na katerih se bo odlo-
čalo o trasi bodoče obvoznice. Na 
ministrstvih so sicer bolj naklonje-
ni temu, da bi v delovne skupine 
vključili le predstavnike lokalnih 
skupnosti, ti pa bi o postopkih 
potem obveščali lokalno javnost. 
Predstavniki civilne iniciative me-
nijo, da se lokalne skupnosti pri 
iskanju rešitev za obvoznico niso 
posebej izkazale, zato pričakujejo, 
da iz neposrednega obveščanja in 
(so)odločanja ne bodo izključeni.

Predlog za severno 
severno različico

„Glede na zadnji sestanek v 
Markovcih je jasno, da bodo štu-
dije variant trajale še nekaj časa in 
bo umestitev obvoznice v Naturo 
po informacijah strokovnjakov 
zelo težka in dolgotrajna (če že ne 
nemogoča), smo ponovno podali 
predlog, da se v vrednotenje va-
riant vključi različica, ki gre mimo 
mesta po severni strani in v pre-
teklosti ni bila nikoli resno obrav-
navana (SS ali severna severna 
varianta). Glede na to, da je bilo 
za različne študije porabljenega 
zelo veliko davkoplačevalskega 
denarja in je preteklo že nekaj de-
setletij, se nam zdi neodgovorno, 
da se v tej fazi ne bi obravnavale 
vse možne variante, še posebej, 
ker je v obravnavi varianta, ki ji 
lokalno prebivalstvo s civilno ini-
ciativo na čelu močno nasprotu-
je (S4), ker ne gre za obvoznico, 
temveč za vpadnico, ki bi dodatno 
obremenila naše okolje in s tem 
bistveno poslabšala življenja ljudi 
na tem območju. Naj dodam, da 
civilna iniciativa ne favorizira no-
bene različice. Podpiramo tisto 
rešitev, ki bo najbolj sprejemljiva 
za vse deležnike in tudi najhitreje 
izvedljiva,“ je poudarila vodja CI 
Sergeja Puppis Freebairn.

Ptuj � Učinkovitost brez primere

30 let za obvoznico 
Medtem ko se Ljubljana pripravlja na gradnjo tretjega pasu na obvoznici, pa Ptuju v 20 letih ni uspelo 
zgraditi niti metra ceste, ki bi obvozila mesto. Kot del bodoče obvoznice je bil predviden Puhov most. 
Tega je država zgradila, potem pa se je vse skupaj ustavilo.

Foto: Črtomir Goznik

Bo Ptuj na obvoznico čakal 30 let? Gre za obdobje, v katerem odraste ena 
generacija – se rodi, izšola, zaposli in si ustvari družino. Politika v vsem 
tem času ni sposobna zgraditi tako pomembne ceste, ki bi mesto razbreme-
nila prometa in izboljšala dostopnost do drugih večjih središč.

Ptuj � Tržnica bo gradbišče še nekaj mesecev

Časovni zamik in 
podražitev projekta
Če bi bila dela na ptujski tržnici v skladu z aneksom k po-
godbi končana pravočasno, rok je bil 31. julij, bi na današ-
nji osrednji slovesnosti ob prazniku Mestne občine (MO) 
Ptuj lahko rezali otvoritveno vrvico. Odpadla bi tudi skrb, 
kako in kje zaradi odprtega gradbišča v mestu organizi-
rati Ptujsko noč.

Po informacijah bodo dela na tržnici, v Slomškovi in Miklošičevi 
ulici zamujala še za nekaj mesecev. Županja MO Ptuj Nuška Gajšek z 
izvajalci naj ne bi sklepala samo časovnega aneksa k pogodbi, temveč 
zelo verjetno tudi fi nančnega. Zaradi novonastalih - po županjinih 
besedah - upravičenih stroškov se bo projekt podražil za več stotisoč 
evrov. S tem zneskom se projekt obnove tega starega dela mesta 
predvidoma približuje vrednosti šest milijonov evrov.

Veliko del na projektu je sicer že izvedenih, še veliko pa jih je 
odprtih. Miklošičeva ulica dobiva končno podobo, od Reprize do 
Gostilne PP je že tlakovana. Proti Novi KBM in KZ Ptuj pripravljajo 
podlago z drenažnimi betoni za polaganje granitnih kock. Urejanje 
Slomškove ulice je razdeljeno v tri faze: na prvi je komunalna 
infrastruktura že položena, na drugi jo izvajajo, na tretji so na delu 
arheologi. Ti naj bi svoj del končali v desetih dneh. Objekt pod 
cerkvijo sv. Jurija gradijo, končana sta pritličje in plošča nad njim, 
sledijo pa obrtniško-instalacijska dela. V zadnjih fazah projekta se bo 
gradilo teatralno stopnišče pod Slomškovo ulico.

Črtali streho, drsališče in oder
Prodnike na trgu med Reprizo in Ribarnico Delfi n ter v zaledni 

uličici do Peka bodo odstranili, nadomestili jih bodo s tlakom. Med 
gradnjo se je izkazalo, da je v zelo slabem stanju tudi oporni zid v 
tej ulici, zato bodo zgradili novega, kar bo investicijo predvidoma 
podražilo za 150.000 evrov. Gre za zid ob stopnicah, ki vodijo na 
dvorišče cerkve sv. Jurija. Projekt se bo podražil tudi zaradi vgradnje 
vročevoda (okoli 100.000 evrov) in dodatnih del arheologov v znesku 
150.000 evrov.

Iz projekta so črtali streho na tržnici, oder in drsališče; oder in 
drsališče bo občina po potrebi najemala.

Je arheologija razlog za zamudo?
Prvi pogodbeni rok za končanje investicije je bil sicer nastavljen na 

sedem mesecev. Ne samo stroki, temveč tudi laični javnosti je bilo ob 
podpisu pogodbe jasno, da od septembra 2018 do marca 2019 tako 
obsežnih gradbenih del ne bo moč izvesti. MO Ptuj je tako spomladi 
z izvajalcema, to sta ljubljanski KPL in koprski Makro5, sklenila aneks, 
s katerim so rok za končanje projekta premaknili na 31. julij. A tudi 
do tega roka se dela niso končala. Bolj kot ne na oko bi lahko ocenili, 
da so nekje na dobri polovici. Na kateri datum bodo nastavili nov 
pogodbeni rok, ni znano. V Mestni hiši pravijo, da se z izvajalcem o 
roku končanja gradnje usklajujejo. Omenja se, da naj bi bila gradnja 
končana pozno jeseni ali do konca leta. Županja MO Ptuj Nuška 
Gajšek zamudo pripisuje arheološkemu raziskovanju, tako bogatih 
in številnih zgodovinskih najdb na tem območju niso pričakovali. 
„Je pa spodbudno, da se arheološke raziskave bližajo h koncu, zato 
bodo lahko gradbinci nadaljevali z večjo intenziteto in brez ovir,“ je 
poudarila Gajškova.

Foto: Črtomir Goznik

Projekt urejanja tržnice se bo predvidoma kar precej podražil.

Večino dni v letu bo na drogu 
pred nekdanjo grajsko konjušnico 
plapolala zastava z grbom MO Ptuj, 
ob državnih praznikih pa slovenska 
zastava. Med prvimi so pobudo za 
namestitev zastave predstavili čla-
ni Turističnega društva Ptuj. Idejo 
so pozdravljali vsi svetniki, tudi v 
minulih sestavah mestnega sveta, 
a zatikalo se je pri kulturnovarstve-
ni stroki. MO Ptuj na čelu z županjo 
Nuško Gajšek je sedaj z realizacijo 
pobude uspela. Slavnostni dvig za-

stave bo v ponedeljek, 5. avgusta, 
ob 12. uri. Županja Gajškova je ob 
tem za mesto pomembnem tre-
nutku več kot zadovoljna. „Veseli 
smo, da nam je uspelo,“ je pou-
darila in dodala, da bo nadaljevala 
tudi prizadevanja, da se na gradu 
namesti hidrant. „Šli smo v obno-
vo gradbene dokumentacije in na 
tem segmentu zapletov ne priča-
kujem. Bo pa investicija terjala pre-
cej denarja, okoli 200.000 evrov.“

Ptuj � Od ponedeljka na gradu zastava

Čez leto občinska, ob državnih praznikih slovenska
Mestni občini (MO) Ptuj je po večletnih prizadevanjih uspelo udejanjiti še eno dolgoletno željo Ptujčanov: od ponedeljka 
bo na ptujskem gradu izobešena zastava.

Foto: MO Ptuj

Obe zastavi, državno in občinsko, so testno izobesili pred nekaj dnevi. Za-
plapolali sta za nekaj minut, pogled nanju je bil navdušujoč.

Od Žabjaka čez Mestni Vrh do Hajdoš
Severna severna varianta obvoznice bi od glavne ceste proti Podvincem tekla v zaledju 

Žabjaka, skozi Novo vas pri Ptuju, čez Mestni Vrh, Štuke, Maistrovo ulico in Orešje. Čez staro 
strugo in kanal Drave bi zgradili most, nato bi jo po Dravskem polju pripeljali do avtocestnega 
priključka Hajdina. Iz Darsa so sporočili, da ta varianta do sedaj ni bila proučena. „V teku je 
postopek priprave državnega prostorskega načrta (DPN) – faza študije variant, vendar se študija 
variant še ni začela izdelovati. Končuje se poročilo o kartiranju habitatnih tipov ter preučujejo 
vsi podani cilji in izhodišča za načrtovanje, kar bo med drugim podlaga za opredelitev končnega 
nabora variant, ki bodo obravnavane v študiji variant. Pri iskanju novih variant se proučujejo 
tudi variante, podane s strani civilne iniciative za zgraditev ptujske obvoznice, podane v 
januarju 2019,“ se glasi pojasnilo Darsa ter ministrstev za infrastrukturo in okolje.

Foto: CI

Trasa tako imenovane severne severne (SS) obvoznice
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Predlog novele zakona o fi nan-
ciranju občin med drugim predvi-
deva poenostavitev formule izra-
čuna primerne porabe občin, ki pa 
je močno razburil člane združenje 
občin. »Predlagana formula je 
zelo enostranska, nesprejemljiva 
in krivična za manjše občine, saj 
jim dobesedno krade denar in ga 
daje večjim, že tako razvitejšim in 
bogatejšim občinam. Tako bodo 
razlike samo še večje,« je bil po 
seji predsedstva Zveze občin Slo-
venije ogorčen njegov član, de-
strniški župan Franc Pukšič.

V Spodnjem Podravju 
večina občin na slabšem

Kaj natančno ima v mislih, je 
lepo razvidno iz priložene tabele, 
ki prikazuje, koliko več ali manj 
denarja bi po novem dobile ob-
čine. Za primer smo vzeli tiste iz 
upravnih enot Ptuj, Lenart in Or-
mož. Z izjemo treh občin bi bile po 
novi zakonodaji, ki naj bi stopila 
v veljavo jeseni, prav vse fi nanč-
no na slabšem, saj bi dobile manj 
denarja. »Nekdo bo rekel, da ne 
gre za velike vsote, a to je relativ-
no. Še posebej manjšim občinam 
z manjšim številom prebivalcev 
namreč še kako prav pride vsak 
evro. Na račun več prebivalcev bi 
po tej formuli v bistvu 'profi tirale' 
predvsem mestne občine: Ptuj, na 
primer, bi bil bogatejši za 170.000 

evrov, Maribor za 1,3 milijona, Lju-
bljana pa bi kar tako dobila doda-
tnih 4,2 milijona evrov. Ponavljam: 
nič nimam proti, da dobijo, a ne na 
račun manjših.«

V ZOS zahtevajo 
poračun

V ZOS so pričakovali, da bo vla-
da zaradi višjih stroškov občin za-
radi dviga plač v javnem sektorju 
povišala povprečnine za občine, a 
se to ni zgodilo, čeprav je ministr-
stvo za javno upravo v svoji zadnji 
analizi navedlo, da je bil del zad-

njega povišanja povprečnine na-
menjen tudi pričakovanim višjim 
stroškom občin zaradi dviga plač. 
»To vsekakor ne drži in temu opo-
rekamo, saj dvig plač ni bil vštet v 
višino povprečnine za leto 2019,« 
poudarja Franc Pukšič. »Na mini-
strstvu hkrati pravijo, da so obči-
ne zaradi višjih plač porabile 19,6 
milijona evrov. Ker ta strošek ni 
vračunan v primerno rabo občin, 
zahtevamo, da se nam ta znesek 
poračuna še v povprečnini za leto 
2019.«

Če ne bodo slišani in upošteva-
ni, še pravi Pukšič, bodo na Zdru-
ženju občin Slovenije izkoristili vse 
politične instrumente, da predla-
gana zakonodaja ne bo sprejeta.

Skoraj 86 evrov višja 
povprečnina?

Višino povprečnine za letošnje 
leto so predstavniki vlade in ob-
čin določili konec lanskega leta, 
ko so se dogovorili za 573,5 evra, 
obenem pa se je vlada zavezala, 
da bo pripravila spremembe za-

konov, ki bodo občinam znižale 
stroške. Povprečnina sicer po-
meni sredstva na občana, ki jih 
občine dobijo od države za izva-
janje nalog, ki jim jih predpisujejo 
zakoni. Povprečni stroški občin za 
štiri leta nazaj znašajo 588 evrov, 
a ti ne izkazujejo dejanskega sta-

nja, so prepričani v občinah, saj 
se po njihovi oceni dejanski stro-
ški v letu 2018 povzpnejo na kar 
631,64 evra. Ta znesek so zdaj v 
Združenju upoštevali pri pogajal-
skih izhodiščih za določitev višine 
povprečnine za prihodnji dve leti; 
za leto 2020 naj bi znašala 659,44, 
torej 27,8 evra več od lanskih de-
janskih stroškov, za leto 2021 pa 
668,74 evra, 37,1 evra več. Če bi 

vlada sledila temu predlogu, bi 
se torej povprečnina z letošnjih 
573,5 evra prihodnje leto dvignila 
na 659,44 evra, kar je 85,94 evra 
več, to pa je že znesek, s katerim 
bi občine lažje dihale. Za občino 
s 3.000 prebivalci bi to pomenilo 
skoraj 260.000 evrov več denarja, 
za občino z, recimo, 23.000 prebi-
valci pa kar 1,976.620 evrov.
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Župani nazaj v poslanske klopi?
Predlagani zakon o pokrajinah je drugi poskus ustanovitve 
pokrajin v Sloveniji. V Združenju občin Slovenije ga podpira-
jo. Franc Pukšič pravi, da bo njegovo sprejetje pomenilo konec 
neenakopravnega razvoja območij v državi. »Vendar nekateri 
člani predsedstva nasprotujemo omejevanju možnosti, da bi 
župani kandidirali v svet regij. Če bi namreč spremenili zakon 
o nezdružljivosti županske in poslanske funkcije, bi postal krog 
regionalnega razvoja ponovno bistveno hitrejši.«

Slovenija, Podravje � Predlagana primerna poraba občin razburila Združenje občin Slovenije

Izračun, ki krade majhnim in daje velikim občinam
»Po novi formuli izračuna primerne porabe bodo 'profi tirale' izključno mestne občine, že tako razvitejše in bogatejše. Tako bodo razlike samo še večje,« je prepričan Franc 
Pukšič, član predsedstva ZOS. Država pri povprečnini tudi ni upoštevala višjih stroškov občin zaradi dviga plač v javnem sektorju.

Foto: M24, SD

»Predlagana formula je zelo enostranska, nesprejemljiva in krivična za manjše občine.«

Osnovni znesek minimalnega 
dohodka oz. denarna socialna 
pomoč za eno osebo bo znašala 
402,18 evra, medtem ko je stari 
znesek 392,75 evra. Varstveni do-
datek bo znašal 591,20 evra, stari 
znesek pa je 577,34 evra, so naved-
li na ministrstvu za delo, družino, 
socialne zadeve in enake možnos-
ti.

Otroški dodatek za prvega ot-
roka do konca osnovne šole ali do 
18. leta, ki je uvrščen v prvi dohod-
kovni razred, v katerem povprečni 
mesečni dohodek na osebo ne pre-
sega 188,02 evra, po novem znaša 
117,05 evra. To je 2,74 evra več od 
prejšnjega zneska.

Dodatek za nego otroka je po 
novem 102,40 evra, za otroka s 

težko motnjo v duševnem razvo-
ju ali gibalno oviranega otroka 
pa 204,80 evra. Dodatek za veli-
ko družino s tremi otroki znaša 
404,48 evra, dodatek za veliko 

družino s štirimi ali več otroki pa 
491,52. Pomoč ob rojstvu otroka 
je 286,72 evra, starševski dodatek 
258,09, materialni stroški za otro-
ka v rejništvu 298,26, plačilo dela 

rejniku pa 135,68 evra.
Državna štipendija brez dodat-

kov glede na uvrstitev v dohod-
kovni razred po novem znaša za 
tiste iz prvega dohodkovnega ra-

zreda, kjer povprečni mesečni do-
hodek na osebo ne presega 313,37 
evra, 97,28 evra, če so stari do 18 
let. Če so starejši, pa je 194,56 evra.

Višja je tudi Zoisova štipendija, 

ki za dijaka mesečno znaša 122,88 
evra, za študenta pa 143,36 evra.

Subvencija za obrok študentske 
prehrane je po novem 2,69 evra.

Slovenija, Podravje � Upravičenci avgusta prejmejo malenkost višja izplačila

Družinski prejemki in socialna pomoč višji 
Družinski prejemki, ki se po varčevalnem zakonu iz leta 2012 niso usklajevali, so s 1. julijem višji. Usklajeni zneski 
bodo izplačani avgusta. Veseli bodo tudi prejemniki denarne socialne pomoči in varstvenega dodatka. Denarna 
socialna pomoč za eno osebo in varstveni dodatek bosta avgusta namreč izplačana v 2,4 odstotka višjem znesku.

Foto: M24

Otroški dodatek v evrih glede na povprečni mesečni 
dohodek na osebo v družini 

do konca OŠ v srednji šoli
mesečni dohodek  1.otrok 2.otrok 3.otrok  1.otrok 2.otrok 3.otrok

     do 188,02  117,05 128,75 140,47 117,05 128,75 140,47
nad 188,03 do 313,37 100,08  110,63  121,12    100,08 110,63 121,12
nad 313,38 do 376,05    76,27 85,25   94,19  76,27   85,25   94,19
od  376,06 do 438,72   60,16   68,64   77,28     60,16  68,64  77,28
od  438,73 do 553,63    49,19   57,41   65,57     49,19  57,41  65,57
od  553,64 do 668,53  31,17   39,01   46,81     31,17  39,01  46,81
od  668,54 do 856,56    23,38   31,17   39,01     29,52  37,31  50,84
od  856,57 do 034,14    20,36   28,16   35,95     23,43  31,23  40,85

Vir: MDDSZ

Povišanje pri otroških dodatkih bo za nekatere le za nekaj centov, za nekatere pa tudi za tri evre in več. Državna 
štipendija bo za nekatere prav tako višja le za malenkost, za nekatere pa za štiri evre in pol.

Državna štipendija v evrih 
glede na povprečni mesečni dohodek 
na osebo v družini

mesečni dohodek     do 18 let nad 18 let
          do 313,37      97,28       194,56

od 313,38 do 376,05      81,92       163,84
od 376,06 do 438,72      66,56       133,12
od 438,73 do 553,63      51,20       102,40
od 553,64 do 668,53      35,84        71,68

Vir: MDDSZ

Predlagani izračun primerne porabe 
občin iz UE Ptuj, Lenart in Ormož 
Benedikt -24.913 Sveta Ana -63.860
Cerkvenjak -35.083 Sveta Trojica v Slov. goricah -32.753
Cirkulane -74.928 Sveti Andraž v Slov. goricah -22.207
Destrnik -41.332 Sveti Jurij v Slov. goricah -46.473
Dornava -23.631 Sveti Tomaž -61.165
Gorišnica -1.829 Trnovska vas -21.729
Juršinci -34.091 Videm -132.625
Kidričevo -16.128 Zavrč -51.341
Lenart -30.576 Žetale -60.101
Majšperk -99.171
Ormož -189.350 Ptuj 170.924
Podlehnik -75.700 Markovci 19.336
Središče ob Dravi -23.302 Hajdina 11.043

Vir: ZOS

Po prikazanem izračunu na osnovi novega predloga novele o financiranju 
občin bi več denarja v Spodnjem Podravju prejele občine Ptuj, Markovci in 
Hajdina. Vse ostale občine bi iz državnega proračuna dobile manj.
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Kljub gospodarskemu oživljanju 
in dokaj visokim indeksom dobička 
v številnih družinah tudi z dvema 
osebnima dohodkoma pogosto ne 
zmorejo plačati vseh položnic, pre-
živeti meseca, da o nakupu šolskih 
potrebščin niti ne govorimo. Mnogi 
jih ne bi mogli kupiti, če ne bi bilo 
Rdečega križa, Karitasa in drugih 
dobrodelnih organizacij, pa tudi lju-
di dobre volje.

Na pobudo socialnih služb osnov-
nih šol so se na Območnem združe-
nju RK Ptuj letos odločili za nakup 
šolskih potrebščin že ob koncu pre-
teklega šolskega leta za naslednje 
šolsko leto. Tako so tisti, ki jim je 
bilo to namenjeno, že takrat vedeli, 
da letos problemov z nakupom šol-
skih potrebščin ne bodo imeli. 

Šolske potrebščine so zagotovili 
za okrog 400 otrok, je povedala se-
kretarka Območnega združenja RK 
Ptuj Marjana Cafuta. Za to so name-
nili nekaj več kot 7.000 evrov. Na-
kupljeno so prepeljali v šole, te pa 
so poskrbele, da so šolske potreb-
ščine prejeli v družinah, kjer bi 
stežka zmogli te nakupe. Počitnice 
so bile tudi zato zanje letos veliko 
lepše, ker so odpadli problemi vsaj 
z nakupi šolskih potrebščin, četudi 
bo njihovo življenje še naprej težko. 

Potrebna sredstva so zagotovili iz 
evra po prebivalcu, ki ga prejmejo 
od občin in ga zelo skrbno razdelijo. 
Tako zbrana sredstva namenjajo za 
šolske potrebščine, nabavo manj-
kajoče hrane in fi nanciranje oz. sofi -
nanciranje letovanja otrok iz okolij, 
kjer ljudje tega sami ne zmorejo. Le-
tos je s pomočjo OZ RK Ptuj tako na 
morju uživalo 73 otrok. Da se social-
no stanje na Ptujskem oz. v ptujski 
občini ne izboljšuje, pove podatek, 
da mesečno v povprečju še vedno 
razdelijo okrog 900 prehranskih 
paketov. Julija jih je bilo nekoliko 
manj, 714, predvsem iz sezonskih 
razlogov – začasnih zaposlitev in 
oskrbe z domačih vrtov.

Ptujski RK še vedno 
deluje v nevzdržnih 
razmerah

Vsi, ki prihajajo po kakršnoko-
li pomoč v prostore Območnega 
združenja RK Ptuj, se lahko sami 
prepričajo, v kakšnih neurejenih 
razmerah še vedno delujejo. Zago-
tovo ni društva ali kakšne podobne 
organizacije, ki bi delovala v takšnih 
razmerah. S problematiko se je 
doslej ukvarjalo že več ptujskih žu-
panov, a prave rešitve doslej ni bilo. 
Kot vse kaže, je še nekaj časa ne bo. 
Na območnem združenju pričakuje-
jo trajno rešitev, tega pa ne prinaša 
omejen najem za pet let. 

Vse od odprtja Puhovega mostu 
potekajo aktivnosti za pridobitev 
primernih prostorov. Pričakova-
li so, da bodo rešitev našli v no-
vem objektu ptujskega gasilskega 
doma. Od takrat do danes se ni 
nič spremenilo, kvečjemu gre na 
slabše, saj so še bolj utesnjeni. Za 
potrebe dejavnosti imajo na voljo 
dva prostora. V enem, kjer naj bi 
sedela sekretarka, imajo priročno 
skladišče, drugi 'skladiščni prostor', 
ki ne ustreza nobenim standardom 
in temu sploh ni namenjen, pa je ho-
dnik, kjer hranijo oblačila. 

Ptuj � Območno združenje Rdečega križa

S šolskimi potrebščinami oskrbeli 
okrog 400 otrok
Počitnice se počasi prevešajo v drugo polovico. Četudi je avgust še vedno počitniški mesec, je začetek no-
vega šolskega leta že zelo blizu, kar zadeva nakup šolskih potrebščin. To pomeni za marsikatero družino 
dodaten stres. 

Foto: Črtomir Goznik

Marjana Cafuta, sekretarka Območnega združenja RK Ptuj: „Šolske 
potrebščine smo razdelili že ob koncu preteklega šolskega leta za novo šol-
sko leto. Verjamem, da smo s tem vsaj delno omilili socialno stisko v nekaj 
sto družinah.“

Videm, Sela � Končan projekt komasacije 

Polmilijonska naložba
Na Selih v občini Videm so ob letošnjem krajevnem pra-
zniku namenu predali pol milijona evrov vredno investi-
cijo zložbe kmetijskih zemljišč. Komasacijo z agromelio-
racijo so izvedli na območju 273 hektarjev. Za projekt so 
pridobili nepovratna evropska in državna sredstva.

„Bilo je kar precej aktivnosti in usklajevanj. Na koncu se je izteklo 
tako, da je večina zadovoljna. Projekt, vreden 517.000 evrov, smo iz-
vajali od konca leta 2017 do julija letos. Za agromelioracijske ukrepe, 
v večini gre za urejanje poljskih cest, smo namenili 177 tisočakov, kar 
predstavlja približno tretjino vrednosti investicije. Zadovoljni smo, da 
se je postopek zložbe in agromelioracije končal pred setvijo in da so 
lahko kmetje delo na polju opravili pravočasno,“ je poudaril videmski 
župan Branko Marinič. Dodal je, da bo občina v prihodnje na Selih ure-
dila še cestni odsek na uvozu v naselje, desno od kapelice naprej, ki je 
sedaj makadamski. 

Vodja komasacijskega odbora je bil Matjaž Klasinc, sicer tudi podžu-
pan občine Videm. „Aktivnosti na projektu so se pričele v letu 2015. 
Odbor, ki ste ga izvolili na zboru krajanov, je imel težko nalogo: na 
skupni imenovalec smo morali združiti okoli 300 lastnikov zemljišč. 
Nalogo nam je uspelo izpeljati. Prepričan sem, da se bo v bodočnosti 
izkazalo, da smo se odločili za pravilno pot in postavili temelj sodob-
nega kmetijstva,“ je ob slavnostnem prerezu vrvice razmišljal Klasinc.

Zadovoljen z novo pridobitvijo v kraju je tudi predsednik krajevne 
skupnosti Sela Dejan Tramšek. Povedal je, da bo pri projektu treba iz-
vesti še nekaj manjših zaključnih del ali „lepotnih popravkov“. To bo 
predvidoma urejeno letos. Upa tudi, da se bo uresničila županova na-
poved o asfaltiranju ceste, pogled pa je že usmeril v leto 2020 in napo-
vedal: „Upam, da bomo na naslednjem krajevnem prazniku prav tako 
rezali vrvico in namenu predali katero izmed načrtovanih naložb.“  

Foto: MZ

Slavnostni prerez traku

Občina Destrnik bo v prihodnjem 
študijskem letu, 2019/2020, trem do-
mačinom, ki študirajo na dodiplom-
skem ali podiplomskem študiju, 
podelila štipendije v višini 111 evrov. 
Ker gre za občinske štipendije, je 
seveda pogoj, da imajo študentje 
stalno bivališče v občini Destrnik, 
povprečno oceno vseh opravljenih 
izpitov najmanj 7, da poleg tega 
dosegajo vidne rezultate na obštu-
dijskih področjih in da so aktivni v 
najmanj dveh destrniških društvih. 
Štipendije bodo lahko podeljene le 

od drugega letnika naprej in do za-
četka absolventskega staža.

Javni razpis za občinske štipendi-
je je odprt do 2. septembra, kandi-
dati pa morajo vlogi priložiti dokazi-
la o izjemnih dosežkih s tekmovanj, 
bibliografi jo objavljenih del, potrdila 
o sodelovanju pri znanstvenih raz-
iskavah, umetniških razstavah ali 
koncertih, priznanja in nagrade z 
mestnih, državnih ali mednarodnih 
tekmovanj in priporočila šol oziro-
ma fakultet.

Destrnik � Javni razpis za občinske štipendije za prihodnje študijsko leto

Domačinom na voljo tri štipendije po 111 €
Pogoji za pridobitev štipendije so med drugim vidni rezultati na obštudijskih področjih in aktivnost v najmanj 
dveh občinskih društvih.

Kidričevo � Postopki za obvoznico

Letos odkupi zemljišč
Medtem ko Ptuj obvoznice nima in je glede na aktualno 
dogajanje še nekaj let ne bo imel, pa bo Kidričevo obvo-
zno cesto v naslednjih dveh, treh letih dobilo. 11 milijonov 
evrov vredno naložbo bo fi nancirala državna direkcija za 
infrastrukturo (DRSI) s pomočjo sredstev EU.

Na DRSI so pojasnili, da je za letos predvideno končanje postop-
kov v zvezi z odkupi zemljišč, potem pa v nadaljevanju pridobivanje 
gradbenega dovoljenja. „Še v tem letu načrtujemo postopek oddaje 
javnega naročila za gradnjo in pridobitev odločitve organa upravljanja 
o dodelitvi sredstev EU. Če ne bo posebnosti pri javnem naročilu, bi bil 
izvajalec gradnje lahko izbran letos, predaja ceste v promet je predvi-
dena v letu 2021.“

Kidričevska obvoznica bo potekala v zaledju naselja Kidričevo in bo 
povezovala dve glavni cesti: Ptuj–Slovenska Bistrica ter Apače–Ptu-
jska Gora. Naselje Kidričevo bo razbremenila težkega tovornega pro-
meta, tovarna Talum pa bo z novo cestno povezavo dobila ugodnejšo 
dovozno pot v celoten tovarniški kompleks. V zaledju naselja Strnišče 
je ob obvoznici načrtovana širitev poslovno-industrijskega območja, 
za kar ta čas teče postopek občinskega prostorskega načrta. Novo 
gospodarsko cono namerava občina Kidričevo komunalno opremiti. 
Prizadevajo si, da bi za projekt pridobili štiri milijone evrov evropskih 
sredstev.  

Foto: MZ

Kidričevska obvoznica bo predvidoma zgrajena do leta 2021.
Foto: SD

Občina Destrnik bo v študijskem letu 2019/20 štipendirala tri Destrničane.

Foto: Črtomir Goznik

Oblačila si ljudje izbirajo na ozkem hodniku, ki ni urejen za te potrebe.

Ptujska občina edina brez posluha 
za delo RK?!

V nobeni drugi slovenski mestni občini nimajo takšnih te-
žav s prostori kot na Ptuju. 

Celo več: drugod so jim občine celo zgradile humanitarne 
centre, omogočajo uporabo avtomobilov, skratka imajo dru-
gačen posluh za delovanje RK in drugih humanitarnih orga-
nizacij, ki se že itak utapljajo v problemih ljudi.
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pisnim dogovorom z občinami. Le-
tno jim predstavimo načrt nujnih 
investicijskih vlaganj (vodohrani, 
prečrpališča, vodnjaki ...). Račune 
za izvedena dela občinam pošilja-
mo po e-računu, prilogo s speci-
fi kacijo opravljenih del jim dosta-
vimo po klasični pošti. V prilogi je 
razvidna specifi kacija opravljenih 
del. Zato odločno demantiram ko-
mentarje, da občinam pošiljamo 
račune, ne da bi navedli tudi speci-
fi kacijo, oziroma da občine naj ne 
bi vedele, kaj smo delali.“

S pravnimi manevri 
obdržali nezakonito 
pobran denar

Prvi mož ptujske komunale se je 
dotaknil še letošnje dokapitalizaci-
je v višini milijona evrov. Gre za de-
nar, ki ga je podjetje pred leti neup-
ravičeno oziroma brez zakonske 
podlage (torej nezakonito) pobra-
lo uporabnikom. Ker ga uporabni-
kom bojda ni moč vrniti, saj naj ne 
bi imeli evidenc, so se na podlagi 
pridobljenih pravnih mnenj odločili 
za odpis. Knjižili so ga kot prihodek 
in posredno prikazali kot dobiček. 
Na skupščini so ga „pretopili“ v 
kapital podjetja. „Lastnice KP Ptuj 
so občine, z dokapitalizacijo smo 
povišali njihov kapitalski vložek v 
podjetju,“ je poudaril Širec.

Kot smo že tudi poročali, se 
občinam Spodnjega Podravja ni 
uspelo soglasno dogovoriti o klju-
ču fi nanciranja izdelave projektne 
dokumentacije za gradnjo oziroma 
obnovo vodovodnega sistema. 
Dokumentacija naj bi stala okoli 
milijon evrov, celoten projekt pa je 
ovrednoten na 50 milijonov evrov. 
Ali ne bi milijona, ki ga je komuna-
la od uporabnikov neupravičeno 
pobrala in si ga – sicer legitimno – 
prisvojila, namenila za plačilo stro-
škov izdelave projektne dokumen-
tacije? „Ne, to ni možno. Lastnice 
vodovodnega sistema so občine, 
mi pa smo samo upravljavec. Si pa 
lahko občine iz podjetja izplačajo 
dividende oziroma dobiček, ker 
so lastnice,“ je razložil direktor KP 
Ptuj Janko Širec.
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Spodnje Podravje � Vodovodni žulji se še kar ne celijo

Vodovod kot star avto: popravljaš, popravljaš, 
pa je še vedno star – in pokvarjen
V Komunalnem podjetju (KP) Ptuj so se odzvali na aktualno dogajanje v zvezi z oskrbo s pitno vodo. Težavi sta dve: predlagano povišanje cen ni dobilo podpore 
na vseh občinskih svetih, občine pa se razhajajo tudi pri vprašanju fi nanciranja projektne dokumentacije za gradnjo novega vodovodnega sistema.

Foto: Črtomir Goznik

Lani je bilo na vodovodnem omrežju 421 okvar, od tega 272 na priključkih. 
Za sanacijo lomov je bilo porabljenih 550.000 evrov, za druga vzdrževalna 
dela pa 890.000 evrov.

Vlaganja iz zadržane omrežnine 
v letu 2018
Črpališče Majski Vrh   140.000 €
Črpališče Hum    40.000 €
Transformatorska postaja Skorba  19.000 €
Cevovod DN 200 Dolane   19.000 €
Cevovod DN 150 most Sp. Brengova  12.000 €

Regijski projekt vodovoda
na mrtvi točki

„Z regijskim projektom obnove vodovoda smo na mrtvi 
točki. Odločitev, kako naprej, morajo sprejeti občine, to ni stvar 
koncesionarja. Mi lahko občinam pri projektu nudimo strokovno 
in tehnično pomoč. Ali bodo v projektu ostale vse občine ali ne, ni 
stvar naše presoje ali odločitve. Če se odločanje ne bo premaknilo 
z mrtve točke, bo vodovod iz leta v leto v slabšem stanju, piše 
se lahko črn scenarij. To je tako kot stari avtomobil: lahko ga 
popravljaš, a še vedno je star,“ je razmišljal direktor KP Ptuj.

Kako dolgo bo ptujski vodovod v stanju, kot je, še zdržal, je zelo 
resno vprašanje. So uporabniki lahko zaskrbljeni? „To je zelo 
velika skrb, tudi za nas kot upravljavca. S staranjem sistema 
imamo vsako leto več težav. Ko so sušna poletja, imamo več lomov 
na omrežju: zaradi povečanega odjema je pritisk v ceveh višji, 
cevi tega ne zdržijo in pride do lomov. Kot upravljavec lahko na 
situacijo samo opozarjamo in občinam nudimo strokovno-tehnično 
pomoč. Mogoče bo pa potreben kakšen tak primer, kot se je zgodil 
na ižanskem vodovodu, potem se zna politika hitro poenotiti in 
ukrepati … Četudi bi občine vsa sredstva iz omrežnine (1,2 milijona 
evrov letno) puščala na KP Ptuj za investicijska vlaganja, je to 
na dolgi rok še vedno nerešljiv problem. V 10 letih bi izvedli za 
12 milijonov evrov obnov, celoten projekt pa se ocenjuje na 50 
milijonov evrov,“ je dejal Širec.

Foto: Črtomir Goznik

Foto: Črtomir Goznik

KP Ptuj je lani načrpalo 4,5 milijona m3 vode, prodali so je milijon m3 manj – toliko vode se na sistemu izgubi. 
Izguba znaša 23 %. Na dejavnosti oskrbe s pitno vodo so ustvarili 3,8 milijona evrov prihodkov in prikazali izgubo 
v višini dobrih 70 tisočakov. Na fotografi ji sta vodja tehničnega sektorja KP Ptuj Rado Vek in direktor Janko Širec.

KP Ptuj s pitno vodo oskrbuje 
območje 23 občin. Elaborat z no-
vimi cenami so izdelali za 19 ob-
čin, med temi pa se dve (Starše in 
Kidričevo) s predlaganimi cenami 
omrežnine nista strinjali, s tem pa 
sta zadržali podražitev v celotni re-
giji. Upravljavec vodovoda bo zato 
primoran izdelati nov elaborat, pri 
čemer omrežnina za vse občine v 
sistemu več ne bo enaka. Najverje-
tneje bosta svojo ceno omrežnine 
imeli občini Starše in Kidričevo, 
preostale občine naj bi ostale vse 
pri enakem znesku. „Cilj povišanja 
cen je bil, da se začnemo sistemsko 
ukvarjati z zamenjavo priključkov 
in digitalizacijo omrežja. Smo ena 
izmed zadnjih komunal v Sloveniji, 
ki tega še ne izvaja. Razlogi za to 
so težave v minulem poslovanju, 
saj pred leti nismo imeli ne kadra in 
ne denarja, da bi se tega lotili. Ra-
čunamo, da bi digitalne merilnike 
na omrežju vgradili v desetih letih. 
Tak merilnik omogoča obračun 
porabe vode na mesečni ravni in 
sprotno spremljanje porabe. V ob-
činah, ki dviga cen omrežnine nista 
potrdili, omrežja, ki je v klavrnem 
stanju, ne bomo posodabljali,“ je 
pojasnil direktor KP Ptuj Janko Ši-
rec. Dodal je, da je podjetje zaradi 
nepotrditve novih cen utrpelo po-
slovno škodo.

Kritika ali blatenje?
Komentiral je tudi razgovore na 

seji kolegija županov, pri katerih 
naj bi po njegovem mnenju šlo za 
blatenje imena podjetja. „Pred-
vsem v delu, ko so govorili o mo-
rebitnem netransparentnem delo-
vanju. KP Ptuj ima nadzorni svet, 
revizijo in skupščino, vsi ti organi 
spremljajo poslovanje. Omrežnino 
na podjetju zadržimo v skladu s 

Center Bodylife

smo najboljši na Ptuju:
• kjer vam na enem mestu za-

gotovimo celostno obrav-
navo telesa in duha, ker ste 
se odločili zase narediti ne-
kaj dobrega, vas podpiramo 
pri usmerjanju v zdrav način 
življenja, vam pomagamo 
shujšati in oblikovati telo, iz-
boljšati videz, ob vsem tem 
pa ponujamo terapije, ki pri-
pomorejo k boljšim in traj-
nejšim rezultatom;

• kjer vas skozi izbrane ak-
tivnosti spremljajo in vodi-
jo usposobljene terapevtke, 
vam nudijo podporo in vas 
vzpodbujajo na vaši poti do 
zastavljenega cilja: izboljša-
nja zdravja in lepšega vide-
za;

• kjer boste spoznali zase naj-
ustreznejši način sprošča-
nja, umirjanja, okrepitve, 
razgibavanja in preoblikova-
nja telesa, vse to pa vam bo 
pomagalo k ustvarjanju bolj 
zdravega vzorca prehranje-
vanja in življenja;

• kjer vam sestavimo naju-
streznejši program oblikova-
nja. Na podlagi impedančne 
analize telesa sestavimo 
program vadbe, ki je za vas 
najprimernejši, ter ga prila-
godimo vašim ciljem, potre-
bam in željam;

 www.bodylife.si, telefon 051 606 052.

• kjer svoje znanje in izkušnje z 
veseljem prenašamo na svo-
je uporabnice in uporabnike. 
Seznanjamo jih z novostmi 
in skupaj oblikujemo pestre 
in zdrave jedilnike;

• kjer so vam na razpolago raz-
lične naprave, ki omogočajo 
kar najučinkovitejše metode 
vadbe za ohranjanje zdravja 
in oblikovanje telesa:
- vibrirajoča plošča,
- termoterapija: IR-komora, 

IR-kolo,
- posebna savna z ozono-

terapijo, aromaterapijo in 
barvno terapijo;

• kjer ponujamo različne ma-
sažne tehnike in preparate 
ter tretmaje za odpravljanje 
maščobnih oblog in celulita:
- kavitacija,
- bodywrapping,
- limfna drenaža,

- elektrostimulacija, biosti-
mulacija,

- terapija madero,
- terapija vacoslim,
- svetlobna terapija bicon,
- vakuumska masaža.

Na področje depilacije in pediku-
re vnašamo vsak dan več znanja.
Izbirate lahko med več vrstami 
programov ali sestavite kombi-
nacijo v skladu s svojimi željami 
in potrebami.
Naša vodila so: prijaznost, zane-
sljivost in diskretnost.
Sodelujemo s številnimi strokov-
njaki s področja fitnesa, nutrici-
stike in integrativne medicine ter 
nenehno spremljamo in upošte-
vamo novosti, kar nam omogoča
bolj poglobljeno, celostno in in-
dividualizirano obravnavo naših
uporabnic in uporabnikov.

Hvala vsem bodočim  
in sedanjim strankam.
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Potem ko je občina Središče 
ob Dravi prenehala fi nancirati 
delovanje Pokrajinskega muzeja 
Ptuj-Ormož, so se predvsem v or-
moški občini pojavili strahovi, da 
bi podobne poteze povlekli tudi v 
občini Sveti Tomaž ter bi se zgod-
ba ponovila še pri drugih skupnih 
ustanovah vseh treh občin in bi 
tako morala ta denar v celoti za-
gotoviti ormoška občina. Koliko 
posamezne občine pravzaprav 
namenijo za delovanje skupnih ob-
činskih zavodov in organizacij, je 
na zadnjih sejah zanimalo nekate-
re člane občinskih svetov. Preverili 
smo fi nančno sliko vseh stroškov 
delovanja le-teh.

Ormoška občina 
odšteje več kot 
900.000 evrov, ostali 
dve po približno 
100.000 evrov

Podatki, ki so jih pripravili na or-
moški občini, kažejo, da bo fi nanci-
ranje 11 skupnih zavodov, ustanov 
in organizacij vse tri občine v letoš-
njem letu skupno stalo nekaj manj 
kot 1,13 milijona evrov. Od tega 
bo največ, kar 920.000 evrov na-
menila občina Ormož, občini Sve-
ti Tomaž in Središče ob Dravi pa 
bosta prispevali vsaka po približno 
100.000 evrov (natančneje: Sveti 
Tomaž: 101.500 evrov in Središče 
ob Dravi 105.800 –  ob tem naj še 
omenimo, da je pri tem znesku že 
upoštevano, da središka občina 
ne namerava prispevati niti evra 
za Pokrajinski muzej Ptuj-Ormož). 
Treba je še dodati, da vse tri občine 
kot soustanoviteljice skupaj fi nan-
cirajo osem zavodov (to so: Javna 
razvojna agencija Občine Ormož, 
Knjižnica F. Ksavra Meška Ormož, 
OŠ Stanka Vraza Ormož, Glasbe-
na šola Ormož, Zdravstveni dom 
Ormož, Ljudska univerza Ormož, 
Gimnazija Ormož, RKS Območno 
združenje Ormož), tomaževska 
občina ni soustanoviteljica Mrež-

nega podjetniškega inkubatorja 
in Javnega zavoda za informira-
nje, središka občina pa v skladu s 
sprejetim sklepom o izstopu na eni 
izmed sej občinskega sveta ne na-
merava več fi nancirati Pokrajinske-
ga muzeja Ptuj-Ormož.

Nekaj več kot 
300.000 evrov za 
knjižnico, od tega 
228.000 evrov za 
plače

Podrobna analiza razreza 
sredstev pokaže, da občine naj-
več stane Knjižnica Franca Ksavra 
Meška Ormož, in sicer vsega sku-
paj 301.900 evrov (največ, okoli 
228.100 evrov, odštejejo za plače 
zaposlenih, 36.100 evrov pa za 
nakup gradiva), od tega bo ormo-
ška občina v letošnjem letu pokrila 
nekaj več kot 233.000 evrov, Sveti 
Tomaž približno 34.500 evrov in 
Središče ob Dravi nekaj manj, sla-
bih 34.100 evrov. Ob tem velja še 
poudariti, da to ni končen sešte-
vek vseh stroškov, saj niso zajeti 
podatki za krajevne knjižnice v Sre-
dišču ob Dravi, Svetem Tomažu in 
Ivanjkovcih.

Za gimnazijo vsega 
skupaj slabih 187.000 
evrov

Na drugem mestu glede višine 
zneska sofi nanciranja javnih zavo-
dov je Gimnazija Ormož, ki bo letos 
vse tri občine skupaj stala nekaj 
manj kot 187.000 evrov, od tega 
bo ormoška občina namenila okoli 

Ormoško � Koliko vse tri občine stanejo skupni zavodi in organizacije

Zanje bodo letos odšteli 1,13 mio evrov, 
11 skupnih javnih zavodov, organizacij in ustanov občin Ormož, Središče ob Dravi in Sveti Tomaž na letni ravni skupaj stane nekaj
resnična fi nančna slika vseh občin glede fi nanciranja skupnih občinskih zavodov in organizacij v letošnjem letu, kar je v zadnjem

Vse tri občine kot soustanoviteljice skupaj fi nancirajo osem zavodov, tomaževska občina ni soustanoviteljica Mrežnega podje
nancirati Pokrajinskega muzeja Ptuj-Ormož.

»Dogovorimo se o poštenem 
sofi nanciranju občinskih zavodov

Ormoški svetnik Matej Hebar je na zadnji seji med drugim opozoril 
na nedopusten odstop občine Središče ob Dravi od sofinanciranja 
Pokrajinskega muzeja Ptuj-Ormož in ob tem kritično dejal: »V listi 
GPS smo prepričani, da občani občine Ormož nismo krivi za slabe 
investicije vodstev obeh občin, ter hkrati verjamemo, da mora 
biti sodelovanje med občinami pošteno za vse občane. Kot tako to 
seveda pomeni spoštovanje svojih finančnih obveznosti do sosedov. 
Verjamemo, da bodo finančni argumenti o recipročnosti sodelovanja 
pomagali, da se s sosedoma spet usedemo za mizo ter dogovorimo o 
poštenem sofinanciranju občinskih zavodov, tudi tistih, iz katerih so 
se že umaknili. Ker so nekateri izmed teh tudi pogoj za obstoj občin, 
verjamemo, da bodo hitro ugotovili, da je lahko pot nesodelovanja 
precej dražja od poti skupnega razvoja in povezovanja.«

Foto: MH

Občine največ stane ormoška knjižnica, v letu 2019 skupaj več kot 300.000 
evrov. A to ni končen seštevek vseh stroškov, saj niso zajeti podatki za kra-
jevne knjižnice v Središču ob Dravi, pri Svetem Tomažu in v Ivanjkovcih.

Vrbnjak: »Zavodi bodo morali 
denar iskati tudi na trgu«

Ormoški župan Danijel Vrbnjak, ki sicer obžaluje 
odločitev središke občine glede prenehanja fi nanci-

ranja muzeja, pravi: »Na občini smo pripravili izračune 
glede fi nanciranja vseh skupnih zavodov. Z obema občina-

ma se nameravamo konkretno pogovoriti, kako nameravata naprej. Mi 
nikakor nismo za to, da bi karkoli ukinjali, vsekakor si želimo še naprej 
takšnega delovanja … Bojim se sicer, da se bo tudi pri Svetem Tomažu 
zgodilo kaj podobnega kot v središki občini. Vendar, škoda bi bilo, da 
bi to, kar je bilo ustvarjeno, zanemarili.« Ob tem je s prstom pokazal še 
na občinske zavode: »Nekateri zavodi so 100% fi nancirani iz občinskih 
proračunov in morali bodo delovati v smeri, da si bodo denar za svoje 
delovanje zagotavljali tudi na trgu, torej preko raznih projektov, kot to 
že počnejo nekateri, tukaj mislim predvsem Ljudsko univerzo Ormož.« 

Cvetko: »O tej tematiki bodo 
morali odločati vsi trije občinski 
sveti«

Ali bodo uresničili bojazni ormoške občine in iz-
stopili iz soustanoviteljstva katerega izmed skupnih 

zavodov, smo povprašali župana občine Sveti Tomaž 
Mirka Cvetka, ki je povedal: »Financiranje skupnih zavo-

dov je predmet delitvene bilance, ki smo jo z razdružitvijo s takratno 
skupno občino Ormož podpisale vse tri novo nastale občine. Trenutno 
potekajo razgovori glede možnosti racionalizacije posameznih skupnih 
javnih zavodov. Konkretne rešitve še niso oblikovane. O zadevni tema-
tiki bodo morali odločati vsi trije občinski sveti.«

Borko: »Če se bodo stroški višali, 
bomo morali pretehtati, da 
izstopimo še iz kakšnega zavoda«

Na vprašanje, kaj načrtujejo v zvezi s fi nancira-
njem skupnih zavodov v prihodnje in ali namerava-

jo izstopiti še iz kakšnega zavoda, pa središki župan 
Jurij Borko odgovarja: »Če se bodo v prihodnje stroški 

občin dvigovali, glavarina pa temu ne bo sledila (kar dobimo od dr-
žave), in če bomo želeli v naslednjih letih izvajati kakšne investicije, 
potem bomo morali premisliti, pretehtati in se odločiti, da izstopimo še 
iz kakšnega zavoda. Seveda tistega, ki za občino in občane ni nujen ali 
zakonsko obvezen.«

Prikaz sofi nanciranja stroškov plač zaposlenih v javnih zavodih
Javna razvojna agencija Občine Ormož Ormož Delež Središče ob Dravi Delež Sveti Tomaž Delež Skupaj
plače 52.749,00 76,9 8.000,00 11,7 7.812,00 11,4 68.561,00
materialni stroški 10.400,00 65,6 2.755,00 17,4 2.709,00 17,1 15.864,00
Skupaj 63.149,00 74,8 10.755,00 12,7 10.521,00 12,5 84.425,00
Pokrajinski muzej Ptuj - Ormož
plače 70.698,00 85,7 0,0 0,0 11.835,00 14,3 82.533,00
materialni stroški 36.169,00 90,5 0,0 0,0 3.800,00 9,5 39.969,00
investicijska vlaganja 855,00 100,0 0,0 0,0 0,0 0,0 855,00
SKUPAJ 107.722,00 87,3 0,0 0,0 15.635,00 12,7 123.357,00
Knjižnica F. Ksavra Meška Ormož *
plače 178.147,00 78,1 24.796,05 10,9 25.156,00 11,0 228.099,05
materialni stroški 26.228,00 74,3 4.589,09 13,0 4.483,00 12,7 35.300,09
nakup knjižnega gradiva 26.825,00 74,3 4.693,39 13,0 4.585,00 12,7 36.103,39
investicijska vlaganja 2.080,40 86,7 0,00 0,0 318,00 13,3 2.398,40
SKUPAJ 233.280,40 77,3 34.078,53 11,3 34.542,00 11,4 301.900,93
*Niso zajeti podatki za krajevne knjižnice v Središču ob Dravi, pri Svetem Tomažu in v Ivanjkovcih.
Javni zavod za informiranje
plače 61.895,00 85,1 10.845,40 14,9 0,00 0,0 72.740,40
materialni stroški 16.678,00 85,1 2.922,00 14,9 0,00 0,0 19.600,00
investicijska vlaganja 11.642,00 85,1 2.040,00 14,9 0,00 0,0 13.682,00
SKUPAJ 90.215,00 85,1 15.807,40 14,9 0,00 0,0 106.022,40
Soustanoviteljici JZZI sta občini Ormož in Središče ob Dravi
Gimnazija Ormož
plače 22.075,00 76,0 3.870,00 13,3 3.120,00 10,7 29.065,00
materialni stroški 114.634,00 96,8 1.235,00 1,0 2.610,00 2,2 118.479,00
investicijska vlaganja 5.201,00 74,3 910,00 13,0 889,00 12,7 7.000,00
prevozi v šolo 12.000,00 100,0 0,00 0,0 0,00 0,0 12.000,00
štipendije 20.433,84 100,0 0,00 0,0 0,00 0,0 20.433,84
SKUPAJ 174.343,84 93,2 6.015,00 3,2 6.619,00 3,5 186.977,84

Vir: Občina Ormož
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174.000 evrov, Sveti Tomaž 6.600 
in Središče ob Dravi 6.000 evrov. 
Največ, okoli 118.500 evrov, bodo 
odšteli za materialne stroške, za 
plače zaposlenih 29.000 evrov.

Muzej letno stane 
čez 120.000 evrov, 
občinski radio 
106.000 evrov

S skupno dobrimi 123.000 evri 
sledi Pokrajinski muzej Ptuj-Ormož, 
ki bo ormoški proračun obremenil 
za 107.700 evrov, tomaževskega 
pa za 15.600 evrov, ter Javni zavod 
za informiranje s 106.000 evri, od 

tega bo ormoška občina odštela 
dobrih 90.200 evrov, središka pa 
preostalih 15.800 evrov.

Poglejmo še ostale skupne 
občinske zavode in organizacije. 
Javna razvojna agencija Občine 
Ormož bo v tem letu za delovanje 
porabila okoli 84.400 evrov občin-
skega denarja, od tega bo delež 
občine Ormož znašal 63.100 evrov, 
Središča ob Dravi 10.700 evrov 
in Svetega Tomaža 10.500 evrov. 
Okoli 67.500 evrov bodo občine 
pokrile za investicijska vlaganja v 
Zdravstveni dom Ormož (od tega 
Ormož: približno 50.200 evrov, 
Središče ob Dravi: 8.800 evrov in 
Sveti Tomaž: 8.600 evrov), 56.300 
evrov za fi nanciranje delovanja 

OŠ Stanka Vraza (Ormož: 40.500 
evrov, Središče ob Dravi in Sveti 
Tomaž po približno 7.900 evrov), 
slabih 53.600 evrov za Ljudsko 
univerzo Ormož (Ormož: 42.200 
evrov, Središče ob Dravi: 5.700 
evrov in Sveti Tomaž: 5.600 evrov) 
in okoli 52.400 evrov za Mrežni 
podjetniški inkubator (Ormož: 
44.600 evrov, Središče ob Dravi: 
7.800 evrov). Še nekaj manj kot 
52.000 evrov bodo skupno odštele 
za Rdeči križ Slovenije, Območno 
združenje Ormož, od tega bo obči-
na Ormož prispevala slabih 42.000 
evrov, Središče ob Dravi 2.800 
evrov in Sveti Tomaž skoraj trikrat 
več, 7.400 evrov.

od tega ormoška občina dobrih 900.000
aj manj kot 1,13 mio evrov, od tega največ, dobro četrtino denarja, Knjižnica Franca Ksavra Meška Ormož. Preverili smo, kakšna je 

m času na Ormoškem precej vroča tema.

Foto: MH

etniškega inkubatorja in Javnega zavoda za informiranje, središka občina pa je sprejela sklep o izstopu in ne namerava več fi -

Financiranje skupnih zavodov v 2019
Občinski zavodi, agencije, organizacije Ormož Delež Središče ob Dravi Delež Sv. Tomaž Delež Skupaj
Knjižnica F. Ksavra Meška Ormož * 233.280,40 77,3 34.078,53 11,3 34.542,00 11,4 301.900,93
Gimnazija Ormož 174.343,84 93,2 6.015,00 3,2 6.619,00 3,5 186.977,84
Pokrajinski muzej Ptuj-Ormož 107.722,00 87,3 0,0 0,00 15.635,00 12,7 123.357,00
Javni zavod za informiranje 90.215,00 85,1 15.807,40 14,9 0,00 0,0 106.022,40
Javna razvojna agencija Občine Ormož 63.149,00 74,8 10.755,00 12,7 10.521,00 12,5 84.425,00
ZD Ormož (investicijska vlaganja) 50.175,00 74,3 8.776,00 13,0 8.573,00 12,7 67.524,00
OŠ Stanka Vraza Ormož 40.505,21 71,9 7.883,15 14,0 7.946,00 14,1 56.334,36
Ljudska univerza Ormož 42.241,00 78,9 5.727,69 10,7 5.596,00 10,4 53.564,69
Mrežni podjetniški inkubator 44.570,00 85,1 7.803,00 14,9 0,00 0,0 52.373,00
RKS, Območno združenje Ormož 41.731,00 80,4 2.819,16 5,4 7.355,00 14,2 51.905,16
Glasbena šola Ormož 32.111,00 74,7 6.139,50 14,3 4.726,00 11,0 42.976,50
Skupaj 920.043,45 81,6 105.804,43 9,4 101.513,00 9,0 1.127.360,88

Vir: Občina Ormož
*Niso zajeti podatki za krajevne knjižnice v Središču ob Dravi, pri Svetem Tomažu in v Ivanjkovcih.

V občini Hajdina si je Trol kot loka-
cijo koncerta zamislil športno igrišče 
v Gerečji vasi. Župan Stanislav Glažar, 
ki si očitno ni želel »umazati rok« s 
kakršnokoli odločitvijo (občina kot la-
stnik igrišča je namreč pristojna bodisi 
za odobritev bodisi zavrnitev soglas-
ja), je namreč odločitev o morebitni iz-
vedbi koncerta na tej lokaciji prepustil 
kar vodstvu tamkajšnjega športnega 
društva (ŠD). To pa nad idejo Trola ni 
bilo niti malo navdušeno; predsednik 
ŠD Gerečja vas Miha Lešnik je takoj 

opozoril, da o soglasju ne bo odločal 
on, saj je to v rokah župana, da pa gre 
za prevelik logističen zalogaj, saj ni-
majo prostora za parkiranje številnih 
avtomobilov obiskovalcev itd. 

No, primerno veliko športno igri-
šče, kjer bi v neposredni bližini poten-
cialno bilo dovolj prostora tudi za par-
kiranje, pa imajo v občini Gorišnica.

Župan Kokot: »Tujih 
zastav tukaj ne želim!«

Kaj na to, da bi koncert organizirali 
v gorišniški občini, pravi tamkajšnji žu-
pan Jožef Kokot? »Na našem zemljiš-
ču koncerta ne more biti in ga ne bo! 
To je masa ljudi in mi tako velikega in 
primernega prostora za to nimamo.«

Sicer pa je Kokot v zvezi z organi-
zacijo koncerta še povedal, da ima 
vseh pritiskov okrog tega dovolj: »Kar 
se tiče njegovih pesmi, lahko povem, 
da jih ne poslušam in nisem niti vedel, 
kakšna je njihova vsebina. Dnevno 
dobivam preko 50 elektronskih spo-

ročil z vseh vetrov, v katerih me ljudje 
opozarjajo na njegove ustaške pesmi. 
Sem proti temu, tudi tujih zastav tukaj 
ne želim. Naša zastava je slovenska!«

Župan Marinič: »Naj plača 
kavcijo«

Naslednje lokacija, ki se je Trolu 
zdela primerna, je bilo športno igri-
šče v Leskovcu v občini Videm. „Mi 
koncertu ne nasprotujemo, pa tudi 
ne temu, da bi bil koncert organiziran 
v Leskovcu. Občina Videm je v minu-
lem obdobju v športno infrastrukturo 
v športnem parku Leskovec vložila 
70.000 evrov. Ob množično obiska-
nem koncertu bi lahko bila infrastruk-
tura poškodovana ali uničena, zato 
smo organizatorja pozvali k plačilu 
kavcije. Če bi se infrastruktura poško-
dovala, bi jo popravili z denarjem od 
vplačane varščine. Po tednu dni nam 
je organizator sporočil, da od name-
re, da bi bil koncert Thompsona v Le-
skovcu, odstopa,“ je povedal župan 
občine Videm Branko Marinič.

Milan Trol je na naša vprašanja, ali 
še išče lokacijo za izvedbo velikopo-
teznega koncerta in kje bi se lahko 
vendarle zgodil, na kratko odgovoril 
le, da bo vse »znano pravi čas«.

Podravje � Kdo bo ponudil lokacijo za izvedbo Thompsonovega koncerta

Trolovim težavam z iskanjem lokacije za koncert ni videti konca
Potem ko je organizatorju Thompsonovega koncerta Milanu Trolu spodletel poskus izvedbe glasbene prireditve na letališču v Moškanjcih, saj je ministrstvo za obrambo kot la-
stnik zemljišča gladko zavrnilo njegovo vlogo, je poskušal v občini Hajdina. Ministrstvo je svojo odločitev pojasnilo takole: »Po mnenju Ministrstva za obrambo tovrstni koncerti 
niso v skladu z vrednotami, ki jih spoštujemo, zato ni primerno, da se izvajajo na zemljiščih v lasti Republike Slovenije in v upravljanju Ministrstva za obrambo.« Kot smo že 
poročali, pa je tudi v občini Hajdina naletel na neodobravanje, a to njegove zagnanosti ni ustavilo.

Foto: MZ, ČG

Na Upravi enoti Ptuj so vlogo Milana Trola za koncert 
Thompsona prejeli maja letos. V vlogi navedena lokacija je 
bila letališče v Moškanjcih. Lastnik letališča je ministrstvo 
za obrambo, a za organizacijo ni izdalo soglasja. Trol je 
potem vlogo umaknil, UE pa je izdala sklep o ustavitvi 
postopka.

Čeprav Trol – vsaj zaenkrat – nima sreče z iskanjem lokacije za 
Thompsonov koncert, pa bo lahko koncertiral na Ptujski noči. Po 
pozivu Javnih služb Ptuj je bil namreč izbran kot najemnik lokacije 
na parkirišču pri Mercatorjevi blagovnici. Parkirišče je sicer v lasti 
Mercatorja, a z njim upravljajo Javne službe. V soboto zvečer bo tam 
postavljen t.i. rock oder. 

Za najem tega prostora so se po neuradnih informacijah potegovali 
najmanj trije interesenti – poleg Trola še ptujsko podjetje Prireditve, 
d. o. o., in Mladinski svet MO Ptuj, ki ga zastopa Jernej Čuš.

Kontroverzni hrvaški glasbenik 
Marko Perković Thompson bo 
imel 4. avgusta, na predvečer 
obletnice vojaške operacije 
Nevihta, koncert na splitski 
rivi. Thompsona, ki je znan po 
poveličevanju ustašev, naj bi v Split 
povabili župan Andro Krstulović Opara, 
Splitsko-dalmatinska županija in splitski vojni veterani. 

Foto: M24
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Da pesticidi škodijo našemu 
zdravju, vemo, zato so dobrodo-
šle in nujne aktivnosti za zmanj-
ševanje njihove uporabe. Toda 
zahteve po popolni ukinitvi njiho-
ve uporabe v tem trenutku niso 
realne, predvsem pa ni pošteno, 
da so usmerjene predvsem na 
kmetijstvo. Kot pravi naš sogo-
vornik dr. Mario Lešnik, redni pro-
fesor na mariborski fakulteti za 
kmetijstvo in biosistemske vede 
in predstojnik katedre za fi tome-
dicino, imamo ljudje precej po-
pačeno predstavo o prisotnosti 
in nujnosti uporabe pesticidov, 
njihovi vlogi v naši hrani, kakor 
tudi o tem, kaj pomeni ekološka 
pridelava. 

»Da najprej razčistimo: seve-
da je treba uporabo pesticidov 
zmanjšati, o tem ni dvoma, ven-
dar zgolj gonja proti njihovi upo-
rabi v kmetijstvu ne predstavlja 
rešitve. Država opravlja monito-
ring onesnaženja vode in hrane. 
Če pogledamo statistiko, je tam 
najti več kot sto različnih kemi-
kalij, od katerih je le kakšnih 20 
odstotkov vezanih na kmetijstvo, 
vse ostalo je nekmetijski del zgod-
be. Preveč se fokusiramo samo 
na pet do šest kmetijskih snovi, 
veliko premalo pa na industrijske 
kemikalije. V površinskih vodah 
je na primer najti množične sledi 
pomirjeval, protibolečinskih ta-
blet in kontracepcijskih sredstev, 
ki so za ribe enako škodljivi kot 
pesticidi. Tu je še industrija raču-
nalništva, elektrike, plastike … 
Lahko rečem, da se na kmetijske 
preparate vrši nesorazmerno 
velik pritisk. Niso samo pesticidi 
škodljivi. So nujno zlo, če želiš do-

volj pridelati, da je poceni, hkrati 
pa tudi dobrina, podobno kot an-
tibiotiki in konzervansi.« 

Krivična gonja zoper 
boom efekt

Zadnja tri leta vlada nekoliko 
krivična gonja zoper glifosat, ki 
je bolj znan kot boom efekt; pos-
tal je simbol kemične industrije 
in škodljivosti, evropska javnost, 
nevladne organizacije, zeleni … 
pa bijejo bitko za njegovo prepo-
ved. Čeprav so raziskave poka-
zale, da je pogojno rakotvoren, 
znanstveno to sploh še ni potrje-
no. Gre za ideološko gibanje, po-
jasnjuje dr. Lešnik, ljudje zmotno 
mislijo, da bo prepoved glifosata 

kot dežurnega krivca za vso one-
snaženost na Zemlji spremenila 
kmetijstvo. Če ne zatiramo ško-
dljivcev, dobimo glive in miko-
toskine, ki so več kot tisočkrat 
bolj strupeni od pesticidov. Dok-
ler imajo ljudje v povprečju slab 
standard, mora biti hrana poce-
ni, in če hočemo veliko hrane za 
množice, mora biti ta pridelana 
polindustrijsko, torej z uporabo 
pesticidov. 

Kot eno večjih bedarij sodob-
nega časa izpostavi standard ka-
kovosti pridelka glede na njegov 
videz. »To v praksi pomeni, da 
hočemo krompir v obliki matema-
tične elipse in da jabolko s tremi 
pikami že avtomatsko sodi v slab-
šo kategorijo. Pričakujemo, da bo 

brezhibne oblike, barve in sime-
trije, po drugi strani pa hočemo 
prepovedati uporabo pesticidov. 
Ker se ne zavedamo, da je to po-
polno jabolko takšno zato, ker je 
bilo v povprečju 35-krat škroplje-
no. Letos bo to še večkrat, saj se 
je doslej škropilo že 19-krat, kje pa 
je še jesen. Za to popolnost torej 
zmečemo cel kup kemije, regula-
torjev in seveda tudi lep kupček 
denarja. Zavržemo tudi 25 odstot-
kov zelenjave, ker ni popolna, to 
so neumnosti v naših glavah, to 
je splošni sociološki problem, ko 
stremimo k brezhibnosti lastne-
ga videza, hrane in okolja, ki nas 
obdaja. Če bi bili sposobni spreje-
ti nižje standarde lepote, bi bilo 
manj kemije.«

V človeški krvi sledi 
25 vrst pesticidov

Pri ekološki pridelkih so sicer 
dopuščene pomanjkljivosti glede 
videza pridelka, vendar so tudi tu 
potrebna škropiva, uporabljajo se 
ekološka, označena so s poseb-
nim žigom, vendar večinoma niso 
testirana. Strokovnjak za fi tome-
dicino pravi, da pristojne službe 
niso sposobne nadzirati vsega, 
kar se pojavi na tržišču, zato so ta 
škropiva pogosto opredeljena kot 
neregulirana. »Ne govorim, da so 
zdravju škodljiva, poudarjam le, 
da ne vemo, kaj je v njih. Dejstvo 
je, da v naravi ni nič povsem brez 
pesticidov, ne obstaja povsem 
pesticidov prosta ekološka pride-
lava. Če kdo to govori, ne govori 
resnice. Je pa seveda pesticidov 
veliko manj. Če vam zdaj odvza-
mejo vzorec krvi, bodo v njej sledi 
najmanj 25 vrst pesticidov, tudi 
če jeste izključno ekološko pride-
lano hrano. Naš planet je namreč 
prežet s pesticidi, k nam prihajajo 
tudi po zraku, in to iz na tisoče ki-
lometrov oddaljenih krajev.«

Poznamo tri vrste kmetova-
nja, in sicer konvencionalno, pri 
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Uvedba novega koncepta 
pridelave

Eno od potencialnih rešitev glede uporabe pesticidov v 
kmetijstvu vidi dr. Mario Lešnik, strokovnjak za fi tomedicino, 
v uvedbi novega koncepta pridelave. Gre za tako imenovani 
0-residue koncept, pri katerem razdelimo sezono na dva dela: v 
prvem uporabljamo klasično kemijo, ki v naravi hitro razpade, 
v drugem pa samo ekološke preparate. Posledica takega 
kmetovanja je pridelek, ki ne vsebuje skoraj nič pesticidov. Za 
primerjavo: medtem ko v integriranem jabolku ostanejo sledi 
štirih do sedmih pesticidov, je po 0-residue metodi najti le še sledi 
enega ali dveh, tudi nobenega.

Slovenija, Podravje � Brez uporabe pesticidov dobimo snovi, ki so tisočkrat bolj strupene 

Za brezhibno jabolko je zaslužna 
Dokler imajo ljudje slab standard, mora biti hrana poceni, in če hočemo veliko hrane za množice, žal potrebujemo 
prepoved uporabe in zahteva po popolnem videzu pridelka, ki ima prednost pred vsebino in okusom.

Foto: SD

Dr. Mario Lešnik: »V naravi je le 20 odstotkov kemikalij vezanih na kmetijstvo, vse ostalo je nekmetijski del 
zgodbe, zato se na kmetijske preparate vrši nesorazmerno velik pritisk.«

Skovanka iz besed kuga in umor
Pesticid, gre za latinsko skovanko iz besed pestis, ki pomeni kugo, in cidium, ki pomeni umor, 

je kemikalija oziroma sredstvo za uničevanje škodljivcev na pridelovalnih površinah. Ti so 
lahko žuželke, proti katerim uporabljamo posebne pesticide - insekticide, škodljive rastline in 
pleveli, proti katerim se borimo s herbicidi, lahko pa so tudi zajedavske glive, kot so rje, plesni 
in sneti, proti katerim so učinkoviti fungicidi.

Dokler imajo ljudje slab standard, mora biti hrana poceni, in če hočemo veliko hra-
uporabe in zahteva po popolnem videzu pridelka, ki ima prednost pred vsebino in 

Foto: Zarja

Foto: SD
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kemija 
pesticide. Dve skrajnosti: gibanje za 

Foto: Shuterstock

ne za množice, žal potrebujemo pesticide. Dve skrajnosti: gibanje za prepoved 
okusom.

katerem uporabljamo vsa gnojila 
in zaščite pred škodljivci, integri-
rano, pri kateri je te uporabe 30 
odstotkov manj, pa še selekcio-
nirana je, in ekološko, v kateri je 
od sto- do petstokrat manj pesti-
cidov. Stremimo k slednji, žal pa 
je tako, da 80 odstotkov ekološke 
hrane pride k nam iz drugih držav, 
kjer uporabljajo snovi, ki pri nas v 
ekološki pridelavi niso dovoljene. 

Ekološka pridelava 
na uničeni zemlji

»Naši ekološki pridelovalci se 
pošteno namučijo z delom in lah-
ko kaj kmalu zaidejo v negativne 
številke: morda ne morejo zatreti 
škodljivcev, morda se ne morejo 
dogovoriti z velikim trgovci za 
reden odjem in za dostojno pla-
čilo, ker nimajo pogajalske moči. 
Poleg tega imajo težave zaradi 
ekosistema, ki je ogrožen, saj 
smo pokvarili tla do te mere, da 
se je težko iti ekološko pridelavo 
z uničeno zemljo. V povprečju 
traja pet do šest let težkega boja, 
da jo kmet pripravi nanjo. Pri tem 
tvega večletne izgube, saj sub-
vencije ne zadoščajo, poleg tega 
potrebuje ekološki pridelavi pri-
lagojene sorte, ne pa navadnih, 
ki ne bodo dale pridelka. Pri nas 
je teh prilagojenih sort zelo malo, 

za to bo morala država bolje pos-
krbeti.« 

Potrebni bodo še 
korenitejši premiki

Naš velik problem je tudi ta, 
da smo neorganizirani in zato ne-
močni pri velikih spremembah, ki 
so nujne, je prepričan dr. Lešnik. 
»Primeri dobre prakse že obstaja-
jo v tujini, celo na Balkanu. V zelo 
ekološko osveščeni Kaliforniji 
na primer točkujejo, kar počne 
pridelovalec. En posebej pazi na 
čebele in za njegova jabolka v 
trgovini piše, da so brez insektici-
dov, zato jih kupuje človek, ki ima 
rad čebele; drugi ne uporablja 
nitratov, ker ščiti vodne organiz-
me, zato njegova jabolka kupuje 
ljubitelj rib. Takega sistema pri 
nas še nimamo, čeprav smo ime-
li že nekaj uspešnih kampanj za 
osveščanje o pomenu lokalne, 
ekološke in zdrave hrane. Potreb-
ni pa bodo še korenitejši premiki 
na tem področju. Zmanjšujemo 
uporabo pesticidov, kar je dob-
ro, 'pozdraviti' moramo zemljo, 
kmetu dati v roke pravi material, 
da lahko z njim dela, predvsem pa 
spremeniti miselnost o tem, da 
ima popoln videz prednost pred 
vsebino in okusom.«

Slovenija je bila še konec druge 
svetovne vojne bogata z domači-
mi, avtohtonimi živalskimi pasma-
mi, a so jih kmalu zatem začele 
izpodrivati donosnejše tuje sorte, 
čeprav niso bile tako prilagojene 
na lokalno okolje. Veliko je zamu-
jenega, vseh preteklih napak se ne 
da popraviti, saj so mnoge pasme 
že zdavnaj izginile, strokovnjaki 
pa se zadnja leta trudijo ohraniti 
tistih nekaj domačih sort, ki so se 
kljub »nepriljubljenosti« po slo-
vensko trmasto ohranile. Tako 
imamo danes v Sloveniji trinajst 
avtohtonih pasem domačih živali, 
katerih ohranjanje je nacionalnega 
pomena. Na seznamu so se tako 
znašle jezersko-solčavska ovca, 
belokranjska pramenka, bovška 
ovca, istrska pramenka, drežniška 
koza, krškopoljski prašič, kranjska 
čebela, posavski konj, lipicanski 
konj, slovenski hladnokrvni konj, 
štajerska kokoš in cikasto gove-
do. Večina sodi med ogrožene in 
ranljive pasme. Pri tem pa je treba 
omeniti še psa kraškega ovčarja 
oziroma kraševca, katerega popu-
lacija pa glede na merila ogrože-
nosti spada že v kritično stopnjo 
ogroženosti. Za severovzhodno 
Slovenijo so značilne predvsem 
štajerska kokoš, slovenski hladno-
krvni konj in splošno razširjena 
krajnska čebela.

Izumrlo več kot tisoč 
domačih pasem

Ohranjanje slovenskih avtoh-
tonih pasem domačih živali je 
nacionalnega pomena in v skladu 
s konvencijo o biološki raznovr-
stnosti, programom razvoja po-
deželja slovenskega kmetijstva in 
dolgoročnim programom varstva 

biotske raznovrstnosti v slovenski 
živinoreji. Z delom na področju 
ohranjanja biotske raznovrstnosti 
v živinoreji se od sredine osemde-
setih let prejšnjega stoletja ukvarja 
raziskovalna skupina na oddelku 
za zootehniko ljubljanske biotehni-
ške fakultete, leta 2010 ji je kmetij-
sko ministrstvo podelilo koncesijo 
za opravljanje javne službe nalog 
genske banke v živinoreji; vodi jo 
Danijela Bojkovski.

»Po podatkih Organizacije za 
prehrano in kmetijstvo (FAO) je v 
20. stoletju na globalni ravni izu-
mrlo okoli tisoč avtohtonih pasem 
domačih živali, po letu 2000 pa še 
več kot sto. Ker jih je v rejo vklju-
čenih vse manj, trajno izginjajo. 
Zato smo se leta 2016 po vzoru 
nekaterih drugih držav v podporo 
kmetijam, ki redijo in ohranjajo av-
tohtone pasme, odločili ustanoviti 
slovensko ark mrežo in vanjo vklju-

čili dvanajst ark kmetij in sedem 
ark središč.«

Kmetije, ki rešujejo 
Ark v neposrednem prevodu po-

meni barko. Po vzoru Noetove bar-
ke (v številnih jezikih jo imenujejo 
Arka), na katero je po bibličnem 
izročilu naložil sebe, svojo druži-
no in vse zemeljske živali, da bi jih 
rešil pred vesoljnim potopom, je 
izraz mednarodno uveljavljen pri 
ohranjanju in spodbujanju reje av-
tohtonih pasem v njihovem lokal-
nem okolju, v katerem so nastale. 
Ark kmetije so v osnovi namenjene 
vzreji plemenskih živali, za pridobi-
tev ark statusa morajo rediti naj-
manj tri različne slovenske avtoh-
tone pasme domačih živali iz po-
sameznih skupin, ark središča pa 
se poleg njihove reje posvečajo še 
izobraževanju, ozaveščanju javno-
sti, promociji in turizmu. Kmetije 
lahko redijo tudi druge pasme do-
mačih živali, vendar mora biti vsaj 
polovica slovenskih avtohtonih pa-
sem, kot pravijo v javni službi na-
log genske banke v živinoreji, pa je 
zaželeno tudi trženje proizvodov 
avtohtonih pasem in usmeritev v 
ekološko kmetovanje. »Menimo, 
da je način ohranjanja avtohtonih 
pasem domačih živali v živem, in 
situ, kot se izvaja na ark kmetijah 
in v ark središčih, pomembno tudi 
z vidika ohranjanja biotske razno-
vrstnosti živalskih genskih virov za 
kmetijstvo in prehrano,« je še deja-
la Danijela Bojkovski.

Nam najbližja ark kmetija je Eko-
socialna kmetija Korenika v Šalov-
cih, kjer po besedah vodje Alojza 
Kavaša vzrejajo cikasto govedo, 
krškopoljske prašiče in kranjske 
čebele.

Slovenija � Po slovensko trmasto vztraja le še trinajst avtohtonih pasem domačih živali

Ark kmetija v vlogi Noetove barke
Javna služba nalog genske banke v živinoreji je leta 2016 v podporo kmetijam, ki redijo in ohranjajo 
avtohtone pasme, ustanovila slovensko ark mrežo in vanjo vključila dvanajst ark kmetij in sedem ark 
središč.

Tudi tono težek lepotec
Slovenski hladnokrvni konj je nastal na območju severovzhodne Slovenije in Gorenjske na 

osnovi domačih hladnokrvnih konj in oplemenjevanja z žrebci pasme peršeron ter noriški 
konj. Večji predstavniki te pasme lahko tehtajo tudi več kot eno tono. Večinoma so namenjeni 
vzreji klavnih žrebet in tudi za prirejo in predelavo kobiljega mleka. Nekateri rejci jih še 
vedno uporabljajo za pomoč v kmetijstvu in v manjši meri pri spravilu lesa iz gozda, kar 
pomembno prispeva k ohranjanju veščin in spretnosti, ki so potrebne pri delu z vprežnimi 
živalmi. Uporabljajo jih tudi kot rekreativne konje v vpregi, redkeje pa za ježo. Velika zasluga 
pri ohranitvi te avtohtone slovenske pasme gre Združenju rejcev konj slovenske hladnokrvne 
pasme, ki pogosto sodelujejo tudi na promocijskih in turističnih dogodkih.

Foto: arhiv ZRKSHP

Slovenskega hladnokrvnega konja večinoma vzrejajo za meso.

Štajerka na jedilniku že leta 1352
Štajerska kokoš je kokoš lahkega tipa z veliko sposobnostjo samostojnega iskanja krme. Njena 

pasemska značilnost je čop iz podaljšanih peres za grebenom ter srednje visok, enostaven in 
pokončen greben, ožja domovina pa južni del avstrijske Štajerske. Kot pasma »štajerka« je 
bila standardizirana leta 1902, obstajalo pa je več barvnih tipov, od katerih se je v Sloveniji 
večinoma ohranila le jerebičasta štajerska kokoš. Njeno avtohtonost dokazuje tudi zapis iz 
davnega leta 1352, ko se je zaradi svojega nežnega in okusnega mesa znašla na kuhinjskem listu 
samostana Pri nebeških vrtnaricah na Dunaju. Poleg imena štajerka so ji v preteklosti rekli še 
staroštajerka, celjska kokoš, domača čopka, hasnovita štajerska kokoš, domačegrudna kokoš in 
štajerska deželna kokoš.

Foto: SD

Ožja domovina štajerske kokoši je slovenska Štajerska.
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Po poročanju hrvaških medijev 
gre za 53-letnico, ki je požigala že v 
preteklosti. Leta 2017 naj bi v petih 
dneh podtaknila sedem požarov. 
Ženska je zaposlena v javnem pod-
jetju Hrvaške avtoceste (HAC) kot 
delavka na cestninski postaji. 

Požar v zaledju Šibenika je iz-
bruhnil v soboto popoldne, od 
nedelje pa je pod nadzorom. Pri 
gašenju je sodelovalo več kot 200 
gasilcev, štirje so lažje poškodova-
ni.  Zgorelo je več kot 900 hektarov 
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Šibenik � Zgorelo 900 hektarjev

Požare podtikala delavka na cestninski postaji 
Hrvaška policija je ugotovila, da je bil požar pri Šibeniku podtaknjen. V nedeljo je tamkajšnja policija pridržala žensko, 
ki jo sumijo, da je podtaknila požar. Preiskava vzrokov požara sicer še poteka. 

Kmetija leta 2019 je postala kme-
tija Bolcar iz Spuhlje 53, ena redkih 
zelenjadarskih kmetij, na kateri 
pridelujejo vso lokalno zelenjavo, 
nagrado za ohranjanje tradicije 
življenja na vasi in ohranjanje ar-
hitekturne dediščine pa je prejela 
družina Simonič za ohranitev več 
kot 150 let stare butane hiše v Kr-
čevini pri Ptuju 67.

Ptujska županja Nuška Gajšek 
je dejala, da je ponosna, da se ob 
vsem, kar premore mesto, lahko 
pohvali tudi s tem izborom, zaveda-
joč se pomena razvoja kmetijstva 
za prehransko varnost, ki postaja 
vedno bolj strateškega pomena. 
Zahvalila se je vsem, ki pridelujejo 
kakovostno lokalno hrano in ki si 
prizadevajo za to, da bo takšna os-
tala tudi v prihodnje, prav tako pa 
tudi tistim, ki skrbijo za ohranjanje 
kulturne dediščine na podeželju.

„Kmetijstvo se srečuje z vedno 
večjimi težavami. Že večkrat smo 
opozorili, da podeželje postaja 
bivalni prostor. Naši kmetje imajo 
zato nemalo težav s sokrajani nek-
meti, ker bi vsi radi lepo živeli, vsa-
kogar pa vse moti (hrup, smrad ...), 

obenem pa bi radi zdravo jedli. To 
ne gre skupaj. Zato je takšen iz-
bor, kot je kmetija leta v MO Ptuj, 
resnično hvalevreden. Zelo radi se 
primerjamo s sosednjo Avstrijo, 
kjer je poklic kmeta po cenjenosti 
na drugem mestu, takoj za zdrav-
niškim. Tudi pri nas si moramo 
prizadevati za večji pomen poklica 
kmeta, saj smo ga vsi zapostavili. 
Ob tem se mora kmet vedno zno-
va soočati s številnimi posledicami 
naravnih katastrof, ki niso samo 
materialne narave in ki ogrožajo 
njegov obstoj. Tudi letos so ujme 
na Ptujskem povzročile izjemno 
veliko škodo,“ je v imenu ocenje-
valne komisije povedal predsednik 
Andrej Rebernišek, tudi direktor 
ptujskega zavoda Kmetijsko-goz-
darske zbornice Slovenije. Čestital 
je prejemnikom priznanj z željo, da 
na zemlji vztrajajo naprej.

Za čim manjšo 
odvisnost od subvencij

Prvič je zbrane ob proglasitvi 
kmetije leta v MO Ptuj kot mini-
strica za kmetijstvo, gozdarstvo 

in prehrano pozdravila Aleksandra 
Pivec. V Sloveniji je zavedanje o 
pomenu pridelave lokalne hrane 
nizko, vloga kmeta podcenjena, 
je poudarila. „Ljudje ne uspejo več 
razumeti, zakaj v resnici je kme-
tom potrebno ponuditi vso pod-
poro in pomoč, da bi lahko svoje 
plemenito delo čim bolj nemoteno 
opravljali. Konfl ikt med mestom 
in podeželjem je velik. Soočamo 
se številnimi civilnimi iniciativami 
proti kmetijski dejavnosti, ljudje se 
obnašamo, kot da hrana zraste na 
trgovskih policah,“ je dodala.

Na ministrstvu se trudijo, da bi 
izboljšali pogoje za kmetovanje in 
pridelavo lokalne hrane, za boljši 
dohodkovni položaj kmetov in da 
bi bil njihov obstoj čim manj od-
visen od subvencijske podpore. 
Slovenskega kmeta se trudijo tudi 
čim bolje zaščititi tudi pred posle-
dicami vremenskih ujm, povečati 
želijo fonde, da bodo kmetje lahko 
vlagali v različne tehnološke rešit-
ve za čim večje zavarovanje pridel-
ka v teh primerih. Izboljšali naj bi se 
tudi pogoji za zavarovanje in zašči-
to pridelka. Slovensko kmetijstvo 

pa potrebuje tudi izrazito genera-
cijsko prenovo. Mlade je treba nav-
dušiti, da bodo želeli ostati doma 
na kmetijah in jim pri tem tudi 
pomagati. Zmanjšale naj bi se tudi 
ovire pri postavitvi rastlinjakov; mi-
nistrstvo ponuja denar za njihovo 
gradnjo, da bi bila zunajsezonska 
pridelava zelenjave in sadja čim 
večja. S tem bi pomembno vplivali 
k dvigu samooskrbe s hrano, ki v 
Sloveniji ni zadovoljiva. Žal pa ne-
katere zakonodajne in birokratske 
ovire to za zdaj onemogočajo.

Tudi letošnja prireditev ob po-
delitvi priznanj kmetijam za leto 
2019 je bila priložnost za druženje 
že doslej nagrajenih kmetov, izme-
njavo izkušenj in predlogov, kako 
v kmetijstvu naprej. Pospremila jo 
je glasba Štajerskih frajtonarjev, 
za kulinarične dobrote so poskr-
bele članice Društva kmetic MO 
Ptuj, Društva gospodinj Jezero 
in Društva gospodinj Marjetica iz 
Spuhlje, z najboljšo kapljico pa so 
postregli člani Društva vinogradni-
kov in sadjarjev Osrednje Sloven-
ske gorice.

Ptuj � 20. izbor kmetije leta v MO Ptuj

Hrana ne zraste na trgovskih policah
V domu krajanov Grajena je 26. julija, ko je tudi praznik te četrtne skupnosti, že tradicionalno potekala po-
delitev priznanj nagrajenim kmetijam za leto 2019. Izbor kmetije leta je potekal že dvajsetič, zato je bil še po-
sebej slovesen, posebej za nekdanjega mestnega svetnika Slavka Brgleza kot njegovega pobudnika. Z izborom 
kmetije leta se v tem okolju utrjuje dejstvo, da si mesto in podeželje trdno podajati roki, hkrati pa se utrjuje 
zavedanje o pomenu kmetijstva za razvoj mesta in celotne regije.

Foto. Črtomir Goznik

Prejemniki priznanj v okviru 20. izbora Kmetija leta v MO Ptuj skupaj z županjo MO Ptuj Nuško Gajšek, ministrico za kmetijstvo, gozdarstvo in pre-
hrano Aleksandro Pivec in predsednikom komisije izbora Andrejem Reberniškom

Foto: M24

Ptuj � Priprave na 60. Kurentovanje

Leta 2020 Evropska 
karnevalska prestolnica
V letu 2020 bo Ptuj ponovno praznoval velik jubilej: Kuren-
tovanje, največja slovenska pustna prireditev, bo staro 60 
let. Kot je povedal predsednik ptujskega Kurentovanja in 
generalni sekretar FECC Branko Brumen, so se priprave 
pričele že marca letos. V okviru vsakoletnega poročila o 
Kurentovanju je v posebnem delu zapis o 60. prireditvi v 
organizacijskem, programskem in konceptualnem delu, s 
poudarkom na dogodkih, ki naj bi jih izvedli ob že ustalje-
nih vsebinah. Ti naj bi dali Kurentovanju posebno dimen-
zijo in veljavo ob visokem jubileju. 

Vmes je prišlo do nekaterih sprememb, ki so priprave nekoliko upo-
časnile. Zamisel o 60. prireditvi z nekaterimi novimi dogodki je Bru-
men predstavil županji MO Ptuj Nuški Gajšek, predsedniku sveta za-
voda za turizem Ptuj Andreju Klasincu in vsem tistim, ki predstavljajo 
jedro ptujske pustne prireditve. Po opravljenem strokovnem dialogu 
o Kurentovanju, na katerega je pozvala MO Ptuj, naj bi v čim krajšem 
času sprejeli odločitev o tem, kdo bo organizator, kakšen bo program-
ski koncept in katere dodatne vsebine iz dokaj pestrega nabora bo 
mogoče realizirati glede na obseg fi nančnih sredstev.

Osnovni programski koncept ostaja nespremenjen: EtnoFest kot 
osnova prireditve ter otvoritvena povorka kot medcelinsko srečanje 
tradicionalnih pustnih likov in mask kot osrednja prireditev. Med do-
datnimi vsebinami je 20. obletnica imenovanja prvega princa karneva-
la. Svečana akademija bo potekala v gledališču, povezali pa jo bodo s 
priložnostno razstavo o vseh dosedanjih princih karnevala. Pripravila 
jo bo častna članica sveta princev Marija Hernja Masten, ki vsakoletne-
mu princu poišče zgodovinsko ozadje. ZRS Bistra Ptuj in Pokrajinski 
muzej Ptuj-Ormož bosta pripravila mednarodni simpozij o nesnovni 
kulturni dediščini in o Unescovem Obhodu kurentov. Mednarodni 
simpozij je predviden tudi na temo likovne umetnosti in pustne dediš-
čine v organizaciji  Društva Art Stays, ki ga bo pospremila razstava na-
grajenih likovnih del na dosedanjih ekstemporih, kot osrednjega dela 
ArtFest dimenzije Kurentovanja. Podporo ima tudi ideja o ponovitvi 
Kurentove svatbe, fascinantnega dogodka iz leta 2012, ko je bil Ptuj 
partner v projektu EPK 2012.

V Yalovi v Turčiji, kjer je junija potekal kongres Evropske federacije 
karnevalskih mest, je Ptuju in Branku Brumnu uspelo na podlagi pisma 
o nameri, ki sta ga podpisala ptujska županja Nuška Gajšek in predse-
dnik FECC Slovenije Andrej Klasinc, da bo maja leta 2020 organizator 
40., jubilejnega kongresa FECC. Tudi to je vsebina, ki bo prispevala k še 
večji prepoznavnosti Ptuja njegovega Kurentovanja, saj se bodo kon-
gresa udeležili predstavniki okrog 25 držav. „To tudi uradno pomeni, 
da bo Ptuj v letu 2020 s Kurentovanjem evropska karnevalska prestol-
nica,“ poudarja Brumen in dodaja, da še ni dovolj prepoznavno, da je 
tudi Kurentovanje pod Unescom, ne samo Obhodi kurentov. Preko 
oddelka Unesca Slovenije in centralnega Unescovega generalnega di-
rektorata želijo doseči, da bi bilo Kurentovanje kot prireditev uradno 
pod pokroviteljstvom Unesca s pravico uporabe logotipa Unesca in 
nesnovne kulturne dediščine. Pokroviteljstvo je TREBA vsako leto ob-
noviti. Postopki za Kurentovanje 2020 že tečejo, jubilejne prireditve se 
bodo udeležili tudi visoki predstavniki Unesca.

Foto: Črtomir Goznik

Generalni sekretar FECC in predsednik ptujskega Kurentovanja Bran-
ko Brumen: „60. Kurentovanje bomo obogatili z nekaterimi novimi 
dogodki, s katerimi želimo še povečati prepoznavnost naše edinstvene 
pustne dediščine.“

trave, makije in borovega gozda. 
Pomagala je tudi vojska, gasili so s 
sedmimi letali, zaradi požara pa so 
za kratek čas ustavili promet na bli-
žnjem odseku avtoceste Zagreb–
Split. Zaradi požara so evakuirali 50 
ljudi, ki so se v nedeljo že vrnili na 
svoje domove. Osemindvajseturna 
intervencija naj bi po ocenah po-
veljnika gasilcev Slavka Tucakovića 
stala med štirimi in petimi milijoni 
kun (med 541.800 in 813.000 evri). 
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Po srečanju s predstavniki Za-
druge Kooperativa Kristal, ogledu 
gradu, obisku Pep`S wine, Oljarne 
Središče ob Dravi, srečanju z župa-
nom občine Središče ob Dravi in 
ogledu nove vinske kleti Verus v 
Ormožu je strnil vtise. Povedal je, 
da se Ormoža spomni še iz časov 
gradnje Tovarne sladkorja Ormož 
in mu je žal, da se je ta spodbudna 
zgodba z zaprtjem tovarne tako 
klavrno končala.

„Obisk je bil namenjen seznanit-
vi z načrti, ki jih ima občina Ormož 
na področju gospodarstva. Pregle-
dali smo možnosti realizacije pro-
jektov iz dogovora za razvoj regij. 
Občini Ormož bomo pomagali s 
3,9-milijonsko investicijo v čistilno 
napravo ter z 11,4 milijona evrov za 
oskrbo s pitno vodo v porečju Dra-
ve. Podpiramo razširitev poslovne 
cone Ormož. Če bodo sredstva 
v okviru dogovora za razvoj pod-

ravske regije ostala neizrabljena 
in se bodo druge občine strinjale, 
bo ministrstvo prižgalo zeleno luč 
tudi sofi nanciranju tega projekta. 
Smatram, da gre za pravi projekt 
in nujno potrebno zgodbo za go-
spodarski razvoj tega območja. Če 
ne bomo omogočili pogojev, da 
se začne gospodarstvo razvijati 
in rasti ter ponujati možnosti za-
poslovanja mladih, potem bomo 
priča nadaljnjemu odseljevanju 
ljudi. Vesel sem, da vidim napre-
dek tudi na področju razvoja turiz-
ma, med drugim z novo blagovno 
znamko Jeruzalem Slovenija.Ta 
regija ima kaj ponuditi, potrebno 

je le nadaljnje povezovanje med 
turističnimi ponudniki in priprava 
pravih petzvezdičnih doživetij,“ je 
ob obisku na Ormoškem povedal 
gospodarski minister Počivalšek 
in poudaril, da je najpomembnejša 
naloga ministrstva, da za prostor, 
kjer je bila nekoč Tovarna slad-
korja Ormož, končno najdejo par-
tnerja, ki bo tu zagnal novo proi-
zvodnjo. Predvideva, da delovne 
sile ne bo težko najti, a pogoj za 
vzpostavitev resne dejavnosti je 
gradnja nove povezovalne ceste, 
pri čemer bo morala sodelovati 
država.
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Pestro poletno dogajanje
Ker pa vsega poletja seveda ni moč preživeti z nosom v knjigah, 

so v ormoški knjižnici tudi letos poskrbeli za pester nabor poletnih 
dogodkov, ki so bralcem tako v veselje kot tudi sprostitev. Tako ob 
četrtkih ob 17. uri že tradicionalno potekajo dobro obiskani četrtkovi 
zeleni popoldnevi, kjer si čas krajšajo z nadvse zanimivimi gosti. 
»Zelo lep odziv kot vsako leto pričakujemo (in smo ga že doživeli) na 
Četrtkovih zelenih popoldnevih – tokrat smo jih poimenovali zeleni in 
ne več zeliščarski, saj se letos ukvarjamo z nekoliko širšo tematiko, ki 
ni več povezana le z zelišči. Smo namreč ena izmed samo dveh zelenih 
knjižnic v Sloveniji in temu primeren je seveda tudi naš program. 
Tudi letos bomo v ormoški knjižnici gostili mednarodne pesnike v 
sklopu festivala Dnevi poezije in vina, ki se ga vsako leto udeleži lepo 
število ljubiteljev poezije,« napovedujejo ormoški knjižničarji. 

Prav tako med drugim vabijo k poletnem bralnem izzivu, branju 
pravljic pod brajdami, v kotičke za sprostitev, ki vas čakajo na 
otroškem in mladinskem oddelku, ustvarjalne kotičke, otroci lahko 
možgančke razgibajo tudi z reševanjem počitniške knjižne uganke ...

Foto: M24

V ormoški knjižnici so tudi letos 
pripravili knjižno polico s priporo-
čili za poletno branje, na kateri so 
zbrane predvsem novosti v knjižni-
ci, ki bodo bralce v tem poletnem 
času zagotovo zamikale. Gre za 
polico z raznovrstnim gradivom, ki 
zajema tako knjige vseh zvrsti kot 
tudi t. i. neknjižno gradivo (CD-je, 
DVD-je). »V prostoru z leposlov-

jem bralce čaka več prostorčkov s 
pripravljenimi knjigami, med dru-
gim novitetami, knjigami za bralno 
značko za odrasle (letos potujemo 
po svetu – tema je potopisje), lah-
kotnim branjem ter pravkar vrnje-
nim gradivom, da si naši člani lažje 
predstavljajo, kaj se trenutno bere. 
Podoben izbor poletnega branja 
smo pripravili tako za tiste najmlaj-

Ormož � Ormoška knjižnica tudi ob bazenu ali pod brajdami

Katere knjige so v tem trenutku najbolj iskane
Mnogi se verjetno strinjate, da ni pravega poletja brez dobre knjige. Kaj se najbolj bere to poletje in katere knjige kar kličejo po tem, da bi dobile prostor v 
potovalnem kovčku, smo povprašali knjižničarje v Knjižnici Franca Ksavra Meška Ormož.

Foto: Arhiv knjižnice

S skrinjo knjižnih dobrot vabijo k poletnemu branju tudi na ormoškem 
bazenu.

Ormož � Na obisku minister Počivalšek

Evropska sredstva za vodovod in čistilno napravo
Pred tednom dni se je na delovnem obisku v Ormožu in Središču ob Dravi mudil minister za gospodarstvo Zdravko Počivalšek.

Foto: MGRT

Ministra Zdravka Počivalška je na Ormoškem gostila poslanka in strankarska kolegica SMC Mojca Žnidarič.V 
okviru delovnega obiska se je srečal z županoma občin Ormož in Središče ob Dravi Danijelom Vrbnjakom in 
Jurijem Borkom.

Seznam najbolj iskanih knjig:
Žakelj, Bronja: Belo se pere na devetdeset
Paasilinna, Arto: Najboljša vas na svetu
Rijavec, Petja: Najini valovi
Lunde, Maja: Zgodovina čebel
Gounelle, Laurent: Človek, ki je hotel biti srečen
Širok, Mojca: Pogodba
Rugelj, Samo: Resnica ima tvoje oči

še, kjer so jim na posebnih policah 
na voljo slikanice s poletno temati-
ko, kot za mladostnike, ki si želijo 
nekaj sprostitve ob branju v pole-
tnem času,« so povedali ustrežljivi 
ormoški knjižničarji.

S knjigo v roki ob 
bazenu

Ker se v knjižnici želijo bralcem 
še bolj približati na terenu, tudi to 
poletje vabijo k branju s ponudbo 
knjig ob ormoškem bazenu. »Tudi 
letos smo ponudili knjige kopal-
cem kopališča v Ormožu v okviru 
projekta Knjige na bazenu, ki jih 
lahko prelistajo, preberejo ali pa 
celo obdržijo,« so povedali knjižni-
čarji. V ormoški knjižnici pa so šli s 
servisiranjem uporabnikov še ko-
rak dlje: »Za dopustniške dni smo 
za bralce posebej pripravili še dva 
nova e-bralnika, s pomočjo katerih 
lahko naši člani brezplačno in tudi 

z dopusta dostopajo in prebirajo 
elektronske knjige spletnega por-
tala Biblos. Recimo uspešnico Belo 
se pere na devetdeset, ki je bila na-
grajena s kresnikom in je v tiskani 
obliki izposojena (ter rezervirana) 
v vseh enotah, zato je čakanje na-
njo lahko kar dolgotrajno, je mož-
no dobiti tudi v priročni e-obliki ter 
jo prebrati na e-bralniku, telefonu, 
tablici ali računalniku.«

Bralci v povprečju 
preživijo več časa v 
knjižnici

In kakšen je pravzaprav obisk 
hrama kulture, ki sicer v poletnih 
julijskih in avgustovskih dneh de-
luje s skrajšanim delovnim časom? 
Umirjen in primeren tem poletnim 
dnem, opažajo v knjižnici. Kljub 
skrajšanemu delovnemu času pa 
poudarjajo, da bralci povprečno 
preživijo več časa v knjižnici: »To 

se še zlasti opazi v prostorih, ki 
so namenjeni otrokom in mlado-
stnikom, kjer preživljajo čas ob 
igranju, branju, tudi uporabi raču-
nalnikov ter branju časopisov in 
revij, pa tudi knjig pri odraslih upo-
rabnikih,« nadaljujejo zaposleni 
in dodajo, da je struktura bralcev 
raznolika: »Prihajajo redni bralci 
pa tudi tisti, ki jih med letom zaradi 
pomanjkanja časa vidimo nekoliko 
manj. Starejši, mlajši, mamice z ot-
roki, mladostniki, študenti, ki pot-
rebujejo študijsko gradivo …«

Večina za lahkotnejše 
branje

Sicer pa večina uporabnikov 
v teh dneh posega po dopust-
niškem, povečini lahkotnejšem 
branju ter knjigah in neknjižnem 
gradivu za otroke, ki ga vzamejo s 
seboj na potovanje. Zagotovo pa 
je precej tudi zahtevnejših bralcev, 
ki tudi poleti prisegajo na resno li-
teraturo: »Za priporočanje branja 
velja zlato pravilo, po katerem se 
ravna vsak knjižničar: da lahko od-
lično priporočaš knjige, v katerih 
bo bralec res užival, je posamezne-
ga bralca treba poznati. Vsakemu 
bralcu ustreza drugačno gradivo 
– nekateri bodo najraje posegli po 
lahkotnejšem branju, drugi po ka-
kovostnejšem, tretji po novostih 
v knjižnici, četrti kriminalki ali pa 

bodo potrebovali strokovno gra-
divo.«

Na katere knjige boste 
čakali najdlje?

In katera dela so v tem trenutku 
največji hit? Kot opažajo, se zelo 
pogosto izposojajo knjige avtor-
jev, ki jih gostijo na njihovih prire-
ditvah. Tako so med najbolj izpo-
sojenimi knjigami Belo se pere na 
devetdeset avtorice Bronje Žakelj, 
dela Petra Čeferina, Sama Ruglja, 
Mojce Širok, Milana Petka Levoko-
va, Minke Gantar itn. »O izposoje-
valnih rokih je težko govoriti, saj 
je po nekaterih knjigah veliko pov-
praševanja, v času poletja pa zara-
di dopusta kar nekaj podaljševanja 
rokov izposoje gradiva osebno, po 
telefonu, s pomočjo Moje knjižnice 
in COBISS-a ter celo po e-pošti. Ve-
čina knjižnega gradiva, ki se izpo-
sodi, je v slovenskem jeziku, mlajše 
generacije si rade izposojajo knjige 
tudi v angleškem jeziku (leposlov-
je, turistični vodniki), na voljo je 
tudi kar nekaj kakovostnih novosti 
v hrvaškem jeziku,« so še pove-
dali, ob tem pa vse potencialne 
uporabnike vabijo, da jih obiščejo, 
kajti ravno sedaj je idealen čas za 
včlanitev v knjižnico, saj od 1. julija 
naprej novi člani plačajo le polovič-
no članarino.
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Navedli so, da so lani na 3,7 ki-
lometra dolgem odseku ceste ob-
novili vozišče. „V sklopu obnove 
je bil zgrajen nov most čez potok 
Ložina, razširili smo tudi prepust. 
Vrednost del je bila 1.136.000 
evrov.“ Po koncu letošnje turi-
stične sezone imajo v načrtu raz-
širitev še dveh prepustov. Projek-
tna dokumentacija je v pripravi, 
ocenjena vrednost gradbenih del 
je 46.000 evrov. „V sodelovanju 
in usklajevanju z Občino Videm 
potekajo postopki za pridobitev 
projektne dokumentacije za ure-
ditev pločnika v naselju Zgornji 
Leskovec v dolžini 510 metrov. 
Predvidene površine za pešce 
bodo potekale od priključka k 
naselju Podlehnik do priključka, 
ki je okoli 120 metrov oddaljen od 
table, ki označuje konec naselja 
Zg. Leskovec. Na počivališču v 
naselju Soviče smo postavili koše 
za smeti. Predvidena je ureditev 

počivališča, za katero bodo stekli 
postopki za pridobitev PZI projek-
tne dokumentacije. Velikost po-
čivališča in oprema bosta podani 
v sami projektni dokumentaciji,“ 
so o infrastrukturnih rešitvah za 
območje ob videmsko-leskovški 
glavni cesti povedali na DRSI.

Marinič: »Skrajšali so 
dolžino pločnika in 
postavili dva koša – to 
je reševanje?!«

Takšno pojasnilo DRSI je razje-
zilo videmskega župana Mariniča: 
»Na DRSI ne obljubljajo nič nove-
ga! Pravzaprav je novo to, da so 
zdaj celo skrajšali dolžino ploč-
nika, ki je bil v prvotnih načrtih 
200 metrov daljši! Tudi prenova 
obeh mostov v Sovičah je zajeta 
že v lanskem načrtu. Iz takšnega 
odgovora DRSI je jasno razvidno, 
da se s perečo problematiko regi-

onalne ceste od Tržca do meje v 
Zg. Leskovcu nihče ne ukvarja!«

Marinič je še dodal, da so na 
DRSI v zadnjem mesecu in pol 

poslali dva dopisa z 11 jasnimi 
zahtevami oz. nujnimi posegi, ki 
bodo zagotavljali večjo prome-
tno varnost v naseljih ob tej cesti. 

»Tudi srečali smo se na to temati-
ko in s pomočjo video posnetkov 
prevozili celotno cesto. Do danes 
se DRSI ni opredelila do nobenih 

naših predlogov. Ali naj smatra-
mo kot novost to, da so postavili 
dva koša v Sovičah, kjer naj bi bilo 
počivališče?!«

Lep Šimenkova: 
»Vztrajala bom 
pri postavljenih 
zahtevah!«

Tudi haloška poslanka Suzana 
Lep Šimenko pravi: »Potrebna je 
ureditev celotnega odseka regio-
nalne ceste do mejnega prehoda. 
Pod 'ureditev' pa spada dovolj ši-
roka cesta po celotni trasi, tudi na 
prepustih, ter ureditev poti za ko-
lesarje in pešce. Prav tako je nujno 
treba urediti brezvinjetni mejni 
prehod na MP Gruškovje, kar bo 
zagotovo vplivalo na zmanjšanje 
števila tranzitnega prehoda na 
mejnem prehodu Zg. Leskovec. 
Pri tem nameravam vztrajati!«

Danes bo spremenljivo do prete-
žno oblačno s pogostimi plohami 
in nevihtami, ki se bodo čez dan 
od severa razširile nad večji del 
Slovenije. Prehodno bo zapihal 
severni do severovzhodni veter. 
Najnižje jutranje temperature 
bodo od 14 do 20, na Primorskem 
do 22, najvišje dnevne na severo-
zahodu okoli 20, drugod od 22 do 
27, na Primorskem okoli 29 °C.

4 dnevna napoved za Podravje

Leskovec � Odgovor DRSI razjezil župana in poslanko

Obeta se malo pločnika in priprava dokumentacije ...
Na Direkciji RS za infrastrukturo (DRSI) so se po protestih, ki so jih organizirali krajani Leskovca, odzvali s pojasnili.

Foto: Črtomir Goznik

 Glavna cesta skozi Leskovec se v času poletne turistične sezone duši v prometu.

Za sosede je takšno neurejeno 
stanje zemljišč lahko precej mo-
teče. Nemočni v situaciji, ker ne 
vedo, kaj lahko storijo, so potrkali 
na vrata našega uredništva. „Ali 
sme sosed pustiti tako zanemar-
jeno parcelo? V visoki travi se za-
držuje divjad, da o polžih, ki lezejo 
iz nje, niti ne govorimo,“ se glasijo 
opozorila, ki jih prejemamo s tere-
na. Seveda teh težav ne bi bilo, če 
bi vsi za svojo lastnino vestno skr-
beli. Tisti, ki trave v naseljih ne ko-
sijo, pa bi tudi lahko bili toliko razu-
mevajoči do ljudi v soseščini, da bi 
travo vsaj enkrat ali dvakrat na leto 
pokosili. In nepotrebnih nesoglasij 
ne bi bilo. Največ primerov, da so 
zemljišča nepokošena, je takšnih, 
kjer lastniki na lokacijah sploh ne 
bivajo, zemljišča kupijo kot na-
ložbo. Kaj se z njimi dogaja, jih ne 
zanima. Morda je to še bolj izrazito 

v primerih, ko so lastniki zemljišč 
pravne osebe oziroma podjetja.

Inšpekcija: „Običajno 
zaleže opozorilo“

Kako torej ukrepati, če vas moti 
sosedova visoka trava? Pokličete 
lahko medobčinsko inšpekcijo Sku-
pne občinske uprave (SOU) občin 
Spodnjega Podravja. Do sedaj se je 
izkazalo, da so bili ukrepi inšpekci-
je (šlo je samo za opozorila), učin-
koviti.

„Odlok o javnem redu in miru 
v MO Ptuj določa, da je zaradi 
varstva okolja in zunanje podo-
be kraja prepovedano opustiti 
vzdrževanje, čiščenje in urejanje 
zgradb, dvorišč, vrtov, nasadov, 
poti, ograj in drugih objektov, ki v 
neurejenem stanju kazijo zunanji 
videz okolice. Preostale občine 

Spodnjega Podravja imajo s po-
dobno vsebino to urejeno v svojih 
odlokih o javnem redu in miru. Na-
loga občinskega inšpektorja je, da 
v primeru osebne zaznave ali prija-
ve v zadevi 'zaraščenega stavbne-

ga zemljišča z visoko travo' odredi 
lastniku zemljišča, da ga počisti. 
Občinska inšpekcija zavezancu 
(kršitelju) vroči zapisnik s pisnim 
opozorilom, s katerim mu naloži 
rok, v katerem mora zemljišče po-

čistiti. V dosedanjih posredovanjih 
so kršitelji opozorilo inšpektorjev 
vzeli resno in ukrepali na podlagi 
izdanega opozorila,“ so povedali 
na inšpekcijskih službah SOU Spo-
dnje Podravje. 

Na potezi so tudi občine
Bi pa lahko občine svoje ob-

činske akte z vsebinami urejanja 
prostora dopolnile. To možnost 
jim ponuja zakon, ki je v veljavi od 
lanskega junija. „Na podlagi zako-
na o urejanju prostora lahko ob-
čine sprejmejo odloke o urejanju 
podobe naselij in krajine, s katerim 
urejajo urbani in siceršnji prostor-
ski razvoj na praviloma že zgraje-

nih območjih naselij s poudarkom 
na urejeni podobi ter usklajeni in 
medsebojno dopolnjujoči se rabi 
javnih in zasebnih površin ter ure-
jajo in varujejo podobo krajine,“ 
so na temo urejanja prostora še 
pojasnili na SOU Spodnje Podravje.

Spodnje Podravje � Vas moti sosedova nepokošena trava?

„Sosed ne kosi. Kako naj ukrepam?“
Bralci ste nas to poletje opozorili na več primerov, ko lastniki v strnjenih naseljih, bodisi v mestu bodisi na podeželju, 
ne kosijo trave. Visoka in olesenela trava ni moteča samo zaradi neurejenega videza, temveč tudi zato, ker se v njej 
zaredijo polži, kače, glodalci in druge manjše prostoživeče živali, na primer kune, lisice, dihurji ...

Foto: MZ

Bralci ste nas opozorili na več primerov, da se na zemljiščih v strnjenih 
naseljih ne kosi trava. Ta se razrašča, neurejen videz in zanemarjenost 
parcele pa sosedom pogosto nista po volji.

Kazen od 80 do 300 evrov
„Prepovedano je opustiti vzdrževanje, čiščenje in urejanje 
zgradb, dvorišč, vrtov, nasadov, poti, ograj in drugih objektov, 
ki v neurejenem stanju kazijo zunanji videz okolice,“ je zapisano 
v 8. členu Odloka o javnem redu in miru MO Ptuj, pa tudi večine 
drugih spodnjepodravskih občin.
Za kršitelje je v odloku predpisana globa 80 evrov za fi zične ose-
be in 300 evrov za pravne osebe ter samostojne podjetnike. Sicer 
kazen ni posebej visoka, se pa vseeno verjetno bolj splača zapuš-
čeno parcelo pokositi, kot pa (najprej) plačati kazen in jo potem 
vseeno urediti ...
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Poletni tamburaški večeri v Cir-
kulanah imajo dolgoletno tradicijo, 
njihova zgodovina sega v leto 2002. 
Prva leta so koncerte organizirali na 
gradu Borl, odvijali so se čez celo 
poletje. Običajno so bili koncerti tri-
je. Z leti se je prireditev z zunanjega 
prireditvenega prostora na gradu 
Borl, ki je ponujal izjemen ambient, 
preselila pod streho, tamburaške 
koncerte tako že nekaj let gosti 
cirkulanska večnamenska dvorana. 
Tudi na letošnjem koncertu je pu-

blika prisluhnila ubranemu petju in 
igranju. Tamburaši so v večini izva-
jali slovenske ljudske, gostje man-
dolisti pa narodne in avtorske. Ob-
činstvo je bilo nad slišanim več kot 
navdušeno.

Koncertu je sledila degustacija 
haloških vin. Vinarsko zadrugo Halo-
ze sta s svojimi vini predstavljala dva 
vinarja oziroma vinogradnika: Kme-
tija AS Arnečič in Vina Gorjup. Ob de-
gustaciji vin so ponudili izbrane sire, 
ki jih pridelujejo na kmetijah Milke 

Bedrač in Ide Vindiš Belšak, pa tudi 
pekovske dobrote iz pekarn Blanke 
in Darinke Arnečič. „Z izvedbo prire-
ditve in obiskom smo zelo zadovolj-
ni. Koncert smo organizirali v sklopu 
120-letnice delovanja KD Cirkulane. 
Prisluhnilo mu je okoli 200 ljudi,“ 
je povedal vodja cirkulanskih tam-
burašev Boštjan Polajžer. Tambura-
še iz Cirkulan sestavljajo: Boštjan 
Polajžer (vodja), Anton Štumberger 
(predsednik), Daniel Polajžer, Slav-
ko Belšak, Tonček Milošič, Mira Pe-

trovič, Nada Polajžer in Mateja Golc. 
Golčeva je s cirkulanskimi tamburaši 
tokrat nastopila prvič, je pa tudi čla-
nica mandolinske skupine Amos.

Med večjimi in pomembnejšimi 
nastopi, ki so jih tamburaši iz Cirku-
lan letos izvedli, je majski nastop na 
državnem srečanju. Sodelujejo na 
vseh prireditvah, ki jih v sklopu pra-
znovanja ob 120-letnici delovanja 
letos organizirajo sekcije KD Cirku-
lane. 
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Ste že brali / Fredrik Backman:

Mi proti vam
Sem vam že povedal čisto zasebni podatek, katera je 
moja najljubša knjiga? No, saj vam ga tudi sedaj ne 
bom, ampak vam povem tole: danes vam predstavljam 
roman in avtorja, ki sta v mojem srcu že teden dni na 
drugem mestu (prvega še vedno zaseda knjiga, katere 
bistvo je očem nevidno, saj je treba gledati in tudi brati 
s srcem ...).

Najbrž je minil dober me-
sec, odkar je v našem bral-
nem kotičku gostoval švedski 
pisatelj Fredrik Backman. Ni 
bilo prvič, da nas je navdušil, 
in to tako zelo navdušil, da ga 
danes znova gostimo, tokrat z 
nadaljevanjem romana izpred 
meseca in pol. Če se spomni-
te – takrat smo pisali o 'hokej-
skem' romanu Mi smo med-
vedi, današnji, Mi proti vam, 
pa je nadaljevanje hokejskega 

dvoboja med dvema sosednjima mestoma – Hadom in 
Björnstadom.

Kaj je na tem romanu tako posebnega, da se človek 
zaljubi vanj? Zasnova, zaplet, vrh, razsnova, razplet? 
Tudi. Ampak najpomembnejše je tisto vmes. Kako zna 
pisatelj utemeljiti dejanja svojih knjižnih likov. Njiho-
vo ljubezen – in sovraštvo; odnos staršev do otrok in 
obratno; odnos med dvema rivalskima športnima dru-
štvoma; odnose med starejšimi osebami in odnose med 
mlajšimi; odnose med brati, sestrami; družinske vezi, 
zaplete in težave – ter njihovo razrešitev; predsodke do 
drugačnih – a tudi to, kako se ti predsodki lahko razre-
šijo ... Od prve do zadnje strani nas Backmanov roman 
'prisili', da ga ne odložimo, saj neprestano trepetamo 
za usodo vseh likov v romanu. Ker nam jih pisatelj 
predstavi simpatično, tudi ko so nasilni. Ker nasilje ni 
samo sebi namen, ampak je prej posledica. In ko spoz-
namo, da ima tudi največji nasilnež čuteče srce ...; ko 
spoznamo, da se znajo tudi največji športni nasprotniki 
pokloniti umrlemu igralcu 'osovražene' ekipe – takrat 
nam pravzaprav ni jasno, kaj je to tako zapletenega 
v človeku, da ga žene včasih k ljubezni, drugič k sov-
raštvu, včasih k razumevanju vseh in vsakogar, drugič 
k sovraštvu do drugačnih, pa čeprav se ti od včeraj do 
danes niso niti najmanj spremenili.

V našem bralnem kotičku imamo navado zapisati kak 
odlomek iz romana, o katerem pišemo. Če bi želeli to 
storiti pri Bakmanovem romanu Mi proti vam, bi kršili 
avtorske pravice, kajti prepisali bi ves roman – od prve 
do zadnje strani! Ker si to zasluži! Pa vseeno – nekaj 
drobcev.

O Ani, katere oče je pijanec: »Oče ni prav nikoli dvig-
nil roke nad njo, vendar se ga vseeno boji, kadar pije. 
Moški se ne zavedajo svoje moči, ne razumejo, kakšno 
grozo lahko vzbudijo v človeku, že ko samo prikolo-
vratijo skozi vrata. Kot orkan so, ki pustoši po gozdu 
madih dreves, ko pijani vstanejo od kuhinjske mize in 
se opotekajo iz sobe v sobo, ne da bi se zavedali, kako 
uničujoči so njihovi koraki.« (Str. 56.)

O Bobu, čigar mati umira zaradi raka: »Ponoči /.../ 
Bobo pride v kopalnico in mami drži lase, ko ta bruha. 
Ko pozneje leži na postelji, ji sin obriše lica in reče: 'Ti 
povem nekaj trapastega? Veš, kako mi vedno praviš, da 
si ne bom našel punce, ker imam previsoke zahteve? Ti 
si kriva. Ker hočem tako, ki me bo gledala tako, kot se 
gledata vidva z očijem.« (Str. 102.)

O Mayi: »Veš, kako prekleto ponosna sem na tvojo 
kariero. Vsi drugi imajo normalne mame, jaz pa sem 
imela vzornico. Druge mame morajo reči svojim ot-
rokom, da lahko postanejo karkoli, ko bodo odrasli, 
tebi pa tega ni treba reči, ker mi to vsak dan kažeš. /.../ 
Mami, ti si me naučila, da ni treba imeti sanj. Lahko 
imam cilje.« (Str. 263.)

Veliko bralnih užitkov!
Ocena: 5+.

Pred 50 leti je ob 1900. obletnici 
veliko proslavo na ptujski tržnici re-
žiral znameniti režiser Franc Žižek, 
začetnik alternativnega gledališča 
na Ptuju in v Sloveniji. „Vedno smo 
na neki način nadaljevali njegove 
začetne poti na Ptuju,“ je povedala 
Branka Bezeljak, ki Žižka še danes 
obožuje. Priprave na slovesnost 
so začeli v začetku maja. Ko je raz-
mišljala o sporočilu slovesnosti, je 
ugotovila, da je veliko ljudi vedno 
prihajalo na Ptuj, tu živelo, se tu 
rodilo in odšlo v svet. Z vrsto ljudi, 
ki bi lahko sodelovali v kulturno-
-umetniškem programu, bi lahko 
pripravili tri ali še več takšnih slove-
snosti. Izbrala je ljudi, ki so se rodili 
ali živeli na Ptuju in so Ptuj ponesli 
v svet, a se vsakokrat znova vanj 
tudi vračajo. Pri izhodišču za celo-
ten scenarij je morala upoštevati 
tudi dejstvo, da tega, kar pravza-
prav sedaj slavimo in proslavljamo, 
noben Ptujčan, noben turist, niti 
arheološka stroka ne more videti, 
ker je vse v kleteh in depojih. Zato 
so v del scenarija vključili neke 
vrste virtualno podobo ptujskega 
arheološkega muzeja, ki je sedaj 
v depojih. „V vsebinskem delu pa 
sva skupaj z Alešem Štegrom, ki 
je verjetno največji svetovni po-
potnik med vsemi Ptujčani, našla 
izhodišče v prihajanju v mesto sko-
zi umetniška ali zgodovinopisna 
besedila, od prvega pisnega vira 
naprej. Mesto je večno, ljudje pa v 

mesto prihajajo in iz njega odhaja-
jo,“ je pojasnila režiserka.

K sodelovanju je povabila števil-
ne vrhunske ptujske ustvarjalce, 
prepoznavne v Sloveniji in svetu. 
Trenutno je eden največjih amba-
sadorjev Ptuja mlajše generacije 
Žan Tetičkovič, vrhunski skladatelj, 
izvajalec, dobitnik številnih nagrad 
po svetu za svojo glasbo, član 
akademije skladateljev v Ameriki. 
Ob tej priložnosti bo pod njego-
vo taktirko krstno izveden njegov 
koncert z godalnim sestavom Sim-
foničnega orkestra RTV Slovenija.  

Ptujska igralca Zvezdana Mlakar 
in Tadej Toš bosta interpretirala 
umetniška besedila. Del letošnje 
velike proslave je tudi likovni am-
basador Ptuj Jernej Forbici. Odlič-
ne likovne stvaritve podpisuje tudi 
Dušan Fišer, ki se je odločil, da bo 
živel doma, ustvarja pa svetovno 
umetnost. Premalo vemo Ptujčani 
tudi o Ivanu Mijačeviću, ki v Evropi 
in po svetu deluje kot koreograf, 
skladatelj, plesalec pedagog. Vra-
ča pa se tudi kostumograf Andrej 
Gabron, ki že dolgo dela na Nizo-
zemskem. Znanim Ptujčanom, ki 

delujejo drugje, a se vedno znova 
vračajo na Ptuj, se bodo v praznični 
slovesnosti pridružili tudi priznani 
domači izvajalci: Pihalni orkester 
Ptuj z dirigentom Fredijem Simo-
ničem, združeni pevski zbori pod 
vodstvom Mihaela Roškarja, ki je 
za to priložnost uglasbil pesem 
Mihe Remca in bo ob tej prilož-
nosti krstno izvedena, otroci iz 
Vrtca Ptuj in osnovnih šol, Teater 
III – DPD Svoboda Ptuj in še mnogi 
drugi, ki soustvarjajo uspešno kul-
turno-umetniško zgodbo Ptuja.

Ptuj � Slovesnost ob 1950. obletnici prve pisne omembe Ptuja

Poetovio 69 – Ptuj 2019
Slovesnost ob 1950. obletnici prve pisne omembe Ptuja, ki bo potekala 2. avgusta v okviru občinskega praznika na dvorišču 
minoritskega samostana, bo zagotovo ena tistih slovesnosti, ki jih bomo še dolgo pomnili. Pod scenarij, organizacijo in re-
žijo se je podpisala Branka Bezeljak, za katero je priprava tako slavnostnega dogodka za mesto Ptuj zagotovo izjemna čast. 

Foto: Črtomir Goznik

Branka Bezeljak, režiserka slovesnosti ob 1950. obletnici prve omembe Ptuja v pisnih virih

Foto: MZ

Utrinek z letošnjega koncerta Tamburašev iz Cirkulan

Cirkulane � Oglasile so se tamburice

Ljudska pesem in haloško vino
Tamburaši iz Cirkulan, ki delujejo v okviru Kulturnega društva (KD) Cirkulane, so na predvečer Aninske nedelje priredili 
tradicionalni koncert. V goste so povabili mandolinsko skupino Amos. Po koncertu se je druženje nastopajočih in gostov 
nadaljevalo ob degustaciji haloških vin.
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Prva pomoč
Če opazite omenjene znake, je 

treba hitro ukrepati, najpomemb-
nejše je hitro zniževanje telesne 
temperature. Bolnik potrebuje 
bolnišnično zdravljenje, zato po-
skrbite za hiter prevoz v bolnišnič-
no ustanovo. Prva pomoč, ki jo 
lahko nudite sami, pa naj zajema 
namestitev v senčen prostor in 
hlajenje z vodo (kopanje, obkladki 
z brisačami). Noge naj bodo dvig-
njene, skrbite za hlajenje glave in 
vratu. Masaža rok in nog bo spod-

budila kroženje krvi. Bolnik ne sme 
zaužiti zdravil za zniževanje teles-
ne temperature!

Najobčutljivejši so majhni otroci
Pri dojenčkih in malčkih urav-

navanje telesne temperature ni 
tako učinkovito kot pri odraslih, 
velikokrat »pozabijo« dovolj piti, 
tako da vnos potrebne tekočine ni 
zadosten. Med bolj izpostavljene 
spadajo tudi starejši ljudje, srčni 
bolniki, bolniki s presnovnimi obo-
lenji (sladkorna bolezen), alkoholi-
ki in drugi.

nevarnosti možganske kapi. 

Za vzdrževanje srčne frekven-

ce v normalnem območju so 

običajno potrebna zdravila 

za zniževanje srčnega utripa. 

Zaščita pred nastanki strdkov. 

Pri vseh bolnikih z atrijsko 

fibrilacijo je povečana nevar-

nost tvorbe strdkov v srcu, ki 

nato lahko odletijo, največkrat 

v glavo in povzročijo mož-

gansko kap. Z zdravili proti 

strdkom zmanjšamo možnost 

nastanka strdkov, vendar pa 

povečamo nevarnost krvavi-

tev. Odločitev o vrsti zdravlje-

nja proti strdkom temelji na 

tehtanju tveganja: na eni stra-

ni za možgansko kap in na 

drugi strani za krvavitve. Več-

je je tveganje za kap, pomemb-

nejše je, da bolnika zaščiti-

mo z učinkovitim zdravilom 

za preprečevanje strdkov. V 

primeru odločitve za antiko-

agulacijsko zdravljenje je pot-

rebno protrombinski čas, ki 

ga izražamo z INR, vzdrževati 

med 2 in 3. Nižje vrednosti 

ne zaščitijo v zadostni meri 

pred strdki, višje vrednosti pa 

povečajo možnost krvavitve. 

V primeru odločitev za anti-

agregacijsko zdravljenje pa 

bolnik prejema acetilsalicilno 

kislino ali drugo antiagregacij-

sko zdravilo.
Literatura: Navodila bolniku – Združenje 

zdravnikov družinske medicine;

Program SOPA – Nacionalni inštitut za javno 
zdravje

Metka Petek Uhan, 
dr. med., spec. družinske 

medicine, ZD Ptuj

Kaj povzroča 
nastanek kronične 
atrijske fibrilacije

V 90 % primerov so vzrok 

za kronično atrijsko fibrilacijo 

bolezni srca in pljuč, najpogo-

steje arterijska hipertenzija, 

ishemična bolezen srca ter 

srčno popuščanje, in sicer 

kot rezultat prej omenjenih 

stanj. Poleg tega so vzroki lah-

ko še bolezni srčnih zaklopk, 

bolezni ščitnice, vnetje srčne 

mišice, akutna pljučna bole-

zen. Govorimo o sekundarni 

atrijski fibrilaciji. V 10 % pri-

merov govorimo o osameli 

atrijski fibrilaciji, ki se pojavi 

pri bolnikih, ki so običajno 

mlajši od 65 let in nimajo bo-

lezni srca ali pljuč. Ta oblika 

ima običajno dobro prognozo 

in majhno tveganje za zaplete 

zaradi strdkov.

Zdravstveni nasveti

Kronična atrijska fibrilacija (1)
Statistično je v Sloveniji pogostost kronične atrijske fibrilacije med 0,4–1,0 %. 
Pogostost je odvisna od značilnih spremljajočih bolezni (zvišan krvni tlak, koronarna 
bolezen srca in/ali srčno popuščanje) ter od starosti. V starosti preko 80 let je 
pogostost kronične atrijske fibrilacije do 10 %.

Sončarica nastopi takrat, ko svo-
jo glavo nezavarovano dalj časa iz-
postavljamo vročemu soncu. Ker 
je hkrati po navadi tudi celotno 
telo dolgotrajno izpostavljeno zelo 
visokim temperaturam in visoki 
vlažnosti, lahko pride do odpovedi 
mehanizma za uravnavanje teles-
ne temperature – pravimo, da pri-
de do toplotnega udara. Ker telo ni 
več sposobno oddajati toplote, se 
lahko njegova temperatura precej 
zviša (okrog 40 stopinj) in ogro-
ženi so različni življenjski procesi v 
organizmu. Če človek ne dobi hitro 
prave pomoči, lahko celo umre.

Ne spreglejte 
predstopnje sončarice

Preden nastopi sončarica, pride 
do vročinske izčrpanosti. Ta nas-
tane zaradi tega, ker telo izgubi 
veliko vode in soli. Za vročinsko 
izčrpanost so značilni utrujenost, 
bleda koža, znojenje, bruhanje ter 
tudi krči mišic v nogah in rokah. 
Oseba naj se nemudoma umak-
ne v hladen prostor. Priporočljivo 
je hlajenje s hladno vodo (prha, 
obkladki), ne pozabite na uživanje 
vode po požirkih.

Nevarna sončarica
Sončarica je lahko zelo nevarno 

bolezensko stanje, njeni simptomi 
pa se lahko pojavijo takoj ali v ne-
kaj dneh. Bodite pozorni na nas-
lednje znake: pospešeno in plitvo 
dihanje, pospešen srčni utrip, ne-
zmožnost znojenja, koža je na otip 
suha in vroča, koža je na začetku 
pordela, pozneje postane bleda 
ali vijoličasta, naraščanje telesne 
temperature na 40 oC ali celo več, 
glavobol, vrtoglavica, zmedenost, 
razširjene zenice in mišični krči.

Foto: Profimedia

Pomagajmo si               Toplotni udar

Kako preprečimo razvoj sončarice
Ob visokih temperaturah in sončni pripeki se lahko pripeti, da se naše telo 
pregreje. Čezmerno izpostavljanje glave soncu lahko namreč vodi v toplotni udar.

Najboljša preventiva 
je izogibanje pretirani izpostavljenosti glave in zatilja soncu, če že 
moramo biti izpostavljeni soncu, pa se priporoča pokrivalo, s katerim 
je poleg glave zaščiteno tudi zatilje. To pomeni širokokrajen klobuk ali 
saharska kapa, ki ima na zatilju še tekstilni del. Ne pozabimo veliko 
piti oziroma vnašati zadostne količine tekočine. Prav tako je v vročih 
dneh primerno uživati s kalijem bogato hrano, denimo banane in 
zelenjavne oziroma mesne juhe.

Foto: Črtomir Goznik

Metka Petek Uhan, dr. med., spec. 
družinske in splošne medicine

Če ste morda opazili, da ima vaš 
pes težave pri hranjenju, da grize 
samo na eni strani, da ga trda hra-
na več ne zanima oziroma izgublja 
zobe, je pri tem skoraj zagotovo 
glavni krivec prav parodontalna 
bolezen.

Vzroki za nastanek so precej 
nespecifi čni in je v proces nastanka 
vključenih ogromno dejavnikov. V 
osnovi bolezen povzročajo bakte-
rije, ki se lepijo na zobe, kar imenu-
jemo zobni plak, in tako izzovejo 
vnetje obzobnih tkiv. V začetnih 
fazah nastanka je vnetje omejeno 

samo na dlesen in je po odstranit-
vi vzroka, torej bakterijskih oblog, 
ozdravljivo. Sčasoma, ko pa vnetje 
napreduje, torej če zanemarimo 
ustno higieno, pa pademo v zača-
ran krog, kjer vnetje napreduje, na 
prizadeta tkiva se naseljujejo do-
datne nove bakterije, te so še bolj 
agresivne in povzročajo propad 
obzobnih tkiv. V takem primeru je 
bolezen že toliko napredovala, da 
je praktično neozdravljiva.

Ker je ustna votlina pri psih skri-
ta in ker veliko psov ne mara, da 
jim odpiramo gobček in vanj dre-

zamo, nas večina na ta problem 
pomisli šele, ko se že pojavijo kli-
nični znaki, kot so zadah, krvaveče 
dlesni, izpadanje ali majavi zobje. 
Lep primer, kako zelo zanemarja-
mo pomen ustne votline, je ta, da 
če primerjamo površino oziroma 
»kvadraturo« dlesni pri človeku, 

ta ustreza približno velikosti dlani. 
In če si za predstavo vzamemo, da 
imamo vnetje na koži na primer na 
prsih v velikosti dlani, bi takoj obi-
skali zdravnika ali v primeru psov 
veterinarja. Ker pa ustna votlina ni 
tako vidna, to zanemarimo, čeprav 
je v večini primerov vnetje ob nap-

redovani parodontalni bolezni za-
jelo celotno ustno votlino in torej 
ta ustreza velikosti naše dlani.

Napredovana parodontalna 
bolezen prizadene in povzroči 
propad večine obzobnega tkiva in 
tako se okužba razširi na vrh kore-
nine ter zajame tudi zobno pulpo. 
Pojavijo se lahko znaki, značilni za 
obolenja zobne pulpe, kot so ote-
kline na obraznem delu glave ali 
drenažni trakti. Nemalokrat bole-
zen vodi v popolno izgubo kosti 
okrog korenine zoba in s tem na 
zgornji čeljusti do nastanka pove-
zave med nosno in ustno votlino, 
kar imenujemo oronazalna fi stula, 
ki jo lahko zaznamo ob sondiranju. 
Pri takšnih živalih boste pogosto 
opazili kihanje in izcedek iz nosu, 
lahko bodo skozi nosnice prihajali 
tudi delčki hrane. Obsežna izguba 
kosti na spodnji čeljusti lahko vodi 
v patološki zlom čeljusti. Velikok-
rat pa živali ne pokažejo nikakršnih 
znakov bolezni, zaradi bolečine v 
gobcu lahko le slabše jemljejo hra-

no ali pa jim ta pada iz gobca, lahko 
so tudi manj igrive.

Ko so na zobeh že prisotne 
zobne obloge, ki jih z domačim 
»ščetkanjem zob« ni več mogoče 
odstraniti in povzročajo vnetje 
dlesni, je kot zdravljenje nujna pro-
fesionalna ustna higiena. Pri nap-
redovali parodontalni bolezni pa 
je potrebno posebno zdravljenje, 
ki vključuje posebne kirurške in v 
nekaterih primerih tudi regenera-
tivne tehnike. Ko je izguba priras-
tišča zoba prevelika, je treba priza-
dete zobe izpuliti. Pri živalih, kjer je 
bolezen napredovala do mere, da 
je prišlo do nastanka oronazalne 
fi stule, je potrebno takšen defekt 
zapreti s kirurškim postopkom. Če 
pa je zaradi napredovale parodon-
talne bolezni prišlo do zloma čelju-
sti, je treba zobe na mestu zloma 
najprej izpuliti, nadaljnje zdravlje-
nje pa v večini primerov vključuje 
stabilizacijo zlomljene čeljusti.

Tačke in repki

Parodontalna bolezen
Parodontalna bolezen – bolezen obzobnih tkiv je zagotovo najpogostejše obolenje ustne votline. Skoraj zagotovo ste se z njo že srečali ali pa 
boste nanjo pomislili lastniki starejših psov, predvsem tisti z majhnimi pasmami. 

Foto: 

Foto: Tilen Mlakar

Kako se kronična 
atrijska fibrilacija 
kaže

Večina bolnikov čuti pre-

skok iz rednega (sinusnega) 

ritma, posebej še, če gre za 

prehod v atrijsko fibrilacijo s 

hitrim pulzom, kot hiter in ne-

reden utrip srca in tako bolni-

ki poiščejo pomoč v urgentni 

ambulanti. Nekateri bolniki pa 

preskoka v atrijsko fibrilacijo 

ne občutijo in pri njih motnjo 

odkrijemo naključno. Bolniki 

z atrijsko fibrilacijo občutijo, 

da so manj telesno zmogljivi.

Kako postavimo 
diagnozo

Pri kliničnem pregledu srca 

zdravnik ugotovi nereden srč-

ni utrip. Za diagnozo atrijske 

fibrilacije je treba posneti ele-

ktrokardiogram (EKG). Potem 

ko je diagnoza atrijske fibrila-

cije potrjena, je treba ugotoviti 

vzrok, ki je privedel do atrijske 

fibrilacije. Če vzroka ni mogo-

če odkriti in gre za bolnika z 

zdravim srcem, rečemo, da gre 

za osamelo atrijsko fibrilacijo.

Kako poteka 
zdravljenje

Zdravljenje atrijske fibrilaci-

je je sestavljeno iz zdravljenja 

osnovne bolezni srca in zaš-

čite proti strdkom, ki bolnika 

ogrožajo predvsem zaradi 
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ANIARA - opera švedskega skladatelja Karla-Birgerja Blomdahla, AARE - druga največja reka v Švici, levi pritok Rena, IASI - mesto in 
okraj v romunski Moldaviji, INSAM, Evelyn - italijanska smučarska skakalka

j

Na probleme, ki jih piše živ-
ljenje, boste pogledali z druge-
ga zornega kota. Označevala 
vas bosta resnost in delovna 
energija. Časa za počitek ne 
bo, ampak poglejte na vse kot 
izziv. Močno bo izstopala ko-
munikacija, besede bodo iz vas 
prav vrele. Vroča izkušnja vas 
čaka v ljubezni.

Vroče dneve je bolje preživeti v 
prijetni senci. Varujte se mrzlih 
pijač. Delo na vrtu opravite 
zgodaj zjutraj ali pozno popol-
dne. Življenje vam bo ponudi-
lo uspehe na delovnem mestu. 
Nekaj zdrave previdnosti ne 
bo odveč pri denarju. Čas je, 
da se odpravite na počitnice in 
uživate.

Pred vami je temperamenten 
čas, v katerem boste dokazali 
svoje sposobnosti. Blesteli bos-
te v pogovoru in vseh komu-
nikativnih opravilih. Čas je, 
da se postavite na prvo mesto. 
Na delovnem mestu vas bodo 
spremljale novosti. V ljubezni 
bo čas nežnosti in romantičnih 
doživetij.

V ljubezni bosta vladala rav-
novesje in skladnost. Globoko v 
sebi boste našli moč in postavili 
stvari na svoje mesto. Nakaza-
no je, da boste srce še bolj odprli 
in zaupali v oazo sprememb. 
Največ se naučite skozi druge 
ljudi in uvideli boste, da se sre-
ča skriva na strani pogumnih 
ljudi.

Ugotovili boste, kaj vas osreču-
je. Prihaja čas, ko boste več časa 
preživeli v naravi. Nekatere 
stvari vas bodo v osnovi skrbe-
le, toda pokazala se bo tudi 
rešitev. Blesteli boste fi nančno 
in okrepili svojo denarnico. 
Zanimali se boste za tisto, kar 
odstopa, in tako napredovali v 
znanju.

Pred vami je nekoliko nemir-
nejši in drznejši teden. Sledili 
boste svojim sanjam in naredi-
li premik v tistem, kar ste odla-
šali. Globoko v sebi boste iskali 
svojo resnico. Daleč v ospredju 
bodo družabnost, komunika-
tivnost in odprtost. Zdi se, da 
so na obzorju nove poti in s tem 
priložnosti.

Velik premik vas čaka glede 
službe. Vsekakor bo to obdobje 
namenjeno temu, da naredite 
urnik dejavnosti in da se odlo-
čite, česa si želite in kaj bi lahko 
nekoliko počakalo. Moč boste 
črpali iz partnerjeve ljubezni. 
V primeru, da ste samski, bo 
na delu amorjeva puščica.

Intuicija v tem tednu bo most 
med razumom in srcem. Od-
ločali se boste jasno in glasno. 
Prosti dan ali dva bosta ko-
ristna in tako si boste lahko 
nabrali novih moči. Nakazano 
je, da se bodo dogodki s svetlob-
no hitrostjo vrteli v vašo korist. 
Odpravite se raziskovat nezna-
ne uganke.

Čeprav boste stopali po prašni 
poti naprej, vam bo življenje 
ponudilo neko trdnost. Spoz-
nali boste zanimivo osebo na-
sprotnega spola, ki vam bo do-
kazala lepote bivanja. Seveda 
bo to tudi čas, da se dokažete 
sebi in drugim. Bodite nekoli-
ko bolj odprti in dojemljivi v 
ljubezni.

Vaše srce bo postalo toplo in v 
tem tednu boste naredili ve-
liko dobrega. Družili se boste 
z zanimivimi ljudmi, ki vam 
bodo pomagali sestaviti moza-
ik sprememb. Od njih se boste 
učili. Lepa beseda vedno najde 
lepo mesto. Zapisujte si svoje 
notranje občutke in uživajte 
življenje!

Izražali se boste skozi svet kre-
ativne umetnosti. Sprostila vas 
bo tudi dobra glasba. S svojim 
znanjem boste lahko pomagali 
drugim. Globoko v sebi boste 
začutili iskrico, s katero boste 
ponesli dobro med ljudmi. Na 
delovnem mestu boste uživali. 
Ne boste pozabili nase, razva-
jali se boste.

Pred vami je zelo ploden čas, 
ko boste našli smisel za vse 
tisto, kar morate še postoriti. 
Naenkrat boste postali pridni 
in marljivi. Dom bo pri vas kot 
mravljišče, v katerem se bodo 
našle nove in nove obveznosti. 
Časa za počitek ne bo. Od sre-
de dalje si boste vzeli dopust v 
dvoje.

BIK
(21. 4. – 20. 5.)

OVEN
(21. 3. – 20. 4.)

DVOJČKA
(21. 5. – 20. 6.)

RAK
(21. 6. – 22. 7.)

LEV
(23. 7. – 22. 8.)

DEVICA
(23. 8. – 22. 9.)

TEHTNICA
(23. 9. – 23. 10.)

ŠKORPIJON
(24. 10. – 22. 11.)

STRELEC
(23. 11. – 21. 12.)

KOZOROG
(22. 12. – 20. 1.)

VODNAR
(21. 1. – 18. 2.)

RIBI
(19. 2. – 20. 3.)

Zvezdni pozdrav! Tadej Šink, horarni astrolog

Tedenski horoskop  od 2. do 8. avgusta

Petek, 2. avgusta

20:30 Ptuj, dvorišče minoritskega samostana: osrednja slovesnost ob 
prazniku MO Ptuj in 1950. obletnici prve pisne omembe Ptuja; 
slavnostna govornica županja Nuška Gajšek, kulturni program: 
Žan Tetičkovič – krstna izvedba koncerta za godalni orkester št. 1 
2019, godalni sestav Simfoničnega orkestra RTV Slovenija, likovno-
gledališko-arheološka instalacija, režija Branka Bezeljak

21:00 Lenart, dom kulture: LenArt – koncert zasedbe Apela
21:00 Ptuj, staro mestno jedro: Ptujska noč – koncerti na ulicah in trgih 

starega mestnega jedra, otroške animacije in delavnice, Kuhna na 
dvorišču

Sobota, 3. avgusta

8:00 Ptuj, ribnik Rogoznica: tekmovanje v lovu rib s plovcem Ptuj 2019
9:00 Hvaletinci: dan odprtih vrat ekološke kmetije Forštnerič: ob 9. in ob 

17. uri ogled zdravilnih rastlin pod vodstvom Vesne Forštnerič Lesjak
10:00 Ptuj, golf igrišče: 10. golf turnir mesta Ptuja
11:30 Grajenščak, posestvo BKŠ Ptuj: postavitev klopotca velikana z 

vinogradniškimi igrami in pohod po poti klopotčevanja (pričetek 
pohoda ob 8. uri na parkirišču ŠC Ptuj)

14:00 Ptujsko jezero, Ranca: 27. ptujska Rancarija – tekmovanje s 
tradicionalnimi dravskimi čolni rancami

16:00 Dravci: postavitev klopotca in družabne igre
17:00 Ptuj, Park spominov: slovesnost ob dnevu spoštovanja vrednot NOB 

na Ptujskem (ob spomeniku Jožetu Lacku)
20:30 Ptuj, staro mestno jedro: Ptujska noč s koncerti na ulicah in trgih 

starega mestnega jedra, otroške animacije in delavnice, Diskoteka 
80.

Nedelja, 4. avgusta

11:30 Juršinci, pri cerkvi: 24. gospodinjski praznik in 2. tekmovanje v 
kuhanju juršinske kisle juhe; ob 12.00 pogostitev s kislo juho in 
drugimi dobrotami, druženje gospodinj in gostov z muzikantom 
Silvom, srečelov, gibanice

Ponedeljek, 5. avgusta

9:00 Ptuj, Mestni kino: Poletna (d)ruščina – spoznavanje ruskega jezika 
in cirilice; vsak dan do petka med 9. ter 10.30, mentorica Tatjana 
Pichler

9:00 Ptuj, Špajza modrosti: Igre naših prednikov
10:00 Ptuj, CID: Mali kuharski mojstri - vsak dan do petka med 10. in 12. 

uro pod vodstvom mentorice Helene  Lutarič
Mestni kino Ptuj

Petek, 2. avgusta: 17:00 Levji kralj; 19:00 Hitri in drzni: Hobbs in show; 
21:10 Kriči, Sarajevo!

Sobota, 3. avgusta: 17:00 Levji kralj; 19:00 Kriči, Sarajevo! 21:00 Hitri in 
drzni: Hobbs in show

Nedelja, 4. avgusta: 17:00 Levji kralj; 19:00 Hitri in drzni: Hobbs in show; 
21:15 Liffe po liffu: Utoya, 22. julija

Ponedeljek, 5. avgusta: 10:00 Disneyev teden: Slonček Dumbo
Televizija Ptuj

Napoved oddaje 3. in 4. avgusta – sobota ob 
21:00 – nedelja ob 10:00: Državno odvetništvo 
odslej v novih prostorih v Jadranski ulici na Ptuju; 
Izredna seja Sveta območne enote KGZS Ptuj; 
Posledice neurja s točo na ptujskem območju; 

Kmetija Bolcar v Spuhlji –kmetija leta Mestne občine Ptuj 2019; 
Nagrada za ohranjanje arhitekturne dediščine kmetiji Simonič 
iz Krčevine pri Ptuju; Spodnje Podravje obiskala kmetijska 
ministrica; ministrica za kmetijstvo z delegacijo obiskala Mlin 
Korošec; Okrogla miza o festivalskem turizmu na Ptuju; Ptuj, 
starosta slovenskih mest, vabi obiskovalce; Festival Arsana Ptuj 
spremenil v svetovno stičišče glasbenih umetnikov; Družba 
Radio-Tednik Ptuj letos pripravila tridnevno festivalsko dogajanje 
– vabilo na 50. Festival narodno-zabavne glasbe Ptuj 2019; 
Prodajalna sadja Kiwi sedaj na novi lokaciji; Društvo za šport 
invalidov Most Ptuj ob dnevu šaha pripravilo šahovski dogodek; 
Z glasbo v poletni večer.

Pred male ekrane vas vabi Televizija Ptuj, Videoprodukcija Tinček Ivanuša.

Prireditvenik 
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Poletje 2019 na morju v družbi Radia-tednika Ptuj 
in turistične agencije TA-ATP

POSTATI NAROČNIK ŠTAJERSKEGA TEDNIKA SE RESNIČNO SPLAČA!Do nagrade ste upravičeni novi naročniki, ki pred tem vsaj 6 mesecev niste bili naročeni na Štajerski 
tednik in se zavežete, da boste naročnik ostali vsaj eno leto.

Vsi, ki želite v letošnjem poletju preživeti dan v »pravi družbi«, bodite naši prijatelji in 
obljubljamo vam čudovite trenutke v Simonovem zalivu pri Izoli.
Vsako soboto od 29. 6. do 31. 8. 2019 vas bomo peljali na nepozaben kopalni dan na 
slovensko morje.
Za vas smo skupaj s turistično agencijo TA-ATP pripravili posebna doživetja.
Enodnevna sprostitev na morju bo stala 15,00 EUR, za naročnike Štajerskega tednika 
pa velja nižja cena, 10,00 EUR.

Vabljeni – uživajte poletje z nami!
VVabblljjenii – užžiivajjte polletjje z nami!

Simonov zaliv

NOVI NAROČNIKI POZOR!
Posebno ponudbo smo pripravili za tiste, 

ki boste najkasneje do 28. 8. sklenili 

naročniško razmerje za Štajerski tednik. 

Brezplačno boste lahko na morju uživali vse poletne 

sobote do 31. 8. 2019.

Zato čim prej naročite Štajerski tednik in se odpravite na morje 
skupaj z nami. Prej se naročite, več sobot brezplačnega in brezskrb-
nega uživanja na morju vas čaka.
Vsem tistim, ki boste z nami čez poletje potovali najmanj petkrat, bomo 
v soboto, 7. 9. 2019, podarili dodatni brezplačni kopalni dan v Simon-
ovem zalivu s pogostitvijo, dobro glasbo in druženjem z voditelji in 
novinarji Radia-Tednika Ptuj.

Informacije in rezervacije: 
Turistična agencija ATP, Kerenčičev trg 4, Ormož, tel.: 070 244 140.

Cena vključuje: avtobusni prevoz in kopanje.
Odhodi: vsako soboto ob 5.30 iz Ormoža in ob 6.00 iz Ptuja.

9. 8. 2019 ob 19.00

Odštevamo do abrahama (l. 2008-l. 2018)

10. 8. 2019 ob 16.00

Nastopi mladih neuveljavljenih ansamblov

11. 8. 2019 ob 19.00

Festival narodno-zabavne glasbe na Ptuju je najstarejša in najuglednejša prireditev te vrste 

omembe mesta Ptuja tako, da je organiziral prvi tovrstni festival v Sloveniji. 
Letošnja prireditev bo 50. po vrsti.

dogajanje, ko se bo od petka, 9. 8. 2019, do nedelje, 11. 8. 2019, pred 

zabavnih ansamblov, ki bodo razveseljevali ljubitelje narodno-zabavne 

Dogajanja: 

•
Odštevamo do abrahama, ko 

melodije ansamblov, ki so bile 

nagrajene v obdobju petega 
desetletja festivalskih prireditev 
(l. 2008-l. 2018).

• 10. 8. 2019 bodo potekali 
nastopi mladih neuveljavljenih 
ansamblov, ki bodo igrali melodije 

zabavne 

• 10. 8. 2019 bo v dopoldanskem 
terminu na Ptuju potekala okrogla 
miza na temo Usoda narodno-
zabavnih festivalov na Ptuju in 
v Sloveniji.

•
festivalskega dogajanja na 

festivala narodno zabavne glasbe.

ral prvi tovrstni festival v Sloveniji. 

9,

li

p j

 do nedelje, 11. 8. 2019, pred

i ljubitelje narodno-zabavne

Vse tri dni 

brez vstopnine!
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Rokomet
Dva nova obraza v Ormožu,  
odšel le Ocvirk

Stran 19
Boks
 Vida Rudolf - glasbenica z 
olimpijskimi ambicijami

Stran 20

Nogometaši Aluminija so odlič-
no začeli novo sezono v prvi ligi, 
saj so na prvenstveno lestvico 
vpisali sedem točk. Dve zmagi in 
remi zagotavljata neko zaneslji-
vost v igri prvoligaša iz Kidriče-
vega, ki ga to soboto ob 18. uri 
čaka nov izziv: ekipa Rudarja. Ta 
je v začetku tedna doživela šok 
terapijo, saj so zaradi slabšega 
starta v prvenstvu Velenjčani 
zamenjali trenerja Almirja Sulej-
manovića, zamenjal pa ga je Jani 
Žilnik. Slednji je stari znanec Ru-
darja in bo želel svojo ekipo po-
peljati v pozitivno smer prav na 
tekmi proti Aluminiju. Rdeči-beli 

bodo seveda imeli svoje plane 
in svoj račun, hkrati pa si za do-
ber start v prvenstvu zaslužijo 
pomoč gledalcev s tribun. Svoje 
navijače zaenkrat navdušujejo z 
igro; na zadnji tekmi v soboto v 
Celju so nadigrali domačine, a iz 
kar nekaj ugodnih situacij niso 
dosegli zadetka, tako da je osta-
lo pri začetnem rezultatu 0:0. Na 
tekmi proti velenjski ekipi bodo 
Kidričani morali biti učinkovitej-
ši v napadu, v katerem je njihov 
prvi strelec Luka Štor že dosegel 
dva zadetka; še kakšnega bi lahko 
dodal, enako pa velja za njegove 
soigralec. Ti z domišljeno in orga-

nizirano igro prihajajo do prilož-
nosti, z boljšo izvedbo strelov pa 
lahko Aluminij pride do novih treh 
točk. To je nedvomno cilj ekipe, ki 
je pod vodstvom trenerja Slobo-
dana Gruborja opravila ta teden 
trenažni proces v popolni zased-

bi, kar pomeni, da hrvaški stra-
teg lahko računa na vse igralce. 
Ti bodo nedvomno na obračunu 
z Rudarjem dodatno motivirani, 
njihov cilj na tej tekmi pa bo na-
daljevati pozitiven rezultatski niz.

Matic Vrbanec: »Pred nami je 

Atletika
Sedem medalj za ptujske 
atlete

Stran 18
Atletika
Peterica veteranov uspešna 
na Madžarskem

Stran 18

Urednik športnih strani:  
Jože Mohorič.  
Sodelavci: 
David Breznik, Uroš Krstič,  
Niko Šoštarič, Simeon Gönc,  
Franc Slodnjak,  
Silva Razlag, 
Črtomir Goznik

E-mail: sport@radio-tednik.si

Nogomet l  1. SNL, 3. krog

Aluminij želi na-
daljevati poziti-
ven rezultatski 
niz

Foto: Črtomir Gozdnik

Kapetan ekipe Aluminija Matic Vrbanec

tekma z Rudarjem, ki mislim, da 
je za nas zelo pomembna. V pri-
meru, da dosežemo pozitiven re-
zultat, ostanemo in se priključimo 
vrhu. Fantje smo motivirani, v tej 
sezoni še nismo izgubili, zato ima-
mo za tekmo proti Rudarju kar 

visoka pričakovanja. Ker je to za 
nas zelo pomembna tekma, priča-
kujem, da se je bo udeležilo čim 
več gledalcev, da nas bodo bodrili 
in da skupaj dosežemo pozitiven 
rezultat.«

David Breznik

Uvod v novo prvenstvo v 2. 
slovenski nogometni ligi igral-
cem Drave Dakinde ni uspel, saj 
so imeli v Dekanih slab dan in 
jih je tamkajšnje moštvo Jadra-
na premagalo s 3:1. Po dobrem 
pripravljalnem obdobju so šli 
Ptujčani na tekmo optimistično, 
vendar so naredili preveč osnov-
nošolskih napak, da bi iztržili 
pozitiven rezultat. Pogled na 
dogajanje na tekmi v Dekanih 
je povzel kapetan NK Drava Da-
kinda Mitja Rešek: »V igro v De-
kanih smo šli zares zelo slabo. 
Preširoko smo stali na igrišču in 
naredili nekaj napak, ki so nas 
odrezale. Prav tako nismo igrali 

svoje prepoznavne igre, in sledil 
je uvodni poraz.«

Po neuspešnem startu so 
se modri že zazrli naprej in se 
v popolni zasedbi pripravljajo 
na naslednjega tekmeca, Krko. 
Ta je v prejšnjem tednu doma 
z 2:2 remizirala s favoriziranim 
Koprom in predvsem v drugem 
polčasu pokazala dobro fizično 
pripravljenost. Ta krasi tudi v 
glavnem mlado ekipo Drave, a 
bo na obračunu proti Dolenjcem 
morala pokazati bistveno dru-
gačen obraz. Pred tekmo Rešek 
pravi: »Prav gotovo nas čaka 
težek nasprotnik in posledično 
težka tekma. Odigrati moramo 

tako, kot smo večino tekem v 
pripravljalnem obdobju, ko nas 
je krasila hitra in kombinatorna 

igra. Moramo si upati žogo spus-
titi na tla, za pozitiven rezultat 
pa moramo v prvi vrsti bolje za-

pirati prostor in biti čvrstejši v 
obrambi. Želja je na tekmi proti 
Krki seveda zmaga, a jo bomo 
dosegli, če bomo razvili svojo 
prepoznavno igro.«

Ptujčani se bodo na sobotnem 
obračunu zanašali predvsem 
nase in poizkušali unovčiti svo-

je prednosti. Teh je kar nekaj in 
trener Muamer Vugdalić bo prav 
gotovo svoje igralce pravilno 
usmeril na dvoboj proti Krki, na 
katerem se nam obeta nedvom-
no napeta in zanimiva tekma.

David Breznik

Nogomet l 2. SNL, 2. krog

Popravni izpit nogo-
metašev Drave

Aluminij – Rudar Velenje: sobota ob 18.00, športni park 

NK Aluminij

Drava Dakinda Ptuj – Krka: sobota ob 17.00, mestni 

stadion

Foto: Črtomir Gozdnik

Kapetan Drave Mitja Rešek pričakuje težko tekmo s Krko.
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metra, v ostalih pa je prestopil. 
Odličen mladi atlet ni imel kon-
kurence in je ob novem naslovu 
članskega državnega prvaka po-
vedal: »Na ogrevanju pred tek-
movanjem je bilo po nevihti do 
gležnjev vode. To me ni zmotilo, 
saj sem se nemoteno pripravil 
na mete in tudi razmere so se na 
tekmovanju kasneje bistveno iz-
boljšale. Meni je uspel dober met 
v tretji seriji, z njim sem zadovo-
ljen, prav tako pa sem zadovoljen 
in vesel za nov članski državni 
naslov.«

Podobno kot Kristjan Čeh je v 
metu diska naslov prvakinje pri-
čakovala Veronika Domjan. Člani-
ca ptujskega kluba je dosegla so-
liden rezultat in za zmago v svoji 
paradni disciplini dosegla razda-
ljo 52,84 metra. Z razdaljo gotovo 
ni bila najbolj zadovoljna, je pa 
bila lahko toliko bolj zadovoljna v 
drugi disciplini, v suvanju krogle, 
ko si je z metom 14,14 primetala 
drugi naslov državne prvakinje. O 
nastopih v Celju je Veronika Do-
mjan dejala: »Vesela sem, da sem 
osvojila dva naslova. Vsekakor je 
to dokaz, da delam dobro. V metu 
diska imam trenutno tehnične te-
žave: na koncu ne počakam in se 
prehitim, skrajšam izmet in rezul-
tat je, kakršen je. Krogla pa je bila 
odlična, saj sem vrgla le centime-
ter manj od osebnega rekorda, 
tako da verjamem, da lahko tudi 
v tej disciplini v prihodnosti dose-
žem dobre rezultate.«

Po predvidljivih zmagah ptu-
jskih metalcev je bilo veliko za-
nimivejše dogajanje v skoku v 
daljino. V tej disciplini je slavil Žan 
Viher, ki je bil v vseh skokih blizu 
sedemmetrske znamke. Najdlje je 
skočil v peti seriji, ko je pristal pri 
712 centimetrih in tako za zlato 
medaljo le za centimeter prema-
gal drugouvrščenega Velenjčana 

Dina Subašiča. Po naslovu je Žan 
Viher povedal: »Naslov članskega 
državnega prvaka mi seveda po-
meni izredno veliko, še posebej 
ker je to zame prvi naslov v tej ka-
tegoriji. Po krajšem premoru od 
treningov nisem pričakoval ravno 
ekstremnih dolžin ali osebnega 
rekorda, zato sem z rezultatom 
zadovoljen. Veseli me, da mi je 
v peti seriji uspelo zbrati misli in 
skočiti 712 centimetrov, kar je na 
koncu za en centimeter zadošča-
lo za zlato medaljo.«

Ob štirih zlatih medaljah so 
člani Atletskega kluba Ptuj osvo-
jili še dve srebrni in eno bronas-
to medaljo. V metu kladiva je bil 
drugi Jurček Korpič Lesjak, ki je 
orodje vrgel 56,44 metra, druga 
je bila v skoku v daljino s povpreč-
nim izidom 577 centimetrov Maja 
Bedrač, do tretjega mesta pa je 
v skoku v višino skočila Karmen 

Grnjak, ki je preskočila 1,60 m. V 
isti disciplini je bila iz ptujskega 
kluba s preskočeno višino 1,45 m 
peta Vita Kovačec. Dobro je na-
stopil tudi Grega Pavlovič na 100 
metrov s časom 11,36 sekunde 
in v teku na 200 metrov s časom 
23,95 sekunde. Solidno so tekmo-
vali Alen Smiljan, ki je na 100 me-
trov zabeležil čas 11,49 sekunde, 
Vasja Rimele je v skoku v daljino 
dosegel razdaljo 592 centime-
trov, Gaja Elena Stanovnik je v 
teku na 100 metrov tekla 14,07 se-
kunde, v suvanju krogle pa je Špe-
la Gaber orodje vrgla 8,51 metra.

Če povzamemo celotno doga-
janje, je bilo Prvenstvo Slovenije 
za člane in članice v Celju za ptu-
jske atlete zelo uspešno, sedem 
medalj pa je dokaz dobrega dela 
v klubu.

David Breznik

Večina najboljših slovenskih 
atletov in atletinj je minuli konec 
tedna tekmovala na Prvenstvu 
Slovenije za člane in članice v 
Celju. Na stadionu Kladivarja so 
se dobro odrezali tudi člani Atlet-
skega kluba Ptuj, saj so skupno 
osvojili sedem medalj, dobili pa 
smo tudi štiri državne prvake: dva 
naslova je osvojila Veronika Do-

mjan, po enega pa Kristjan Čeh in 
Žan Viher.

Kristjan Čeh ostaja v odlični 
formi

Prvo ime ptujske atletike je v 
zadnjem obdobju Kristjan Čeh, 
ki po naslovu evropskega prvaka 
za mlajše člane do 23 let ostaja 
v odlični formi. Devetnajstletnik 

se je po vrhunskem nastopu na 
Švedskem v miru pripravljal za 
nastop v Celju. Posebnost tega 
nastopa je bila močna ploha pred 
tekmovanjem, ki je dobesedno 
zalila metalski krog. A to Čeha ni 
zmotilo, saj je bil osredotočen na 
mete. V prvi seriji je orodje vrgel 
58,75 metra, medtem ko je v tretji 
seriji disk vrgel do znamke 61,97 

Atletika l Prvenstvo Slovenije

Sedem medalj za ptujske atlete

Tek na 5 km (moški):
1. Mitja Krevs (AD Štajerska) 16:28,4
2. Blaž Orešnik (AK Ormož) 17:34,2
3. Vito Kunstek (AD Slovenska Bistrica) 
17:54,3

Tek na 5 km (ženske):
1. Nika Fajfar (AD Štajerska) 21:19,2
2. Renata Vetrih (AD Štajerska) 
21:23,8
3. Helena Javornik (Tekaška vadba v 
Mariboru) 21:38,2

Tek na 10 km (moški):
1. Rok Godler (Posavci) 39:04,3
2. Darko Petak (UKS Bedenec) 41:06,5
3. Dušan Fister (KK Tropovci) 42:24,7

Tek na 10 km (ženske):
1. Jožica Antolič (AK Ormož) 55:36,6
2. Natalija Osrajnik 56:07,2
3. Vanja Žuran (T Fit) 1:02:45,4

Foto: Črtomir Gozdnik

Veronika Domjan je prišla do dveh naslovov državne prvakinje.

V madžarskem Zalaegerszegu 
je potekalo tradicionalno sreča-
nje veteranskih atletskih repre-
zentanc Švice, Avstrije, Češke, 
Madžarske, Hrvaške in Slovenije. 
Gre za edinstveno tovrstno tek-
movanje v Evropi in svetu, saj 
tako obsežnega srečanja ženskih 
in moških reprezentanc atletskih 
veteranov ni nikjer drugje. Po-
budniki tekme so bili Čehi, ki so 
jo prvič organizirali v Čejkovicah 
leta 2012, ko so bili udeleženci 
iz Avstrije, Hrvaške, Slovenije in 
Češke. Od takrat se je razširilo s 
Švico in Madžarsko in na osmi 
izvedbi je nastopalo že okoli 250 
veteranov.

Vsako leto je prireditelj druga 
država in do sedaj so tekmovanje 
že dvakrat izvedli tudi člani Atlet-
skega kluba Ptuj na Mestnem 
stadionu. Tekmovanje obsega 12 
atletskih disciplin: teke, mete, 
skoke in štafete. Za vsako drža-
vo v vsaki disciplini nastopata po 
dva tekmovalca. Prvi dobi 12 točk, 
drugi 11 itd. Rezultati se ocenju-
jejo s faktorji glede na starost, 
tako da lahko starejši tekmovalec 
premaga mlajšega, kljub temu da 
ima nominalno slabši rezultat. 
Dobre rezultate in uvrstitve so za 
slovensko veteransko atletsko re-
prezentanco na Madžarskem do-
segli tudi predstavniki Atletskega 

kluba Ptuj Barbara Gačnik, Marko 
Sluga, Aleksander Lorenčič, Aljaž 
Klarič in Miki Prstec. Rezultatsko 
sta bila najuspešnejša Miki Prstec 
in Marko Sluga, saj sta v suvanju 
krogle Sloveniji prinesla sedem-
najst od možnih triindvajsetih 
točk. Posebej se je z zmago v 
tej disciplini izkazal Prstec, saj je 
orodje sunil 14,17 m, kar je njegov 
letošnji najboljši rezultat. Tudi 
drugi ptujski atleti so nastopili so-
lidno in so za Slovenijo zbrali kar 
nekaj točk, kar je naši reprezen-
tanci na koncu prineslo skupno 
četrto mesto.

David Breznik

Foto: Atletska zveza Slovenije

Kristjan Čeh je bil ponovno odličen v metu diska

Atletika l AK Ptuj

Peterica atletov veteranov uspe-
šna na Madžarskem

Foto: osebni arhiv AK Ptuj

Ptujski atleti veterani v Zalaegerszegu

Atletika l Tekmovanje v Cirkulanah

111 tekačev na Aninskem teku

organizirali desetkrat. Torej je šlo 
skupno za triindvajseti tek, na 
katerem so v krogu po kraju tek-
li na 2,5, 5 in 10 kilometrov, prav 
poseben pa je bil otroški tek na 
400 metrov. Tek malih nog, kot 
ga imenujejo, je imel kot vsi drugi 
teki start in cilj na stadionu v Cir-
kulanah. Na njem so otroci, stari 
od treh do sedmih let, v svojem 
tempu varno v spremstvu staršev 
ali sami odtekli atletski krog in po 
prihodu v cilj dobili medalje, prak-
tične nagrade in malico. V uvodu 
so startali otroci iz OŠ Cirkulane–
Zavrč, za katere so pripravili tek 
na 2,5 kilometrov. S progo je pri 
fantih najhitreje opravil Nik Brlek, 
pri dekletih pa Taja Štumberger.

Glavni del Aninskega teka je bil 
tek na 5 kilometrov, na katerem 
je nastopilo devetinšestdeset 
tekmovalcev. Ta tek je prinesel 
zmagovalce v petih starostnih 
kategorijah, hkrati pa je bil to 
tudi tek za najboljše tekmoval-
ce občine Cirkulane. V absolutni 
kategoriji je konkurente za več 
kot minuto prehitel večkratni, 
že standardni zmagovalec Mitja 
Krevs (AD Štajerska). Zanimivejše 
je bilo v ženski konkurenci, saj je 
večkratna zmagovalka in legen-
darna slovenska tekačica Helena 
Javornik (Tekaška vadba v Mari-

boru) pristala le na tretje mestu, 
zmage pa se je veselila Nika Fajfar 
(AD Štajerska).

Ob omenjenem glavnem teku 
so organizatorji drugo leto zapo-
red pripravili tudi tek na 10 kilo-
metrov, na katerem je nastopilo 
24 tekačev. V moški konkurenci 
je bil razred zase Rok Godler 
(Posavci), ki je najbližjega konku-
renta, Hrvata Darka Petaka (UKS 
Bedenec), prehitel za več kot dve 
minuti. Pri ženskah je bila najhi-
trejša na lepo izpeljani krožni pro-
gi skozi Cirkulane Jožica Antolič 
(AK Ormož). Ne glede na doseže-
ne rezultate so bili zmagovalci vsi 
udeleženci 13. Aninskega teka, na 
katerem so bili glede na prejšnja 
leta doseženi nekoliko boljši časi. 
Najboljši udeleženci so dobili po-
kale, medalje in praktične nagra-
de, medtem ko so vsi udeleženci 
prejeli spominsko majico, napitke 
ob progi, hrano in pijačo. Po teku 
je v športnem parku sledilo še pri-
jetno druženje med udeleženci, 
ki ga je z glasbenim programom 
spremljal ansambel Pomlad.

David Breznik

Ob prazniku svete Ane v Cir-
kulanah tradicionalno izvedejo 
Aninski tek. Pod trinajsto izvedbo 
teka se je kot organizator pod-
pisalo Športno društvo Cirkula-
ne, sodelovali pa so tudi Občina 
Cirkulane, OŠ Cirkulane–Zavrč in 
sponzorji. Letos je teklo 111 tek-
movalcev, ki so bili navdušeni 
nad organizacijo, tekmovanjem 
in krajem – Cirkulanami. Po teku 
je bil zadovoljen tudi predsednik 
ŠD Cirkulane Primož Horvat, ki je 
povedal: »Organizacijsko je vse 
potekalo gladko, tek je uspel, kot 
smo si zamislili. V veliko pomoč 
so nam bili sponzorji in drugi, ki 
so nam pomagali in imajo velik 
posluh za tek. Odzivi tekmoval-
cev so bil zares dobri in tudi sam 
sem zelo zadovoljen nad šte-
vilčno udeležbo na našem teku.«

Nekateri zares, večina 
rekreativno

13. Aninski tek ni imel nobene-
ga »vraževernega« dodatka, je 
pa to nadaljevanje bivšega teka 
na borlski grad, ki so ga pred tem 

Foto: Sandi Kelc

Utrinek s 13. Aninskega teka



Štajerski TEDNIK petek, 2. 8. 2019     COLOR CMYK stran 19

petek l 2. avgusta 2019 Šport   19

Rokometaši Jeruzalema so v 
četrtek v Veliki Nedelji pričeli 
priprave na novo sezono.

To bo že osemnajsta ormoška 
sezona zapored v elitni druščini. 
Daljši staž imajo le tri ekipe: Celje, 
Gorenje in Trimo. »Seveda smo 
ponosni na to dejstvo. V tako 
majhnem kraju in ob tako skro-
mnem gospodarstvu ohranjati 
prvoligaša, ni enostavno. Iz leta 
v leto je borba večja ne samo za 
obstoj v ligi, ampak za obstoj klu-
ba,« je uvodoma dejal predsednik 
kluba Martin Hebar.

Tudi letos so Ormožani sezono 
pričeli v Veliki Nedelji, saj dvorana 
na Hardeku še ni nared. »Vedeli 
smo, da bomo avgusta še gosto-
vali v Veliki Nedelji in tukaj opra-
vili celotne priprave. Planiranih 
imamo šest pripravljenih tekem, 
vse, kar si želim, pa je, da sezono 
pričnemo brez poškodb. Do no-
vega leta smo ostali brez Tilna Ko-

Rokomet l RK Jeruzalem Ormož

Dva nova obraza, od-
šel le Ocvirk

sija, ki okreva po poškodbi kole-
na. Ekipa je ostala skoraj ista, saj 
nas je zapustil le Gregor Ocvirk, 
ki bo svojo pot nadaljeval najbrž 
v tujini. Na položaju vratarja smo 
iz Dola Hrastnik pripeljali Celjana 
Klemna Nunčiča, iz pa Sviša je 
prispel levičar Staš Krabonja, Ma-
riborčan. Verjamem, da se bosta 
fanta dobro ujela s preostalo eki-
po in odigrala pomembno vlogo 
v tej težki sezoni, kjer imamo en 
sam cilj: obstanek v ligi. Po po-
škodbi se vrača v ekipo Dominik 
Ozmec, ki bo zagotovo dodana 
vrednost naše ekipe predvsem v 
obrambi. Veselim se že nove se-
zone, ki bo zelo zahtevna. Novin-
ca v ligi, Izola in Slovenj Gradec, 
sta se primerno okrepila in bosta 
trd oreh pri boju za obstanek,« je 
povedal trener Saša Prapotnik.

Uroš Krstič

Foto: Črtomir Goznik

Trener Saša Prapotnik je začel priprave z ormoškimi rokometaši.

Barve Slovenije sta na minu-
lem Olimpijskem festivalu evrop-
ske mladine v Bakuju branila dva 
Ormožana: Aleš Zemljič in Denis 
Škrinjar, ki je bil tudi kapetan re-
prezentance.

Slovenija je za las zamudila uvr-
stitev v polfinale, potem ko je v 
predtekmovalni skupini odigrala 
dva remija (Hrvaška 24:24, Islan-
dija 21:21) in doživela minimalen 
poraz (Francija 29:30). V nadalje-
vanju tekmovanja so varovanci 
trenerja Sandija Markla ugnali 

Rokomet l RK J. Ormož, mlajše selekcije

Zemljič in Škrinjar 
šesta v Bakuju, Pola-
kovo čaka EP

Srbijo (24:22) in v tekmi za peto 
mesto doživeli poraz proti Islan-
diji (17:24). Vratar Zemljič je na 
turnirju zbral 22 obramb (22/71; 
31% uspešnost), Škrinjar pa je bi-
stveno več pokazal v obrambi kot 
v napadu, kjer je turnir končal pri 
le treh doseženih golih (met 3/5; 
60% uspešnost). Prvaki so pos-
tali rokometaši Hrvaške, ki so jih 
mladi Slovenci imeli na kolenih v 
predtekmovanju.

»Odigrali smo pet močnih te-
kem in spoznali svoje nasprotni-

V športnem parku Rogozni-
ca je v soboto v lepem, vročem 
vremenu potekal tradicionalni 
nogometni turnir, 5. memorial 
Aleša Cajnka. Tega si je popoldne 
ogledalo kakšnih 150 gledalcev, 
ki so spremljali zanimive tekme 
in končno zmago igralce iz Maj-
šperka. Ob njih in domačinih, eki-
pi NK Rogoznica Slofin, sta igrali 
še ekipi Marjete in Podvincev. V 
prvi tekmi sta se soočili ekipi 
Podvincev in Majšperka; nekoliko 

presenetljivo, vendar popolno-
ma zasluženo so jo dobili slednji 
z rezultatom 2:4. V drugi tekmi 
je ekipa Marjete igrala z doma-
čini, Rogozničani, in zmagala s 
4:0. Žal je ekipa Marjete morala 
odpovedati veliki finale, saj so 
zaradi osebnih zadev prosili orga-
nizatorje, če lahko prej odigrajo 
tekmo za tretje mesto. V njej so 
proti Podvincem sicer povedli, 
vendar je tretjeligaš nato stopnje-
val igro in na koncu zmagal s 3:1. 

V velikem finalu sta se pomerila 
Majšperk in Rogoznica Slofin. Po 
dokaj izenačeni tekmi so gostje 
imeli nekoliko več športne sreče, 
saj so povedli z 2:0, domačini pa 
so do konca tekme omilili poraz 
z enim zadetkom. Strelca v finalu 
sta bila za goste Patrik Korže in 
Elvino Podbrežnik, za domačine 
pa Danijel Horvat. Po odigranih 
štirih tekmah so podelili pokale. 
Prehodni pokal 5. memoriala Ale-
ša Cajnka se iz domače vitrine seli 
v Majšperk. Majšperčani so glede 
na prikazano igro zasluženo do-
bili turnir. Rogozničani so turnir 
dobro organizirali, zadovoljni pa 
so bili s tekmami in odzivom gle-
dalcev.

David Breznik

Nogomet l 5. memorial A. Cajnka

Nogometašem Majšperka 
turnir v Rogoznici

Foto: Črtomir Goznik

Utrinek s tekme Rogoznica Slofin - Marjeta
Foto: osebni arhiv

Neja Polak v kadetski reprezentanci Slovenije

ke v prihodnosti na evropskih in 
svetovnih prvenstvih. V predtek-
movanju smo na vseh treh tek-
mah imeli možnost zmagati, a so 
nam zmanjkale izkušnje iz močnih 
mednarodnih tekem. Menim, da 
smo se na tem turnirju veliko na-
učili, ob tem spoznali še športnice 
in športnike iz drugih športov in 
doživeli vsaj malo olimpijskega 
duha. Seveda si v prihodnosti 
želimo, da enkrat nastopimo na 
pravih olimpijskih igrah,« je ob 
vrnitvi iz Azerbajdžana pripove-
doval Zemljič. Oba ormoška igral-
ca letos prestopata v mladinsko 
konkurenco, obenem bosta tudi 
na širšem seznamu članske eki-
pe Jeruzalema, ki bo osemnajsto 
leto zapored nastopala v 1. A dr-
žavni rokometni ligi.

Začelo se je EP za kadetinje v 
Celju

Od 1. do 11. avgusta bo v Ce-
lju (Zlatorog, Golovec) potekalo 
evropsko prvenstvo za kadetinje 
do 17 let. Na reprezentančnem 

seznamu je tudi Ormožanka, 
članica Jeruzalema Neja Polak. 
Gre za 182 cm visoko igralko na 
poziciji leve zunanje, rojeno leta 
2003. Leto dni mlajša igralka je 
v letošnji sezoni v kadetski kon-
kurenci na 21 tekmah zabila 150 
zadetkov: »Vesela sem, da bom 
del reprezentance na domačem 
evropskem prvenstvu. V skupi-
ni igramo z Rusinjami, Franco-
zinjami in Črnogorkami – težka 
skupina z dvema rokometnima 

velesilama v ženskem rokometu, 
Rusinjami in Francozinjami. Real-
no bomo zmagi najbližje proti Čr-
nogorkam, vendar se bomo pot-
rudile po svojih močeh, da uže-
nemo še katerega izmed favo-
ritov skupine. Želim si čim večjo 
minutažo, kar bi veliko pomenilo 
tudi za moj razvoj. S soigralkami 
se bomo potrudile po svojim naj-
boljših močeh in poskušale dose-
či čim več zmag, ob tem pa čim 
bolj uživati v prelepi igri, kakršen 

je rokomet,« je povedala Pola-
kova, ki bo na prvenstvu nosila 
reprezentančni dres s številko 13. 
Upamo, da bo trinajstica srečna 
za mlado Ormožanko. V ormo-
škem klubu že kar nekaj časa 
niso imeli igralke izbrane vrste pri 
mlajših selekcijah. V preteklosti 
so zelo uspešno dres z državnim 
grbom nosile Tjaša Brumen, Sa-
nja Potočnjak, Nastja Prapotnik, 
Katja Bolcar in Patricija Korotaj.

Uroš Krstič
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Na straneh Športnega tednika se 
pogosto pojavlja ime Vida Rudolf. 
Poznamo jo kot varovanko Dejana 
Zavca, v času treniranja pri našem 
najboljšem boksarju vseh časov pa 
je naredila lep korak naprej v svoji 
boksarski karieri.

V letošnji sezoni je odlično na-
stopala na močnem turnirju na 
Švedskem, kjer se je v mednarodni 
konkurenci v svoji kategoriji do 57 
kg prebila do zaključne borbe, do fi-
nala. Ob tem je slavila tudi na odpr-
tem prvenstvu Slovenije v Podčetrt-
ku – bila je ena od le treh domačih 
zmagovalcev …

Še veliko bolj je zanimiva Vidina 
osebna zgodba in pot do boksar-
skega ringa. Ta pot je dobesedno 
dolga, saj se skoraj vsak dan na tre-
ning na Ptuj pripelje iz okrog 150 km 
oddaljene Ivančne Gorice! Še bolj 
preseneča dejstvo, da je po duši 
glasbenica, umetnica. Zagotovo je 
ena redkih, pri katerih se umetnost 
in boks skladno prepletata.

Dober trener odtehta vse
Samo po sebi se postavlja vpra-

šanje, kako ste sploh zajadrali v bo-
ksarske vode.

V. Rudolf: »V bistvu sem prej tre-
nirala francoski boks (podoben je 
kikboksu, udarci so dovoljeni z roka-
mi in nogami, na katerih so ščitniki, 
op. a.), potem pa sem si poškodova-
la koleno. Po poškodbi sem se odlo-
čila, da bom začela trenirati boks.«

Kako ste prišli do Dejana?
V. Rudolf: »Izbrala sem pač naj-

boljšega (smeh).«
Ste morda spremljali njegovo 

kariero?
V. Rudolf: »Ja, delno, kolikor mi je 

uspelo.«
Kakšna je bila vaša pot od trenut-

ka, ko ste ga spoznali?
V. Rudolf: »Najprej sva se dogo-

vorila samo za testiranje, da vidimo, 
ali je to sploh zame. Kmalu sem vi-
dela, da na treningih zelo uživam 
in da mi je boksarski trening izziv. 
Od takrat si postavljam vedno viš-
je cilje, pri tem pa me podpira tudi 
Dejan.“

Ne prihajate iz okolice Ptuja, še 
zdaleč ne, ampak iz Ivančne Gorice! 
Kako to, da ste se odločili trenirati 

ravno na Ptuju?
V. Rudolf: „Dober trener odtehta 

vse! Tudi Dejan me je vprašal, ali mi 
vse te vožnje ne pomenijo težave. A 
meni se sploh ne zdi tako grozno, v 
bistvu se mi zdi še kar blizu. Dejstvo 
je, da drugje v Sloveniji nimamo tre-
nerja, ki bi bil na takšnem nivoju, 
tudi v tujini ga zlepa ne najdeš.“

Deset treningov na teden
Kakšni pa so treningi, kolikokrat 

na teden trenirate?
V. Rudolf: „Treningi so zelo na-

porni, tudi Dejan želi, da gremo vsa-
kič čez svoje meje. Krči in slabosti 
pri tem niso nič neobičajnega. Na 
teden opravim deset treningov, od 
tega jih imam pet na Ptuju, pet pa 
jih naredim sama doma.“

Letošnji dosežki so kar zavidljivi, 
izstopa nastop na Švedskem.

V. Rudolf: „Na turnirju na Šved-
skem sem prišla do finala, tako da 
sem dobila srebrno medaljo. To je 
bilo posebno doživetje, saj sem na 
poti do finala dvakrat zmagala. To je 
bila res lepa potrditev mojega dela. 
Za nameček sem potem na turnirju 
Slovenija Open v Podčetrtku dobila 
zlato medaljo.“

Kakšna je bila za vas izkušnja tek-
movanja na Švedskem, to je bil že 
kar velik turnir?

V. Rudolf: „Ja, gre za zelo velik 
turnir. Tekme so sicer bile kot vse 
druge, le medijsko je bilo vse precej 
bolj izpostavljeno, naredili so kar ve-
lik show. Meni je všeč, ker imajo na 
Švedskem poseben sistem, boksar-

je in boksarke namreč rangirajo po 
številu borb. Tako se ne more zgo-
diti, da bi začetnica prišla v borbo z 
nekom, ki ima za sabo npr. 20 ali več 
dvobojev. S tem obvarujejo zače-
tnice, da na začetku ne dobijo takoj 
kakšnih groznih izkušenj, po drugi 
strani pa je dosežek, ki ga dosežeš 
v A-kategoriji (med najbolj izkušeni-
mi, op. a.), toliko večji.“

Kdo vas je spremljal na Šved-
skem?

V. Rudolf: „Šla sem z možem, on 
mi je tudi pomagal s coachingom 
(spremljava ob ringu, op. a.), tega 
je že vajen (smeh). Brez takšne pod-
pore ne bi šlo.“

Kaj bi vam pomenilo, če bi bil zra-
ven še Dejan?

V. Rudolf: „Dejan ima nedvomno 
vrhunsko znanje in mi med dvobo-
jem poda informacije, ki jih ne do-
biš od vsakogar. Zavedam se, da je 
pred mano še veliko poti, ki jih mo-
ram prehoditi.“

Kaj vas čaka v nadaljevanju se-
zone?

V. Rudolf: „Najprej se bom od-
pravila v Bolgarijo, kjer bo potekal 
zelo velik ženski turnir, mislim, da 
traja kar 10 dni. Nato sledi odhod 
v Španijo, kjer me čaka vrhunec le-
tošnje sezone, žensko evropsko pr-
venstvo. To bo najboljši pokazatelj, 
do kod sem prišla in kje se v boksu 
trenutno gibljem.“

Kakšne so vaše želje na teh dveh 
prihajajočih tekmovanjih?

V. Rudolf: „Čim višje, do medalj 
(smeh).“

Glavna pozornost v kolesarstvu je 
bila v minulih dneh usmerjena na naj-
večjo dirko na svetu, Tour de France. 
Na njem želijo tekmovati vsi kolesar-
ji, v sanjah tudi zelo nadarjene mla-

de generacije Kolesarskega kluba 
Perutnina Ptuj. Svojo nadarjenost in 
dobro delo z mladimi so potrdili na 
dirki za veliko nagrado občine Gorje, 
na kateri sta slavila pri dečkih C Jan 

Kolesarstvo l Velika nagrada občine Gorje

Zmagala Kirbiš in Jeromlova

Boks l Vida Rudolf

Glasbenica z olimpij-
skimi ambicijami v 
boksu

Nogomet – 1. SNL
PARI 4. KROGA – PETEK OB 19.00: Celje – Bravo; SOBOTA OB 

18.00: Aluminij – Rudar Velenje; SOBOTA OB 20.10: Mura – Maribor; 
NEDELJA OB 17.30: CB 24 Tabor Sežana – Domžale; NEDELJA OB 
20.15: Olimpija Ljubljana – Triglav Kranj.

Nogomet – 2. SNL
PARI 2. KROGA – SOBOTA OB 17.00: Drava Dakinda Ptuj – Krka; 

SOBOTA OB 17.30: Roltek Dob – Jadran Dekani, Vitanest Bilje – Fuži-
nar Vzajemci, Krško – Rogaška, Kalcer Radomlje – Brežice Terme Ča-
tež, Koroška Dravograd – Gorica; SOBOTA OB 20.00: Koper – Brda; 
NEDELJA OB 17.30: Beltinci Klima Tratnjek – Nafta 1903.

27. Rancarija
Brodarsko društvo Ranca Ptuj organizira v soboto od 14. ure nap-

rej 27. tradicionalno Rancarijo 2019. Gre za tradicionalno jadralno 
tekmovanje s starimi čolni – rancami. Več informacij o tekmovanju 
dobite na telefonski številki 041 791 005 (Emil Mesarič).

Padalstvo
Aeroklub Ptuj in Mestna občina Ptuj v soboto in nedeljo na letali-

šču v Moškanjcih organizirata 41. Ptujski padalski pokal z mednaro-
dno udeležbo padalcev.

Golf
Mestna občina Ptuj in Golf Invest v soboto ob 10. ure naprej na 

golf igrišču Ptuj organizirata 10. Golf turnir mesta Ptuj.

Karting
Avto moto društvo Ptuj v nedeljo organizira na kartodromu v Slo-

venji vasi karting dirke za državno prvenstvo Slovenije, prvenstvo 
Hrvaške in Pokal Sportstil. Prve dirke se pričnejo ob 9.30, druge pa 
ob 11.00.

David Breznik 

Športni napovednik

Kirbiš in pri deklicah C Hana Jeromel. 
Ob tem so stali na stopničkah še Nik 
Muršec, Jure Majnik in Andrej Maj-
nik.

Ptujski kolesarji odlični na 
zahtevni progi

Dirka za veliko nagrado občine 
Gorje je štela za kolesarski Pokal 
Slovenije in člani KK Perutnina Ptuj 
so na njej pustili viden pečat. Na 
razgibani in tehnično zahtevni trasi, 
ki je potekala navzgor in navzdol, 
so tekmovalci vozili v krogih. Ptu-
jčane sta kot trenerja spremljala 
Miran Kelner in Matej Marin. Ta sta 
kolesarje dobro pripravila in jih tudi 
pravilno usmerjala, da so prišli do 
odličnih rezultatov. Dečki C so pre-
vozili deset krogov v skupni dolžini 
desetih kilometrov, prvi mesti pa 
sta pripadli ptujskima kolesarjema 
Janu Kirbišu in Niku Muršecu. Oba 

sta skupaj napadla v zaključku dirke 
in si privozila lepo prednost za konč-
ni uspeh. Brez večje konkurence je 
bila ponovno pri deklicah C Hana Je-
romel, saj je suvereno vknjižila novo 
zmago. Pri dečkih A so tekmovalci 
morali prevoziti šestnajst krogov 
ali šestnajst kilometrov. Na polovici 
proge sta iz ptujskega kluba napad-
la Žiga Kelner, ki je bil sicer na koncu 
šestnajsti, in Jure Majnik, ki si je pri-
kolesaril odlično drugo mesto. Sle-
dnji se je do konca boril za zmago z 
Anžetom Ravbarjem (KK Adria Mo-
bil), ki je bil hitrejši v ciljnem sprintu. 
Posebej zanimiva dirka pa je bila pri 
mlajših mladincih, saj je šlo za ena-
indvajset kilometrov dolg kriterij, 
na katerem so tekmovalci nabirali 
točke. Šlo je za izredno naporno 
dirko, v kateri je bil med ptujskimi 
tekmovalci Andrej Majnik tretji, Vid 
Jeromel pa deveti.

Mladi predstavniki KK Perutnina 
Ptuj so se v družbi vrstnikov iz Av-
strije in Italiji zares izkazali. Ob rezul-
tatih je direktor kluba Marjan Kelner 
dejal: »Dobro delo trenerjev se kaže 
v dobrih rezultatih in ravno to se 
kaže že vse leto. Ob dobrem delu 

Foto: prijavim.se

Jan Kirbiš in Niko Muršec - prvo- in drugouvrščeni

Foto: Črtomir Goznik

Vida Rudolf: „Treningi so zelo naporni, tudi Dejan želi, da gremo vsakič čez svoje meje. Krči in slabosti pri tem niso nič neobičajnega.“

in vrhunski formi tekmovalci in tre-
nerji še zmeraj potrebujejo kanček 
sreče, ta pa se je minuli konec tedna 
z vsemi dejavniki odlično uskladila. 
Po dvotedenskem premoru nas 
zdaj čaka dirkanje na domačih tleh, 
v Italiji, Hrvaški in etapna dirka v Sr-
biji. Ob vsem tem nas boste vsako-

dnevno srečevali na cestah okrog 
Ptuja, kjer bomo nabirali kilometre 
in pridno trenirali.«

V Gorjah so ptujski kolesarji do-
segli skupno gledano svoj letošnji 
največji posamezni in tudi ekipni 
uspeh.

David Breznik

Kakšni pa so vaši cilji in želje v 
boksarski karieri?

V. Rudolf: „Rada bi prišla na OI v 
Tokio! Se pa seveda jasno zavedam, 
da imamo Slovenci in Slovenke za 
kaj takšnega zelo majhne možnos-
ti. Če ne daš vsega od sebe, potem 
nimaš nikakršnih možnosti, pa tudi 
če daš vse od sebe, je vprašanje, ali 
ti bo uspelo – zagotovila enostavno 
ni. Sama sem si to zastavila za cilj, 
vse drugo pa je pot do cilja.“

Akademska glasbenica, ki 
rada slika

Cilji so visoki, motivacije pa vam 
očitno ne manjka.

V. Rudolf: „Ne, te mi pa res ne 
manjka! Če ne bi uživala v tem, po-

tem tega sploh ne bi počela.“
S čim se pa sicer ukvarjate, kaj 

počnete?
V. Rudolf: „Sem violinistka, aka-

demska glasbenica, poučujem v 
Glasbeni šoli Laško. Imam zelo lep 
razred, otroci so super, poučevanje 
me prav tako zelo veseli. Če bi imela 
več časa, bi več slikala z oljnimi bar-
vami, ampak trenutno imam za to 
enostavno premalo časa.“

Športnica torej, a po duši ume-
tnica.

V. Rudolf: „Rada ustvarjam, obe-
nem pa preizkušam svoje meje, ni 
me strah. Zaradi tega mi ni težko 
združiti teh dveh na videz različnih 
svetov.“

Jože Mohorič

Foto: prijavim.se

Hana Jeromel je znova zmagala.
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Štajerski tednik - 
na spletu z aktualnimi novicami vsak dan!na spletu z aktualnimi novicami vsak dan!

Da boste izvedeli prvi!

www.tednik.siwww.tednikwww.tednik.siwww.tednik.si

Zanimivosti � Ali ste vedeli?

Prva črka vašega imena razkriva 
prav vse o vas
Vsaka izmed petindvajsetih črk naše abecede ima svoje atribute, vibracije, kakovosti in 
energije, zato lahko ime zelo veliko pove o našem značaju. Poseben pomen ima seveda zače-
tna črka našega imena. Preverite, kaj prva črka vašega imena razkriva o vas.

Foto: M24

A – A je ena najmočnejših črk 
abecede. Če se z njo začne vaše 
ime, pomeni, da ste odločni, pod-
jetni in pogumni, v stalnem iskanju 
novih pustolovščin. Zaradi vseh 
svojih bogatih znanj ste lahko zelo 
samozavestni. Radi ste glavni in se 
trudite biti vodilni v vsaki situaciji.

B – Razvili ste sposobnost dob-
rega skrivanja svojih čustev. Znate 
ravnati z ljudmi, se vživljati v njiho-
vo kožo. Po drugi strani pa ste tudi 
dokaj zazrti vase, egoistični in celo 
malce pohlepni.

C/Č – Po naravi ste družabni, 
med prijatelji izredno priljubljeni 
in polni najrazličnejših talentov. 
Kadar vas kdo prizadene, mu lah-
ko hitro zamerite, postanete celo 
maščevalni. Zelo veliko vam po-
meni zvestoba, ste rojen govornik, 
ker se zelo zanašate na svojo intui-
cijo, pa ste na trenutke tudi precej 
impulzivni.

D – Črka D simbolizira uravno-
teženost, varnost in trdo delo. Ste 
zelo natančni, pikolovski pri čisto-
či, svoje stvari imate radi urejene. 
Imate jasno začrtano življenjsko 
pot in ste dober voditelj. Vaši sla-
bosti pa sta trmoglavost in nepo-
pustljivost za vsako ceno.

E – Ljudje, katerih ime se začne 
na E, so sočutni in nežni. Znajo re-
ševati zapletene težave, saj so hitri 
misleci in dobri opazovalci. S svojo 
očarljivostjo zlahka sklepajo nova 
prijateljstva, kamorkoli pridejo. 
Njihova slabost pa je, da so lahko 
nezanesljivi in spogledljivi – tudi 
takrat, ko so že v resni zvezi.

F – Črka F na začetku imena raz-
kriva odgovornega, družinskega, 
ljubečega človeka. Ste rojen skrb-
nik, zelo romantični in v partner-
skem odnosu zelo vdani. Po drugi 
strani pa ste lahko preveč otročji in 
maščevalni.

G – Črka G predstavlja inova-
tivne in instinktivne ljudi, ki radi 
stvari naredijo po svoje. Zelo težko 
sprejemate nasvete in jih dostikrat 
jemljete za vmešavanje. Radi živite 
po svojih pravilih. Ker ste zelo inte-

ligentni in hitrih misli, znate vedno 
najti resnico.

H – Na življenje gledate zelo 
praktično, ste ambiciozni in znate 
ravnati z denarjem. Rojeni ste z 
občutkom za posle, zato ste tudi 
dober vodja. Po naravi ste potr-
pežljivi in ste pripravljeni trdo de-
lati, da dosežete cilje. Vaša slabost 
pa je, da ste včasih v odnosih zelo 
posesivni, občutljivi in egoistični.

I – Ljudje z I-jem na začetku ime-
na so zelo čiste in prijazne duše. So 
zanesljivi in globokomiselni, storili 
bi vse, da bi pomagali ljudem v sti-
ski. Slaba stran njihovega značaja 
pa je, da so hitro užaljeni.

J – Tisti, ki imate na začetku 
imena črko J, ste radi glavni in po 
naravi ambiciozni. Nič vas ne more 
ustaviti, ko se enkrat odločite, kaj 
želite doseči. Ste odločni, zanes-
ljivi, z razumevajočim partnerjem 
lahko postaneta nepremagljiv par.

K – K-ji ste skrivnostni in srame-
žljivi, vseeno pa ste radi središče 
pozornosti v vsaki situaciji. V življe-
nju iščete ravnovesje in ubranost, 
odlični ste v mirovnih pogajanjih in 
povsod, kjer je treba sklepati kom-
promise. V odnosih ne marate igra-
ti, s partnerjem ste vedno iskreni in 
to pričakujete tudi v zameno.

L – Ljudje s prvo črko L v ime-
nu imate običajno zelo unikaten 
pogled na življenje, kar vas dela 
posebne in edinstvene. Partner je 
za vas najpomembnejša oseba na 
svetu. Po naravi imate tudi dober 
smisel za humor, zato ste v družbi 
izredno priljubljeni.

M – Če se vaše ime začne na M, 
ste po naravi zvesti in delavni. Med 
vami je veliko deloholikov. Vaš cilj 
ni ugajati drugim, ampak živeti 
tako, kot vam ustreza – pod vašimi 
pogoji in po vaših pravilih. Če kdo 
preveč preizkuša vašo potrpežlji-
vost in vzdržljivost, lahko postane-
te tudi agresivni.

N – V vsem, kar počnete, ste 
zelo natančni. Lahko bi rekli, da ste 
perfekcionist, ki mu je pomemben 
že najmanjši detajl. Po naravi ste 

tudi zelo zgovorni, intuitivni. Ne 
marate slediti množici, namesto 
tega stvari delate po svoje.

O – O-ji ste strastni in dobri lju-
bimci. Ste med najbolj zaupanja 
vrednimi ljudmi na svetu, zato je 
med vami veliko učiteljev in znan-
stvenikov. Radi živite po svojih 
pravilih in načelih. Čeprav se ne 
ravnate po trendih, ste izjemno 
priljubljeni in vas imajo vsi radi.

P – Ste radovedni, radi preizku-
šate novosti in na vseh področjih 
želite biti v ospredju. Po naravi ste 
trmasti, veliko truda pa vlagate 
tudi v to, da osrečujete ljudi okoli 
sebe. Slabosti? Na trenutke ste lah-
ko sebični, kar pa nadomestite z 
odličnim smislom za humor.

R – Polni ste znanja, sočutja in 
intuicije. Ste rojen zdravilec in bi 
storili vse, da bi se vaši bližnji poču-
tili dobro. Po značaju ste sprošče-
ni, radi imate mir in naravo. Včasih 
vas spravi ob živce, kadar drugi ne 
razumejo vaših dobrih namenov. 
Takrat privre na plan tudi vaša 
temna plat.

S/Š – Najbolje vas opisujeta dve 
besedi: zvestoba in romantika. S 
šarmom in karizmo znate začarati 
ljudi, prav tako k temu pripomo-
re vaša dobro razvita empatija. 
Zase si postavljate visoke cilje, po-
membne pa so vam tudi material-
ne dobrine.

T – Zaradi odličnih diplomatskih 
sposobnosti ste rojen pogajalec. 

Bolj kot na srečo stavite na trdo 
delo, vedno pa ste pripravljeni tudi 
pomagati ljudem v stiski. Po drugi 
strani se lahko hitro vznemirite, če 
stvari ne tečejo po načrtih, takrat 
potrebujete trenutek miru, da se 
spet zberete in prilagodite taktiko.

U – Želite si le najboljšega, zato 
trdo delate, da si lahko privoščite 
luksuzne dobrine in višji standard. 
Blagoslovljeni ste z močno intuicijo 
in nadnaravnimi močmi, zato pred 
sprejetjem vsake odločitve vedno 
prisluhnete notranjemu glasu. Po 
drugi strani pa ste precej zmedeni, 
slabo organizirani, številne nove 
ideje vas begajo. Pripravljeni ste 
tudi prezreti svoje bližnje, da le do-
sežete svoje cilje.

V – Zvesti in ljubeči, zanesljivi 
in izjemno predani delu. To ste 
vsi, katerih ime se začne na črko 
V. Med vami je veliko genijev, saj 
imate dober spomin in si hitro za-
pomnite podatke. V odnosih ste 
posesivni in teritorialni. Radi trdo 
delate, nagnjeni pa ste tudi k obre-
kovanju za zabavo.

Z/Ž – Usmerjeni ste k cilju, zelo 
vztrajni in imate močno voljo. Med 
vami najdemo odlične menedžer-
je in šefe, saj znate opraviti delo 
tako, kot je treba. Po naravi ste op-
timistični in diplomatski, skoraj nič 
vas ne more vreči iz tira. Če že, pa 
to odlično skrijete. Igralstvo vam 
nikakor ni tuje.
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„Dobrodelni koncert je organizirala Mladinska iniciativa, s katero 
želi ptujska skupina Infected povezati mesto v solidarnosti do 
someščanov, ki so doživeli najhujše v kar treh julijskih neurjih, in 
prispevati svoj kamenček v mozaik obsežne sanacije mesta. Želimo 
si, da bi zbrali čim več sredstev, ki jih bomo podarili gasilcem iz 
PGD Ptuj, da jih bodo porabili za nakup potrebne nove opreme ali 
popravilo poškodovane ob številnih intervencijah zaradi neurij,“ je 
povedala predstavnica za stike z javnostmi Špela Težak.

Na Slovenski trg so povabili domače kulturnike in prijatelje. Njihov 
dober namen so prepoznali tudi številni Ptujčani, gospodarstveniki, 
ki so prispevali nagrade za srečelov, in ptujski gostinci, ki so se 
odrekli med 10 in 20 odstotki dohodka na prireditvi. Obiskovalci so 
uživali v nastopih mladih skupin: Granitna kocka, Amo in Anomalo, 
Lumberjack, Robbie Herbalist ter seveda zvezde večera – ptujske 
skupine alternativnega roka Infected, ki s svojo avtorsko glasbo 
razvaja že peto leto. Sestavljajo jo: Taja Islamovič (ritem kitara), Katja 
Zinrajh (vokal), Jure Pišek (solo kitara), Gašper Bračič (bas) in Jure 
Kovačič (bobni).

Julijska neurja, ki so pustošila po Ptuju in okolici, so prizadela 
veliko ljudi, nastala je tudi velika gmotna škoda. Kot vedno ob 
neurjih in drugih nesrečah so prvi pomagali gasilci in preprečili še 
večjo katastrofo. Voda je zalila tudi studio skupine Infected v kletnih 
prostorih pri Mlekarni in posledično so ostali brez prostorov za 
vaje. Tudi njim so nesebično pomagali gasilci, zato so se odločili, 
da je sedaj čas, da „stopimo skupaj in kot sočutni, solidarni ljudje, 
kot Ptujčani združimo moči in pomagamo“. Tako se je rodil 
PtujCajt. V skupini Infected so bili nadvse presenečeni, da so kot 
mladi organizatorji dobili takšno podporo pri lokalnih gostincih, 
glasbenikih, gospodarstvenikih, kulturnikih, društvih, prostovoljcih, 
MO Ptuj. „Vsi so izjemno ponosni, da pišejo to zgodbo PtujCajt 
skupaj z nami,“ je v imenu skupine Infected povedala Taja Islamovič. 
S svojo tankočutnostjo in občutkom za reševanje problemov v 
domačem okolju so tako navdušili, da so tudi sami na koncertu dobili 
najlepše darilo: predsednik uprave Taluma Marko Drobnič jim bo 
pomagal pri novih prostorih, tako da bodo lahko še naprej nemoteno 
vadili.

V PGD Ptuj so bili zelo presenečeni, ko so jim mladi člani skupine 
Infected predstavili idejo tega dobrodelnega dogodka. „Ponavadi 
mi nudimo pomoč, zdaj se nam to na neki način vrača. To je zelo 
pozitivno, predvsem pa zato, ker je to prišlo od mladih. Zelo 
smo zadovoljni, da smo tudi sami udeleženi na tem dogodku, da 
predstavljamo svojo službo oz. opremo. Ni v prvem planu znesek, 
ki se bo zbral, pomemben je sam namen, saj je povezal vse tiste, ki 
želijo pomagati. Zbrana sredstva bomo uporabili za nakup nekatere 
opreme, ki se uporablja v intervencijah ob neurjih. To so različne 
črpalke in zaščitna oprema. Na koncu pomaga vsak evro, da smo 
lahko drugič boljši oz. da lažje nudimo pomoč občanom,“ je povedal 
poveljnik PGD Ptuj Primož Korošak.

Z donacijami, srečelovom in animacijo so na prizorišču zbrali 
2171 evrov, 400 evrov pa je dodatno prinesel koncert skupine 
Lumberjack na Vrhniki. K temu znesku bodo dodali še izkupiček 
gostincev. Honorarjem so se odrekli tudi nastopajoči in vsi sodelavci 
dobrodelnega dogodka PtujCajt.

Ptuj � PtujCajt za ptujske gasilce

Mladi povezali Ptujčane 
za dober namen
Slovenski trg je tudi predzadnji julijski dan polno živel. 
Energijo mu je dala Mladinska iniciativa, ki se je odlo-
čila pripraviti dobrodelni dogodek PtujCajt za ptujske 
gasilce.

Foto: Črtomir Goznik

Z dobrodelnega dogodka Mladinske iniciative za ptujske gasilce na Slo-
venskem trgu
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Napoved oddaje 3. in 4. avgusta – sobota ob 21:00 – nedelja 
ob 10:00: Državno odvetništvo odslej v novih prostorih v Ja-
dranski ulici na Ptuju; Izredna seja Sveta območne enote KGZS 
Ptuj; Posledice neurja s točo na ptujskem območju; Kmetija 
Bolcar v Spuhlji –kmetija leta Mestne občine Ptuj 2019; Nagrada za ohranjanje arhitek-
turne dediščine kmetiji Simonič iz Krčevine pri Ptuju; Spodnje Podravje obiskala kmetijska 
ministrica; ministrica za kmetijstvo z delegacijo obiskala Mlin Korošec; Okrogla miza o 
festivalskem turizmu na Ptuju; Ptuj, starosta slovenskih mest, vabi obiskovalce; Festival Ar-
sana Ptuj spremenil v svetovno stičišče glasbenih umetnikov; Družba Radio-Tednik Ptuj letos 
pripravila tridnevno festivalsko dogajanje – vabilo na 50. Festival narodno-zabavne glasbe 
Ptuj 2019; Prodajalna sadja Kiwi sedaj na novi lokaciji; Društvo za šport invalidov Most Ptuj 
ob dnevu šaha pripravilo šahovski dogodek; Z glasbo v poletni večer.

KOLOFON
Izdajatelj: Družba za časopisno in radijsko dejavnost Radio-Tednik, d. o. o., Ptuj 

Direktor: Drago Slameršak

Odgovorna urednica: Simona Meznarič

Urednik športnih strani: Jože Mohorič
Novinarji: Mojca Zemljarič, Dženana Kmetec, Monika Horvat, Mojca Vtič, 
Senka Dreu
Fotoreporter: Črtomir Goznik 
Lektorica: Lea Skok Vaupotič
Vodja tehnične redakcije: Slavko Ribarič  
Grafični oblikovalec: Daniel Rižner

Naročniška razmerja: Majda Šegula (02) 749-34-16  
Transakcijski račun: 04202-0000506665 pri Novi KBM, d. d.  
E-mail uredništva: tednik@radio-tednik.si, nabiralnik@radio-tednik.si 

Oglasno trženje: Marjana Pihler (02) 749-34-10
Sprejem oglasov po e-mailu: nabiralnik@radio-tednik.si 

Marketing: Bojana Čeh (02) 749-34-14, Karmen Grnjak (02) 749-34-30, 
Marjana Gobec Dokl (02) 749-34-20, Megamarketing, d.o.o. (Ela Huzjan:  
(02) 749 34 27)

Internet: www.tednik.si, www.radio-ptuj.si

Naslov: Radio-Tednik Ptuj, p. p. 95, Osojnikova cesta 3, 2250 Ptuj; tel.: 
(02)749-34-10, faks: (02) 749-34-35. Štajerski tednik je naslednik Ptujskega 
tednika oziroma Našega dela, ki ga je ustanovil Okrajni odbor OF Ptuj leta 
1948. Izhaja vsak torek in petek. 

Cena izvoda v torek je 1,20 EUR, cena izvoda v petek z revijo Stop je 1,50 EUR. 
Celoletna naročnina: 126,45 EUR, za tujino v torek 112,25 EUR, v petek 113,85 
EUR. Nenaročenih fotografij in rokopisov ne vračamo in ne honoriramo. 

Tisk: Salomon, d. o. o. Davek na dodano vrednost je vračunan v ceno izvoda in 
se obračunava v skladu s 60. a-členom (ZIPRS 1314-A) Zakona o DDV (Uradni 
list 46/2013, z dne 29. 5. 2013).

Naročila: tajništvo družbe Radio-Tednik Ptuj. Cena izvoda z darilno embalažo 
je zgolj 15 evrov, za naročnike Štajerskega tednika pa 10 evrov. 

Lepi spomini            
ne bledijo!
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Kako srčno si si želel,
da še med nami bi živel.
Vsi smo se zate borili,
da zdravje bi ti ohranili,
a smrt je pohitela –
te prezgodaj nam je vzela!

V SPOMIN

Boštjanu Mikliču
IZ BRATISLAVCEV 35A

2. avgusta mineva leto, odkar nas je zapustil dragi sin, brat, 
stric, nečak in vnuk.
Hvala vsem, ki mu prinašate cvetje in prižigate sveče.

Vsi tvoji

Kogar imaš rad,
nikoli ne umre,
le daleč, daleč je …

SPOMIN 

Minilo je leto žalosti, odkar smo se poslo-
vili od naše drage

Irene Zagoršek
IZ MEZGOVCEV OB PESNICI

Minilo je 8 let žalosti, odkar smo se poslo-
vili od naše drage

Marije Zagoršek

Minilo  je 27 let žalosti, odkar smo se pos-
lovili od našega dragega

Stanka Zagorška

Hvala vsem, ki z lepo mislijo postojite ob  
njihovih  grobovih,  prižigate sveče in jih ohranjate v lepem spo-
minu.

Vsi najdražji

OKNA, rolete, žaluzije, komarniki, 
ugodne cene. Janez Belec, s. p., 
Trnovska vas 50, tel. 041 884 841; 
janez.belec@gmail.com.

FASADE – IZOLACIJSKE iz stiropo-
ra – volne. V prednaročilu popusti. 
Barvanje fasad, zaključni ometi, 
pomoč pri subvencijah, vsa not-
ranja slikopleskarska dela. Jože 
Voglar, s. p., Zabovci 98, telefon 
041 226 204.

ŽAGA PTUJ odkupuje vse vrste 
hlodovine, tudi embalažno – topol, 
lipo, jelšo, brezo, lahko na panju. 
Nudi žagan les, letve, morale, dr-
va za kurjavo, izdelavo in prodajo 
peletov plus in sekancev. Tel. 041 
403 713.

UGODNO: vse iz inoxa, ograje – 
deli, okovja za kabine, cevi, vijaki, 
dimniki, litoželezni kamini, gorilni-
ki na pelete. Ramainoks, d. o. o., 
Kopališka 3, Kidričevo, tel. 02 780 
99 26, www.ramainox.si.

ZAPOSLIMO osebo, m/ž, za strež-
bo, redno delovno razmerje, v pi-
ceriji Slonček na Ptuju. Informacije 
031 301 116, Sonja. Picerija Slon-
ček, Prešernova 19, Ptuj.

PRODAMO - simpatična, vzdrževana hiška z razgledom 
v Sedlašku (Podlehnik), letnik 1980, 133 m2, skupno 
zemljišča 2.550 m2. 
Cena: 69.000 EUR,  
tel.: 041 933 151,  
02 620 88 16. www.re-max.si/Poetovio

Mali oglasi

STORITVE

PRODAJAMO razcepljena bukova 
drva vseh dimenzij in bukovo hlodovi-
no ter zelo kakovostne smrekove pelete, 
brezplačna dostava, ugodna cena. Horvat 
– drva, Moškanjci 1d. Tel. 051 667 170.

BUKOVA drva prodam, razrezana na 25, 
33 ali 50 cm, zložena na paleti. Mož-
nost dostave; Štajerska in okolica. Tel.: 
041 893 305. Lesgrad, d. o. o., Mlače 
3, Loče.

PRODAJAMO nesnice vsak dan od 8. do 
17. ure. Soršak, Podlože 1, Ptujska Gora. 
Tel. 041 694 124.

PRODAM odojke, težke 25 kg. Tel. 051 
423 260.

PRODAM manjšo količino kvintona in 
jurke in posebej gemaj. Telefon 794 58 
91.

PRODAM telico simentalko, staro 8 mese-
cev. Tel. 070 250 441.

DELO

KMETIJSTVO

KUPIMO traktor, traktorsko prikolico, cis-
terno za gnojevko, krožne brane, cepilnik 
za drva in drugo kmetijsko mehanizacijo. 
Telefon 041 923 197.

Vsak 
drugi 
petek

POLNA 
IDEJ

Odkup traktorjev in ostale kme-
tijske mehanizacije, vseh znamk, 
lahko v okvari ali potrebni obnove. 
Telefon 040 129 179. ROK MOBIL 
Rok Habjan s.p., Črni Vrh 25A, 
Tabor.

Otroci pojejo 
slovenske pesmi 
in se veselijo

www.radio-ptuj.si    www.tednik.si

V športni dvorani OŠ Ljudski vrt na Ptuju se je v torek, 11. junija 2019, 

ki se v slovenskem prostoru vse bolj širi.

Prijetno spremljanje posnetka 

naslednje, šeste sezone.

• 1. del v nedeljo, 18. 8., ob 12.15 
• 2. del v nedeljo, 25. 8., ob 15. uri.

Na izbranih prodajnih mestih na voljo v kompletu 
Novice Svet24, za samo 2,99 EUR.

N

VSAK
petek

VEDNO
POLNA 
DOBRIH 
IDEJ

REVMA
Pomagajte si 

PLES
Njegova govorica telesa 

KONOPLJA
Rastlina prihodnosti?

SIVKA
Vse njene zdravilne lastnosti

ŽE v prodaji!

Predstavljamo 
Fantazijski svet slikarja in arhitekta Friedensreicha 

Hundertwasserja

Opogumljajo nas
Veličasten dosežek Gašperja Kramarja 

- sanjskih 85 kilogramov lažji!

Spoznajte jo
Ema Klinec, smučarska skakalka, si želi veliki kristalni globus

Po svetu
V Mehiko z otroki

Svet energij
Avgust naj bo posvečen intuiciji

Na zelenjavnem vrtu
Poskrbimo za jesensko zimsko bero

N
E

PREZRITE

Jože Okoren, predsednik Društva paraplegikov 
Dolenjske, Bele krajine in Posavja, je pri dvajsetih 
pristal na invalidskem vozičku, toda mlad, postaven fant 
se je spoprijel z invalidnostjo na svoj način. In imel je tudi 
srečo – z Marijo, medicinsko sestro, ki je bila zaposlena v 

rehabilitacijskem centru Soča, sta si ustvarila družino. Ob 
ženini podpori se je odločil, da bo – med drugim – v pomoč 

ljudem, ki se znajdejo v takšni situaciji, kot je bil sam.

NEPREMIČNINE
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Ta konec tedna bo na ptujskih ulicah in trgih potekala največja poletna 
zabava, Ptujska noč, z najrazličnejšo glasbeno, kulinarično in družabno po-
nudbo. Pred nocojšnjo zabavo pa se bodo Ptujčani lahko udeležili osrednje 
slovesnosti ob 1950. obletnici prve pisne omembe Ptuja v antičnih pisnih 
virih.

V sklopu praznika MO Ptuj bo jutri na Ranci potekala že 27. Rancarija, 
ljubitelji narave, pohodništva, vinogradništva in vina pa se bodo udeležili 
pohoda po poti klopotčevanja, na kateri se bodo ustavili tudi v vinogra-
dniškem muzeju na Mestnem Vrhu in na zaključni postojanki občudovali 
postavljanje klopotca velikana.

Tako stavbo kot prešo iz leta 1912 
so obnovili člani Društva vinograd-
nikov in sadjarjev Osrednje Sloven-
ske gorice, ki so tudi zbrali predme-
te za vinogradniško razstavo. V njej 
je bila že nekoč postavljena preša, 
njen lastnik je bil Švab, kasneje pa 
so jo uporabljali za skladišče. Več 
kot 1100 prostovoljnih ur je bilo pot-
rebnih, da so jo obnovili. Leta 2008 
jo je skoraj v celoti uničila toča, in 
če se obnove ne bi bili lotili, stavbe 
danes že ne bi bilo več. Preko Las-a 
so 2010 spisali projekt. Delo je pote-
kalo v letih 2012 in 2013 ob podpori 
MO Ptuj in s sredstvi Lokalne akcij-
ske skupine Bogastvo podeželja ob 
Dravi in Slovenskih goric. Predse-
dnik Društva vinogradnikov in sad-
jarjev Osrednje Slovenske gorice 

NAGRADNO TURISTIČNO VPRAŠANJE

Kje v MO Ptuj postavljajo enega največjih klopotcev?

…..............................................................................................

Ime in priimek:.........................................................................

Naslov: ….................................................................................

Davčna številka:.......................................................................

Kupon pošljite ali prinesite na naslov: Radio Tednik Ptuj, Osojnikova 3, 2250 Ptuj.Foto: Črtomir Goznik

Vinogradniški muzej na Mestnem Vrhu bodo jutri obiskali udeleženci pohoda po poti klopotčevanja.

Nagradno turistično vprašanje kumentacijo, ga bodo predvidoma ob vikendih v poletnem času odpirali 
tudi za individualne oglede. Takrat bo mogoče pokusiti najboljša vina vi-
nogradnikov in vinarjev z območja Osrednjih Slovenskih goric. Nekaj po-
gojev pa bodo morali še izpolniti, če bodo želeli vinske pokušnje povezati 
še s ponudbo kulinaričnih dobrot. Če gostje želijo, jim z dobrotami že sedaj 
postreže turistična kmetija Lacko. Vedno pa jih lahko pokusijo ob različnih 
pohodih. Jutrišnji pohod je nova priložnost za ogled vinogradniškega mu-
zeja in pokušnjo najboljšega z območja Osrednjih Slovenskih goric.

Pred muzejem so letos spomladi zasadili 13 sort vinske trte, ki so naj-
značilnejše za Slovenske gorice, da bodo obiskovalci lahko spoznali tudi 
sortno bogastvo tega območja. Vinogradniški muzej na Mestnem vrhu leži 
v neposredni bližini nekdanjega pušlšanka, kjer je bilo živahno še v šestde-
setih letih prejšnjega stoletja. Takrat so ga ob vikendih Ptujčani množično 
obiskovali. Z odpiranjem muzeja pa bodo znova dani pogoji, da bodo po-
novno pogosteje zahajali med vinograde.

V predzadnjem Nagradnem turističnem vprašanju smo spraševali o tem, 
kaj je na Gomili (MO Ptuj). Nagrado za pravilen odgovor, da člani Radioklu-
ba Ptuj tam gradijo svojo novo postojanko, bo prejel Branko Štumberger. 
6. julija letos so ptujski radioamaterji praznovali 65-letnico delovanja. Svojo 
zgodbo so pričeli v zahodnem stolpu ptujskega gradu, zdaj jo nadaljuje-
jo na Gomili, kjer želijo urediti tudi turistično pot. Danes sprašujemo, kje v 
MO Ptuj postavljajo enega največjih klopotcev s kraki, dolgimi šest metrov. 
Nagrada za pravilen odgovor je vstopnica za kopanje v Termah Ptuj. Od-
govore pričakujemo v uredništvu Štajerskega tednika, Osojnikova 3, do 8. 
avgusta.

Andrej Rebernišek je povedal, da se zelo trudijo, da bi v muzeju ob preši 
razstavili tudi vse orodje in opremo, povezano z vinogradništvom, od dela 
v vinogradu do samega stiskanja grozdja in kletarjenja. Projekt, ki tudi v na-
daljevanju poteka preko Las-a, želijo zaključiti do letošnjega martinovanja. 
V tem času bo zaključena tudi delilna kuhinja v domu krajanov v Grajeni, ki 
je sestavni del tega projekta. Do takrat bodo vse razstavljene eksponate 
označili in opisali, še več pa bodo zapisali v zloženko vinogradniškega mu-
zeja na Mestnem Vrhu. V tem trenutku ga še ne odpirajo za redne oglede, 
ti so mogoči po vnaprejšnjem dogovoru. Ko bodo zbrali vso potrebno do-

Obisk vinogradniške razstaveObisk vinogradniške razstave

Žalec � Žalska fontana piva podira rekorde

Prodali več kot 167.000 vrčkov
Na žalski fontani piva, ki je bila odprta pred štirimi leti, so doslej prodali več kot 167.000 
vrčkov piva. 

Od začetka obratovanja so 
natočili več kot 93.000 litrov 
slovenskega piva, letos 13.000 
litrov.

Kot so sporočili z žalskega 
zavoda za turizem, avgusta 
prihajajo nova piva. Letošnji 
svetovni dan piva, ki je prvi petek 
v avgustu, bodo v Žalcu praznovali 
dva dneva, in sicer v petek in 
soboto. Obiskovalce bodo skupaj 
z Združenjem slovenskih pivovarn 
opozarjali tudi na odgovorno pitje 
piva.

Ker se je treba v turizmu 
povezovati in sodelovati, se bo 
žalska fontana piva sredi avgusta 
pobratila z vinsko fontano 
Marezige pri Kopru. Namen 
je sodelovanje pri promociji, 
izkušnjah, prenosu dobrih praks, 
povezovanju in trženju obeh 
turističnih lokacij. 

Že četrt knjige na dan odžene nevednost stran.

Že četrt knjige na dan odžene nevednost stran.

* * ** * *

Če se starši rodijo z zlato žlico, se njihovi otroci z zlato zajemalko.

Če se starši rodijo z zlato žlico, se njihovi otroci z zlato zajemalko.

* * ** * *

Nekaterim moškim leta prinesejo modrost, drugim modro tabletko.

Nekaterim moškim leta prinesejo modrost, drugim modro tabletko.

* * ** * *

Bojim se poiskati otroka v sebi, da me ne obtožijo pedofi lije.

Bojim se poiskati otroka v sebi, da me ne obtožijo pedofi lije.

* * ** * *

Množični turizem bo človeka odpeljal na končni izlet na Palmo de Maloro.

Množični turizem bo človeka odpeljal na končni izlet na Palmo de Maloro.

* * ** * *

Preleni, da bi si odstranili kamenček iz čevlja, nam obljubljajo, da bodo za 

Preleni, da bi si odstranili kamenček iz čevlja, nam obljubljajo, da bodo za 

nas premikali gore.
nas premikali gore.

AFORIZMI BY FREDI

Na seznamu je po novem 66 
vrst, novih je 17, od tega 13 rastlin-
skih in štiri živalske. V Sloveniji se 
v naravi od novink na seznamu že 
pojavljata drevo veliki pajesen in 
riba sončni ostriž.

»Veliki pajesen se je razširil že 
po večini slovenskih mest, saj je 
izredno skromen in preživi tudi v 
manjših razpokah v asfaltu ali ob 
stavbah, v opornih zidovih. Posto-
poma zaradi rasti korenin povzroči 
poškodbe na infrastrukturi, ustvar-
ja tudi videz zanemarjenosti zele-
nih površin in je zato velika nadlo-
ga vzdrževalcem zunanjih in javnih 
površin,« so pojasnili in dodali, da 
se je že razširil tudi v naravo, kjer s 
senco in strupenimi izločki korenin 
izganja domorodno rastje.

Sončni ostriž je zaradi privlač-
nega videza akvarijska riba. Če ga 

ljudje spustijo v naravo, je plenilec 
in uničuje ribji zarod ter tekmuje z 
domorodnimi vrstami za življenjski 
prostor. Prenaša lahko zajedalce in 
se križa z drugimi vrstami rib.

»Težave v naravi zaradi svoje 
razširjenosti povzroča sicer 11 vrst: 
kopenske rastline sirska svilnica, 
žlezava nedotika, orjaški dežen in 
veliki pajesen ter vodna rastlina 
zahodna račja zel. Tu so še živali: 
nutrija, pižmovka, signalni rak in 
rak trnavec, riba psevdorazbora in 
želva popisana sklednica (rdečev-
ratka in rumenovratka).«

Za rastlinske in živalske vrste na 
seznamu veljajo najstrožji ukrepi, 
prepovedano jih je gojiti, prodaja-
ti, kupovati, izmenjavati, razmno-
ževati in izpuščati v naravo.

Prepoved za nove vrste na se-
znamu bo začela veljati 15. avgu-
sta.

                               EU � Razširjen seznam invazivnih tujerodnih vrst

Prepovedana še drevo in riba
Evropska komisija je razširila seznam tujerodnih rastlinskih in živalskih vrst, ki zaradi 
svoje invazivnosti pomenijo grožnjo rastju in živalstvu EU. 

Foto: M24

Foto: Wikipedia

Sončni ostriž

Foto: Wikipedia

Veliki pajesen
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